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Készült: Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testülete
8. rendes ülésének keretében 2023. október 17-én 17:00-21:15 óra között a 
Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal III. emelet 300-as tárgyalójában 
megtartott közmeghallgatásáról

Jelen vannak: Pikó András - polgármester, Dr. Erőss Gábor - alpolgármester, Rádai Dániel 
- alpolgármester, Szili-Darók Ildikó - alpolgármester, Camara-Bereczki Ferenc Miklós; 
Czeglédy Adám; Egry Attila, Gondos Judit; Hermann György; dr. Juharos Róbert; Könczöl 
Dávid; Sátly Balázs; Soós György, Stettner István; Szarvas Koppány Bendegúz; dr. Szilágyi 
Demeter, Veres Gábor; Vörös Tamás
valamint a jelenlévő meghívottak:
dr. Lehoczky Balázs - aljegyző, Illés Péter - Polgármesteri Kabinet kabinetvezető, dr. 
Bojsza Krisztina Jogi és Szervezési Ügyosztály ügyosztályvezető; dr. Udvarhelyi Tessza - 
Közösségi Részvételi Iroda irodavezető, dr. Szentesi Adám György - Jegyzői referatúra 
referens; Hő rich Szilvia - Gazdasági vezető; Tiszai Árpád - Költs égvetési és Pénzügyi 
Ügyosztály ügyosztályvezető', Marton Kovács Zsuzsa - Költségvetési és Pénzügyi Ügyosztály 
Adóügyi Iroda irodavezető', Borbás Gabriella - Kerületgazdálkodási Ügyosztály vezetője, 
dr. Lennert Zsófia - Kerületgazdálkodási Ügyosztály Városüzemeltetési és Zöldprogram 
Iroda irodavezető', Bodnár Gabriella - Kerületgazdálkodási Ügyosztály Vagyongazdálkodási 
Iroda vezetője, Barta Ferenc - főépítész, Városépítészeti Iroda', dr. Kóródi Éva - Hatósági 
Ügyosztály vezetője, Tóth Csaba - Igazgatási Iroda vezetője; Nemes Gábor István - 
Humánszolgáltatási Ügyosztály ügyosztályvezető; Nagy Ibolya - Családtámogatási Iroda 
vezetője, Pokornyi Viktória - Humánkapcsolati Iroda vezetője, Bajusz Ferenc - Közterület
felügyeleti Ügyosztály vezetője, Czira Éva Mandula - Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda 
vezetője, Antalicz Zsolt Ügyfélszolgálati Iroda irodavezető; Kovács-Hegyi Dóra - Ügyviteli 
Iroda vezetője, Kovács Ádám György Informatika irodavezető; Kovács Ottó - JGK Zrt. 
igazgatósági elnöke, dr. Szirti Tibor - JGK Zrt. Vagyongazdálkodási igazgató, Nováczki 
Eleonóra - JGK Zrt operatív munkatárs, Láng Gáborné - JGK Zrt. gazdasági igazgató, 
Sztanek Endre - JGK Zrt. Városüzemeltetési igazgató, dr. Podoski Gábor - JGK Zrt. 
Városüzemeltetési igazgató-helyettes, Magyar Balázs - JGK Zrt. parkolási igazgató; Zsidi 
Lajos - JGK Zrt. beruházási és mérnöki irodavezető; Dr. Szalva Judit - JGK Zrt. 
Lakásgazdálkodási divízióvezető; dr. Unger Roland - JGK Zrt. Új Teleki téri piac és 
Termelői Piacok vezetője, Szeip István - JGK Zrt. divízióvezető, Kovács Nagy Anikó - JGK 
Zrt. irodavezető, Rafael Beáta - JGK Zrt. ügyfélkapcsolati vezető, Szabó Gabriella - JGK 
Zrt. ügyfélkapcsolati referens, Lágler Péter- JKN Zrt. vezér igazgató, Alexa György — JKN 
Zrt. operatív igazgató, Csőke Zita - JKN Zrt., Egyed Erika - JKN Zrt., Tamás István - 
JKN Zrt. Sárkány Csilla - REV8 vezérigazgató; Csete Zoltán - Rév8 Zrt. műszaki igazgató; 
Dr. Koroknai András - Józsefvárosi Szent Kozma Egészségügyi Központ főigazgatója, 
Juhász Julianna - Józsefvárosi Szent Kozma Egészségügyi Központ, Seres Ernő - VIII. kér. 
Rendőrkapitányság vezetője; Dauda Márta - VIII kér. Rendőrkapitányság; Kelemen Zsolt 
- tü.alezr. tűzoltóparancsnok; Aissou Erzsébet - Józsefvárosi Óvodák intézményvezető, 
Takács Gábor - Józsefvárosi Szociális Szolgáltató és Gyermekjóléti Központ 
intézményvezetője; Koscsóné Kolkopf Judit - Józsefvárosi Egyesített Bölcsődék 
intézményvezetője, Bonyhády Elek - BKIK VIII. kér. tagcsoport elnöke, Jámbor András - 
országgyűlési képviselő; Csárdi Antal - országgyűlési képviselő; Jangel Mátyás - BKV Zrt.; 
Molnár Berta - BKK Zrt., Balog Róbert - BKM Nonprofit Zrt.; Mórocz Gábor - FCSM 
Zrt., Zsuppán Tamás - Budapest Dísz- és Közvilágítási Kft.; Diós Dávid - Fővárosi 
Rendészeti Igazgatóság; Hertelendi Zoltán Dánielné, Sztripszky Hanna - Közösségi 
Részvételi Iroda
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Pikó András
Jó estét kívánok mindenkinek. Köszöntöm Önöket. Tájékoztatom Önöket, hogy a Budapest 
Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének ez évi 8. rendes 
ülését megnyitom. Megállapítom, hogy jelen van 15 képviselő, a Képviselő-testület 
határozatképes. A minősített többséghez 10 egybehangzó szavazat kell, az egyszerű 
többséghez pedig a jelen helyzetben 8. Egyetlen napirendünk van, ez pedig a 
közmeghallgatás. Ebből kiderül, hogy a közmeghallgatás egy önálló képviselő-testületi ülés. 
Az SZMSZ 16. §-a értelmében a napirendi javaslat szavazása következik. A Képviselő
testület vita nélkül, kézfeltartással, egyszerű többséggel határoz a napirendi pontról, tehát 
hogy megtartsuk-e a közmeghallgatást. Kérem a képviselőket, hogy szavazzunk.
Egyhangú többséggel megszavaztuk. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület a napirendet 15 
igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
277/2023. (X. 17.) számú határozata

(15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás)

A Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselö-testülete az SZMSZ 
16. § ( 1 )-(2) bekezdése értelmében az alábbi napirendet elfogadta:

NAPIREND

1. Közmeghallgatás

Pikó András
Tisztelettel köszöntőm a közmeghallgatáson megjelent kerületi lakosokat, vendégeinket. 
Köszöntőm az önkormányzati képviselőket, a bizottsági tagokat, a BRFK VIII. kerületi 
Rendőrkapitányság, a kerületi Tűzoltóparancsnokság képviselőit, a megjelent fővárosi 
gazdasági társaságok képviselőit, a kerületi gazdasági társaságok vezetőit, az 
intézmény vezetőinket, a Hivatal munkatársait és a vendégeket. A 2023. évi 
közmeghallgatásra 19 lakos küldött be előzetesen írásbeli kérdéseket. A válaszokat a Hivatal 
illetékes ügyosztályai, gazdasági társaságai elkészítették, melyeket a nagyterem előtt tudnak 
személyesen átvenni. Ez a közmeghallgatás hagyományos közmeghallgatás, tehát jelen kell 
lenni a közmeghallgatáson. Online viszont természetesen, mint ahogy minden más képviselő
testületi ülést, közvetítünk. Bemutatom Békési Zsuzsát, aki az est moderátora lesz, és át is 
adom neki a szót, parancsolj.

Békési Zsuzsanna
Jó estét kívánok. Én is üdvözlöm Önöket, az itt jelen lévőket és a közvetítést nézőket is. 
Röviden ismertetem a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény közmeghallgatásra vonatkozó szabályát. A Képviselő-testület évente legalább egyszer 
előre meghirdetett közmeghallgatást tart, amelyen a helyi lakosság és a helyben érdekelt 
szervezetek képviselői, a helyi közügyeket érintő kérdéseket és javaslatokat tehetnek. Az 
elhangzott javaslatra, kérdésre a közmeghallgatáson vagy legkésőbb 15 napon belül választ 
kell adni. Tájékoztatásként elmondom, a közmeghallgatás befejezésének tervezett időpontja 
este 8 óra, és egyúttal kérem a jelenlévők közreműködését a közmeghallgatás gördülékeny 
lebonyolításához. A bejáratnál álló segítők felszólaló lapokat osztottak, amelyeken számok 
vannak. A felszólaló lapon lévő számok nem a felszólalás sorrendjét jelentik, azok csak a 
kérdezők felszólítását és a válaszadást segítik. Aki kérdezni szeretne, kérjük, hogy a 
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megfelelő téma ismertetésekor a szám felmutatásával jól láthatóan jelezze a hozzászólási 
szándékát. Ha valaki írásban tett fel előzetesen kérdést, és nem kapta meg a válaszát, kérem, 
hogy keresse fel az előtérben dolgozó munkatársainkat, hogy át tudja venni az írásbeli választ. 
Az előzetesen írásban érkezett kérdések és a rájuk adott válaszok az Önkormányzat honlapján 
is megtalálhatóak, ezért kéijük, hogy csak akkor kérdezzenek, ha további információra van 
szükségük, vagy nem találják kielégítőnek a válaszokat. Ebben köszönjük 
együttműködésüket. A kérdésekre is, válaszokra is, és a hozzászólásokra is a rendelkezésre 
álló idő maximum 2 perc. Ezt a kivetítőn is látják majd itt, és ott a másik falon is. A 2 perc 
lejártakor a mikrofon hangját az informatikus kollegák le fogják venni, kérem ebben 
együttműködésüket. Erre azért van szükség, hogy minél több témát tudjunk megbeszélni és 
minél több kérdés és javaslat hangozhasson el. Kérem, hogy miután feltették kérdésüket, 
adják vissza a mikrofont a segítőknek. Ha valaki több alkalommal jelentkezik egy témához, 
azokat fogjuk előnyben részesíteni, akik még korábban nem tudtak hozzászólni. Egyszerre 3 
jelentkező kérdését fogjuk meghallgatni, ezután következnek az illetékesek válaszai, majd 
újra következhet 3 kérdés, és így megyünk sorban. Ha a kérdező nem elégedett a válasszal 
vagy kiegészítést kéme hozzá, arra akkor lesz lehetősége, ha elfogytak a kérdések és a 
közmeghallgatásra szánt időkeretet, vagyis este 8 órát, még nem léptük túl. Kérem, hogy 
mindig a kivetítőn látható témához kapcsolódóan tegyék fel a kérdésüket. Ha a hozzászólásuk 
nem a témához kapcsolódik, akkor arra vagy a megfelelő témánál vagy az egyéb napirendi 
pont alatt fogunk visszatérni. És akkor most ismertetem a főbb témaköröket. Az első már 
látszik is: 1. közlekedés parkolás, 2. köztisztaság, közterület-fenntartás, 3. közterületek rendje, 
4. lakhatás, vagyongazdálkodás, 5. szociális-ellátás és támogatások, idősgondozás, 
egészségügy, bölcsődék, óvodák, közösségi házak, 6. fejlesztés, beruházás, 7. 
környezetvédelem, zöldügyek, 8. egyéb. Felkérem a jelenlévőket, hogy a témaköröknek 
megfelelően tegyék fel kérdéseiket, illetve az illetékesek megfelelően adják meg a válaszokat. 
Kérem, hogy a jegyzőkönyv számára mindenki érthetően mondja be a nevét, a keresztnevét 
vagy monogramját, ezt is meg tudja tenni. Felhívjuk a jelenlévők figyelmét, hogy 
hozzájárulnak a jelenlétükkel a személyes adataik kezeléséhez, az adattovábbításhoz, továbbá 
kép- és hangfelvételhez is. A közmeghallgatást élőben közvetítjük az Önkormányzat 
Facebook oldalán. A mai közmeghallgatáson, ellentétben a közösségi fogadóórákkal, a 
közvetítés alatt kommentben feltett kérdésekre nem tudunk válaszolni, kérjük, hogy 
kérdéseiket személyesen tegyék fel. És még egy fontos, az egyedi ügyekben az előtérben lévő 
kollégákhoz forduljanak, a közmeghallgatás a helyi közügyek megtárgyalására szolgál. Ennyit 
szántunk bevezetőnek, és akkor most az 1-es témakörben, közlekedés, parkolás. Erre kéijük 
szépen, hogy akinek kérdése van, tegye föl a sorszámot, amit kapott a bejáratnál. 3 kérdést 
fogunk egyszerre meghallgatni, és utána azokra jön a 3 válasz. 95-ös.

Bali-Hajagos Zsuzsanna
Szép jó napot mindenkinek. Köszönöm szépen. Bali-Hajagos Zsuzsanna vagyok, József krt. 
66. Láttam, hogy a közlekedéssel, a parkolással nagyon sok kérdés vagy majdnem minden 
kérdés a Harminckettesek tere és parkolással kapcsolatban van, és akkor gondoltam, hogy 
majd esetleg többen vannak, akik előttem jelentkeztek. Én most érkeztem, látszik is a 95-ös 
sorszámomból, de hogy nem jelentkezett senki, mondom, akkor én belevágok elsőnek. Mi a 
körúton lakunk, és amikor a Nap utcát megfordították, hogy a kőrútról nem lehet végigmenni 
a Leonardo da Vinciig, akkor, akik a körúton a Nap utca meg a Baross utca között a 
McDonald’s között laknak, ha nem találtunk a Nap utcában parkolót, meg a körúton este 10- 
ig nem tudok megállni, úgy, hogy ne fizessek, ha ki szeretnék pakolni, föl szeretném hordani 
a cuccaimat, a nehéz cuccokat, akkor vissza kellett fordulni a Kisfaludyba, végig a Práteren, 
ami ugye csúcsban van, merthogy a kőrútról mindenki ott megy végig a parkolóhoz. Hát ezt 
még valahogy megoldottuk. De azt, hogy most a Harminckettesek terét lezárták, a másik, ahol 
vissza tudunk fordulni, vagy el tudunk menni, a Horváth Mihály térre, most már oda se 
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tudunk menni, hogy vissza tudunk fordulni a Harminckettesek terénél, hogy elmenjünk a 
Barossra, a Máriába keressünk, vagy a Pál utcába, vagy megint a Nap utcába egy helyet. Ez 
általában 5-10 kör szokott lenni, attól függ, hogy hétvége, szombat, vasárnap, munkaidő, tehát 
inkább már el sem állunk az autóval, ha nem muszáj. BKV-val meg gyalog közlekedünk, csak 
amikor már tényleg távolabbra megyünk, vagy nagy dolgokat kell bevásárolni. A 
Harminckettesek teréről rengeteg hozzászólást láttam. Ha vissza lehetne állítani teljes 
egészében a 32-es teret, mert azon kívül, hogy az egy szemétdomb, egy koszfészek lett.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. En azt gondolom, hogy Rádai Dániel alpolgármester adja meg a választ. 
Közben érkezett még egy kérdés a témához, 84-es.

dr. Kecskeméti László
Köszönöm a szót. Igazából egy ügyrendi, ha nem is javaslat, hanem észrevételem hadd legyen 
már. Most teljesen meglepődtem, hogy a hölgy már elkezdett a Harminckettesek terével 
kapcsolatban kommunikálni, én vártam volna, hogy megkapom a válaszaimat a 
közmeghallgatáson feltett kérdéseimre, aztán ugye gyorsan lóhalálában elkezdtem keresni, 
lehet, hogy akkor én hagytam ki valamit, mert most látom, hogy az e-mail fiókomban 16 óra 
12 perckor a 6 kérdésemre megérkezett a válasz. Ezzel kapcsolatban csak annyit szeretnék 
mondani, hogy én gondolom, jómagam is ilyen személy vagyok, hogy a kerületi lakosok 
valószínűleg dolgoznak. Es ez azt jelenti, hogy ahhoz, hogy egy kérdésükkel kapcsolatban, 
közüggyel kapcsolatban, amit feltesznek, egy megfelelő viszontválaszt tudjanak Önök elé, 
mint városvezetők elé prezentálni, ahhoz valamilyen szintű felkészülési időre van nekik 
szükségük. Tehát az, hogy a közmeghallgatás előtt 40 perccel megkapja a kerületi lakos a 
kérdésére a választ, nem vagyok benne biztos, hogy elegendő, mert én például most a 2. 
levélig jutottam el. Most, hogy észrevettem, hogy kaptam válaszokat e-mailben, és egyáltalán 
nem volt számomra egyértelmű, hogy emailben fogom kapni a viszontválaszt, helyszíni 
kiosztás, e-mail. Szóval legközelebb azt javaslom a kerületi városvezetésnek, hogy erre 
kiemeltebb figyelmet fordítson, és azért egy 24 órát javasolnék a válaszokra, vagy akkor 
mondják azt, hogy helyszíni kiosztás lesz, tehát legyen meghatározva az, hogy hogyan fogjuk 
megkapni a válaszokat, mert most gyakorlatilag itt olvasgatom a válaszokat, és nézem, hogy 
van-e kérdésem vagy nincsen. Van még 17 másodpercem. Sajnos muszáj felkészülnöm, kérek 
még egy kis felkészülési időt, mert ehhez a témakörhöz, például, valószínű lesz kérdésem. 
Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Jó, én erre azt tudom javasolni, hogy amikor az a téma kerül sorra, amiben Ön a kérdéseit 
feltette, akkor jelentkezzen, és felteheti még egyszer. Van-e még kérdés a közlekedés, 
parkolásról? 80-as.

Hrivnák Ferenc
Jó estét kívánok. Hrivnák Ferenc vagyok, a Visi Imre 14-ből. Köszöntőm a Polgármester urat. 
A régi 83-as troli járatnak a visszaállítására tennék javaslatot, a 83-as troli évtizedekig a 
Vámház csarnoktól az Orczy térig közlekedett körforgalomban. Most, hogy módosították az 
útvonalát, nem jön el az Orczy térig. Mi, Visi Imre utcaiak, hajövünk a Vámház piactól, sokat 
kell a nagy, tele szatyrainkkal gyalogolnunk a Visi Imre utcáig, a társasházunkig, mert az 
egyik megállója a 83-asnak a Kálvária térnél van, a másik pedig a Diószegi utcában. 
Javasolnám, hogyha a 83-as trolit nem lehet most már visszaállítani, a Népligetig jár, akkor 
egy 83A jelzésű troli beállítását javasolnám, ami ugyanúgy a 83-as troli vonalán járna, a 
Vámház csarnoktól az Orczy térig, és ez megkönnyítené nekünk a csarnokból való hazatérést. 
Vagy pedig a 72-es troli jáijon el a Városligetig, és akkor a 83-as jáijon vissza továbbra is a 
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Csobánc utcába, az Orczy úti megállóig, illetve az Orczy térig. A közlekedéssel kapcsolatban 
ennyit szerettem volna hozzáfűzni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor elhangzott a 3 kérdés. Az első kérdésre Rádai Dániel 
alpolgármester fog válaszolni, a Harminckettesek tere parkolásával kapcsolatban.

Rádai Dániel
Köszönöm szépen. Szóval Harminckettesek tere. Először is, magát a kísérleti kialakítást a hó 
végén befejezzük, és utána egy hosszú értékelési folyamatba megyünk bele, erről már 
megkezdtük a tájékoztatást. Akárhogy is nézzük, bármilyen változás történik a városban, 
annak mindig lesz, aki a kedvezményezettjének érzi magát, és mindig lesz, akit potenciálisan 
hátrányosan érint ez a megállapítás. Ahogy Ön is jelezte, Önök is változtattak bizonyos 
szokásaikon, sajnos nincs annyi tér a városban, ami azt tenné lehetővé, hogy mindenki autóval 
közlekedjen mindenhová, hogy minden napi olyan szükségletet, ami felmerül, azt autóval 
végezzünk, egyszerűen nincs ennyi hely. És hozzáteszem a mostani állapotban, hogy a 
lakossági parkolás rendszerének változtatása és hatékonyabbá tétele okán, mert sokkal kisebb 
a parkoló nyomás ezeken a köztereken, de sajnos ez a helyzet, hogy nem tudunk mindenhol 
egyszerre zöldfelületeket és parkolóhelyeket létesíteni, bármennyire is szeretnénk. A 
továbbiakban továbbra is nézzük azt, hogy a terület forgalma hogy működik, milyen 
befolyásoló tényező van. Most a Futó utcának is egy része nem átjárható, ez biztos, hogy az 
eléréseket befolyásolja vagy még a parkolóhely keresést is, nagyon sokszor esténként is az új 
rendelkezésnek köszönhetően vannak parkolóhelyek, természetesen azt nem tudjuk 
garantálni, hogy mindenkinek pont a háza előtt lesz parkolóhelye, hiszen sokkal többen 
laknak egy házban, mint ahány parkolóhely van a ház előtt. A Harminckettesek sorsa az, hogy 
novemberben egy mély, értékelő, véleményező folyamatot indítunk, egyébként az egész 
Harminckettesek tere és a környék tereinek víziója, jövőképe és tervei szempontjából, erre 
fogjuk várni a visszajelzésüket, amit mérlegelhetünk, és az alapján nézzük meg, hogy milyen 
irányba tudunk továbblépni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Menjünk sorba, ahogy a kérdések elhangzottak, szerintem úgy adjuk meg 
a választ a 84-es felszólalónak, dr. Lehoczky Balázs aljegyzőt kérnék meg a válaszra. Meg 
lehet-e azt oldani, hogy korábban kapják meg az írásbeli kérdésekre a választ, amit itt az 
előtérben is át lehet venni?

dr. Lehoczky Balázs
Köszönöm szépen a kérdést. Itt azt tudom elmondani általánosságban, hogy a hivatalhoz, 
amikor közmeghallgatások történnek, rengeteg kérdés érkezik be. A Hivatal, amennyire ezt a 
kapacitása és teljesítőképessége megengedi, igyekszik minél előbb megadni a válaszokat a 
kérdésekre. Most ezt jelenleg ilyen módon tudtuk megadni, a kérdésekre a választ. írásban is 
át lehet őket venni jelenleg, de a továbbiakban igyekszünk ezt előbb megtenni, és köszönöm a 
felvetését.

Békési Zsuzsanna
Dr. Eröss Gábor alpolgármester hozzászól.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen a szót. Teljesen egyetértek a felvetéssel, de a történelmi perspektíva 
kedvéért hozzátenném, hogy az előző ciklusban, amikor szintén képviselő voltam, csak még 
az ellenzéki padsorokban, akkor ugye rituálisan, ünnepélyesen a közmeghallgatás során adták 
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át a válaszokat a kérdezőknek. Most javítottunk ezen egy órával, ez még nem elég, de innen 
indultunk, és persze jó, hogyha minél előbb megkapják a kérdezők, csak ez volt valahogy itt a 
helyi hagyomány. Köszönöm.

Békési Zsuzsa
Köszönjük szépen. A 83-as trolibusz. Először azt szeretném kérdezni, hogy van-e itt valaki a 
BKV-tól vagy a BKK-tól?

Angel Mátyás
Angel Mátyás vagyok a BKV-tól, a BKK a közlekedésnek a megrendelője, tehát hogy a 
trolibuszok hol járjanak, azt ők döntik el, mi bárhol boldogan szolgáltatunk, amit 
megrendelnek tőlünk.

Békési Zsuzsanna
Akkor Rádai Dániel alpolgármester, hogyha még kiegészítené ezt.

Rádai Dániel
Köszönöm szépen. Azért azt be kell vallanom, hogy minden egyes felhasználói működésre 
nincs válasz a hálózattervezés során. Nyilván, itt ebben a változtatásban, hogy a 83-as troli az 
Orczy tér helyett a Tisztviselőtelepre megy, nagyon fontos szempont volt, hogy Tisztviselő 
telep lakóit bekössük a belváros hálózati keringésébe, közlekedési keringésébe. Ezzel 
kétségtelen, hogy mivel a 72-es troli az Orczy térről megy, de a Kálvin tértől északra fordul, a 
Vámház körút, illetve maga a csarnok közvetlen elérése az Orczy tértől így megszűnt. Mi 
minden további nélkül fel tudjuk vetni ezt, kötelességünk felvetni a fővárosban ezt a kérdést, 
de hogy őszinte legyek, tartok tőle, ismerve a hálózat tervezési kihívásokat, és ez milyen extra 
erőforrásokat szokott igénybe venni, új jármüvek, járművezetők stb., bevallom, én szkeptikus 
vagyok e tekintetben, tehát biztosan konkrétumot ígérni nem tudunk, hogy ez egy sikeres 
vállalkozás lesz. Kötelességünk felvetni, és ezt meg fogjuk tenni. Azt tudjuk javasolni, hogy 
ugye ez egy átszállásos helyzet most, akár a Kálvin téren, akár a Kálvária téren. Esetleg a 
Kálvária téren annyi könnyebbség lehet, hogy ott igazából csak le kell ugrani a buszról és 
megvárni a következőt. Azt természetesen átérezzük, hogy nyilván minden átszállás, az 
egyszerre időveszteség és kényelmi deficit is, ezért próbálunk minél több direkt kapcsolatot 
létesíteni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Kérdezem, hogy van-e még valakinek közlekedés, parkolás témakör? 
Adjunk egy felszólaló lapot a hölgynek. Akkor a 84-es. Ahogy elmondtam az elején, hogyha 
valaki nem elégedett a válasszal, akkor azt szeretném kérni, hogy majd a maradék időben, 
illetve az egyéb napirendi pontban térjünk vissza, mert láttam a 95-ös kártyát is, úgyhogy ha 
lement az összes téma, akkor vissza fogunk térni. Akkor 84-es, 100-as.

Holdi Ágnes
Köszöntöm Önöket. Holdi Ágnes vagyok. A Népszínház utcával kapcsolatosan tenném föl a 
kérdésemet. Népszínház utca 14-ben vagyok közös képviselő, illetve tulajdonos. Amikor a 
különböző közlekedési átszervezések történtek, a buszok parkoló részét kitolták a Népszínház 
utca 12-14-ig levő szakaszra ideiglenesen, ideiglenes táblákat tettek föl, majd ez azóta is ott 
maradt. Egyszerűen tűrhetetlen, hogy ott járatják a buszok éjjel-nappal a motort. Ezen kívül, 
mivel nem fémek el, ezért még a társasháznak a gépjármű-kihajtó kapuját is elfoglalják. Erre 
kérek szépen megoldást, mert eleve évek óta arról volt szó, hogy kivezetik onnan a buszokat, 
máshol jelölnek ki végállomást, azt már hadd ne mondjam, hogy egy egyetemi épületnek az 
oldalában 50 éve csüng egy fabádog tetejű irányítórendszer, egyszerűen minősíthetetlen. De 
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az, hogy végül is most már ennek a 2 épületnek a környezetét, a bejárását és az ott lakóknak a 
nyugalmát zavarja ez az állandó motorral menő buszparkoló, ez azért nem gondolom, hogy 
normális. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor a 84-es.

dr. Kecskeméti László
Köszönöm a szót. Átolvastam a választ a feltett közérdekű kérdésemre, és gyorsan 
összefoglalva, az ügyben szerettem volna információt szerezni, hogy a Harminckettesek tere 
forgalmi és parkolási rend átalakításának hány kerületi lakos esett áldozatául idézőjelben 
azáltal, hogy ugye több éve, több évtizede ott élve egy megszokott parkolási és forgalmi 
rendhez képest egyik napról a másikra az Önkormányzat ezt megváltoztatta, és 
kerékbilincselést és egyéb szabálysértési bírságokat alkalmaztak, mindennemű átmenet 
nélkül. Nem árulok zsákbamacskát, én is érintett vagyok, mivel a Kis Stáció utcában lakom 
egy önkormányzati lakásban, de ettől függetlenül már most szeretném, mielőtt bárki, 
bármilyen összefüggést lát a dolgok között, nekem nem szükséges visszatéríteni ezt a díjat, 
amit teljesen idétlen módon, a kivárási idő nélkül forgalmi rend és parkolási rend átalakításra 
az Önkormányzat kivetett. De ettől függetlenül a válaszból jól látom, hogy 2 hetes leforgás 
alatt 22 esetben alkalmaztak kerékbilincset, és 4 esetben éltek szabálysértési feljelentéssel. 
Úgy gondolom, hogyha ezt egy felelős városvezető elolvassa és látja, akkor teljesen 
egyértelmű, hogy átgondolás nélkül volt bevezetve ez az egész átalakítás. Én a Kis Stáció 
utcában lévő társasházban egy nagy A/3-as lapon láttam az átalakítással kapcsolatos 
tájékoztatást, semmilyen parkolás és forgalmi rend átalakításával kapcsolatban ott infó nem 
volt, azt el is küldtem a közmeghallgatással kapcsolatos nyilatkozatomhoz. Azt szeretném, 
hogy az Önkormányzat igenis állja a ’révész bérét’ úgymond, és ezeknek a kerületi 
lakosoknak, ide nem értve engem, igenis térítse vissza a teljesen koncepció nélkül elvett 
szabálysértési összegeket. Türelmi időt kellett volna alkalmazni minden egyes ilyen esetben.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A Népszínház utca buszvégállomás. Elnézést, az az információm van, 
hogy a BKK Zrt-töl jelen van Molnár Berta. Ha esetleg ez igaz, akkor a 99-es busz 
Népszínház utcai végállomásához hozzá tud majd szólni vagy válaszol-e?

Molnár Berta
Köszönöm szépen. A BKK-nak nagyon sok szakterülete van, tehát nem fogok tudni 
feltétlenül minden BKK-hoz érkező kérdésre válaszolni. Azt tudom, hogy ez ügyben 
folyamatban van egy hálózattervezés, ill. közszolgálati tervezési folyamat a BKK-nál a 
kerület kezdeményezésére. Arról a kollégáimat kell megkérdezni, hogy pontosan mikorra 
várható a Népszínház utca végének a rendezése.

Békési Zsuzsanna
És akkor szintén még a Népszínház utcai végállomás. Rádai Dániel.

Rádai Dániel
Tehát akkor most a válaszadásnál vagyunk, a Polgármester úr ki fog egészíteni. A Népszínház 
utca torkolata egy elég kardinális kérdés most már 4 éve, elég sokat foglalkoztunk az elmúlt 
években ezzel. Itt egy kulcs partnerünk van, a Fővárosi Önkormányzat, illetve a BKK Zrt. és 
egyébként a BKV Zrt. is, mert a 99-es busz kérdésében a BKV legalább annyira illetékes, 
mint a BKK, még akkor is, hogyha persze ezt nehéz érteni, hogy ez valójában mit jelent. 
Amikor arról indultunk egy folyamatban, hogy a buszvégállomás költözzön ki a torkolatból, 
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akkor először BKK-s illetékesek BKV-ra hivatkozva azt mondták, hogy ez már pedig így és 
úgy és amúgy nem lehetséges, és mennyi minden kell ehhez, de az lett az 1. számú 
kompromisszum, ez most már vagy 2 éve volt, hogy márpedig maximum 2 darab busz fog ott 
egyszerre várakozni, és egyik sem járó motorral. Ehhez én azért tartanám magam máig, azért 
van olyan jelzésünk, hogy ez nem teljesen 100%-ban valósul meg, erről majd szeretnék is 
külön beszélni néhány szót, mert ez a mi tárgyalási szempontunkból is fontos ilyen 
tekintetben, úgyhogy majd közös képviselő asszonyt kérem, hogy valamilyen formában erre 
találjunk módot. Polgármester úr pedig kiegészíti, mert sok áttörést értünk el, illetve nem 
értünk el az elmúlt időszakban, hogy hogy is lesz ez a végállomás.

Pikó András
Múlt héten a BKK vezérigazgató asszonyával tárgyaltunk. Megvan a terv, hogy hogyan lehet 
elvezetni onnan a forgalmat. A tervnek a lényege, hogy meghosszabbítanák a 99-esnek a 
járatát jóval, és a forduló, illetve a buszvezetőknek a kötelező pihenőjét nem itt adnák ki, 
hanem a másik végállomásnál. Ez azt jelenti, hogy sokkal több buszra van szükség, és meg 
kell változtatni a nyomvonalat, vagy a busznak a vonalát, ezt is megtervezték. Amiben vita 
van, az egyrészt, hogy milyen busz jáijon. Olyan megoldás körvonalazódott, amit nagyon 
nehezen tudtunk volna elfogadni, mert ugyan elvinnék Önök elöl, tehát megoldhatnánk ezt a 
problémát, de a járatok nem olyan gyorsan jönnének, és olyan típusú buszokkal tudták volna 
megoldani, amelyek a belső kerületekben vagy a belső részen nagyon könnyen elakadhatnak, 
mondjuk egy rosszul parkoló autó esetében. A múlt heti tárgyaláson ezek a problémák 
megoldódtak, azonban van egy másik probléma, ez pedig az, hogy egyszerűen nincsen annyi 
buszvezető. Tehát a buszvezető hiány addig, amíg fennáll, márpedig fennáll, és ez egy 
objektív ok, addig a BKK vezetése nem tudja vállalni azt, hogy megoldják ezt a problémát. A 
tervek készen vannak, amikor a buszvezető probléma megoldódik, akkor arra ígéretet 
kaptunk, hogy azonnal ismét leülünk és meg fogjuk tudni oldani, tehát megvan a nyomvonal, 
valahol a Blahán fordulna meg a 99-es, visszajönne a Kiss Józsefen. Tehát megvan a terv, 
megvan rá a politikai szándék és letárgyaltuk, hogyha kell ehhez, bár szerintem nem kell 
majd, az Önkormányzat anyagilag beszáll ebbe. De mivel nincsen elegendő buszvezető, ezért 
nem tudja a BKK megoldani.

Békési Zsuzsanna
Most a 84-es felszólaló, még a Harminckettesek tere, kerékbilincs, bírságok.

Rádai Dániel
És akkor megragadom a lehetőséget, egy mondattal még visszaugrok és kiegészítem 
Polgármester urat, ahogy említette, hogy pénzügyi forrást is várunk a műszaki beavatkozások 
kivitelezésére. Tulajdonképpen most azt lehet mondani, hogy gyakorlatilag csak buszsofőr 
kérdés a történet. Viszont úgy álltunk föl erről az egyeztetésről is, hogy most egy nagyon- 
nagyon konkrét tájékoztatást fogunk tenni a tekintetben, hogy mi történt, milyen megoldások 
vannak, hogy lehet azokat megoldani, mi hátráltatja az előrelépést vagy a megoldást, és 
ekként tudunk továbbmenni. De fenntartom, hogy az, hogy ott buszok járó motorral, vagy 
jóval több busz parkol, az vállalhatatlan és ebben mindenképpen lépünk. Hozzáteszem, azért 
is van ott több busz, bár kettőről volt szó, mert gyakorlatilag az egyik legsűrűbb, például a 
Rákóczi úti busz korridort leszámítva, az egyik legsűrűbb járatkövetésű csúcsidőben ez a 
buszvonal. Egyszerűen ez azt jelenti, hogy több busz is érintett. A Harminckettesek tere: 
emlékeim szerint elég egzakt kommunikációt folytattunk a helyszínen, online is, biztos, hogy 
volt szórólapozás. Hozzáteszem, hogy itt az elejétől fogva egy Budapest Közút által 
jóváhagyott forgalomtechnikai kivitelezés, beavatkozás volt. Ott egyértelmű volt, nem tudom 
hol történtek ezek a szabálytalanságok, illetve bírságok, alapvetően egyértelmű volt a 
forgalmi helyzet, tehát ilyen tekintetben azt nem tudom elfogadni a Hivatal és a kollégáim 
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nevében sem, hogy jogtalanul vagy bárminemű koncepció nélkül büntetgetett bárki 
gépkocsikat, hiszen ez nem volt szempont. Van egy új forgalmi rend a megfelelő 
jogszabályok szerint. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor lezárnánk a közlekedés, parkolás témát, ha csak még valakinek 
nincs ... 85-ös, kérünk szépen egy mikrofont. És akkor most jelentkezzen még az, aki a 
közlekedés, parkoláshoz hozzászólna, mert megyünk a 2. témakörünkhöz. Jó, akkor ez az 
utolsó ebben a témakörben.

Kozma Lajos
Köszönöm szépen. Kozma Lajos vagyok, itt a VIII. kerületben közös képviselő, és tényleg 
most már szeretnék egy konkrét választ, hogy miért üldözik az autósokat ilyen 
vehemenciával. Gyakorlatilag lehetetlen parkolni, én azt gondolom, hogy ezzel nagyon sok 
vállalkozást tettek tönkre az utóbbi időben, illetve nem tudják kiadni az üzleteiket, mert 
egyszerűen nem tud megállni sem vásárló, sem partner a belvárosban. Tehát én ezt nem látom 
ésszerűnek, illetve például a Nap utca 9-nél a kommunikáció, lezárták a Nap utca egyik 
oldalát, megszüntették a parkolást. Másnap engem fölhívtak, hogy mit szólnánk hozzá, ha a 
Nap utca 9. előtt lenne egy valami kertszerű, konténerben vannak növények, ami kiváló 
hajléktalan WC-nek szolgál. Mondtam, hogy én azért ezt átgondolnám, rációt nem látok 
benne, úgy különösen, hogy az egyik oldalon megszüntették a parkolást, a körút felöli sarkon 
építkezés van, elvettek 5 helyet, és akkor ezek után még utat bontanak. Mondtam, hogy én azt 
javasolnám, hogy gondolják át. Másnap megérkeztek a konténerek ezekkel a növényekkel, 
ami azután nagyjából kiszáradt, volt már benne drogos tű, nem értem, tényleg nem értem. 
Nekem is van vállalkozásom a kerületben, nem tudnak parkolni a partnereim, mindenhol 
ezzel a problémával szembesülünk. Tényleg szeretnénk rá magyarázatot, mellébeszélés 
helyett konkrétumot, hogy az miért jó, hogy körbe-körbe megy az autó, füstöl, 
környezetszennyező. Ez biztos, hogy nem természetvédelmi ok, erre nincsen józan 
magyarázat, eddig nem kaptunk.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Pikó András polgármester válaszol.

Pikó András
Az első egy általános lesz Önnek, hogy mi értelme van annak, amit csinálunk, ugye? 
Lefordítva. Akkor, amikor ingyenes volt a parkolás, akkor annak az lett az eredménye, hogy 
12 ezer parkolóhelyre, 18-20 ezer ingyenes parkolóhelyet adtunk ki, mármint parkolási 
bérletet, engedélyt. Akkor volt körülbelül fél óra az átlagos keringés. Azt azért Ön is 
beláthatja, hogyha 12 ezerre 20 ezret adnak ki, akkor ott van egy 8 ezres többlet. Most a 12 
ezerre 9 ezret adtunk ki. Van egy 3 ezres mínusz. Tehát mindent értek, de az, hogy ez 
autósüldözés lenne, pláne józsefvárosi autósüldözés, ezt visszautasítom, ne haragudjon. Arról 
van szó, hogy a józsefvárosi autósok sokkal könnyebben tudnak parkolni, egyszerűen azért, 
mert azok az emberek, akik egyébként a belvárosban csak azért létesítettek ideiglenes 
lakcímet, hogy legyen ingyenes parkolóhelyük itt, azok most elmentek máshova, nem tudom 
hova, de sokkal kevesebben vannak. Tehát összesen 12 ezer parkolóhelyre 9 ezret adtunk ki. 
Azt látjuk, hogy nem egyenletesen, de felszabadultak parkolóhelyek, a mi munkatársaink a 
Parkolási Igazgatóságon ezt figyelik és monitorozzák. Látjuk, hogy hol nehezebb a helyzet és 
hol könnyebb. Nyilvánvalóan, hogyha sok felújítás van, akkor ez szűkíti a parkolási 
lehetőségeket. Mi úgy számoltunk, hogy a fél órás parkoló keringés vagy keresés az egy 
átlagos józsefvárosi lakosnak évi 50.000 Ft-os kiadást jelentett a régi békebeli benzinárakkal, 
nem a mostaniakkal, és meg kell nézni a kerületi egészségügyi adatokat, hogy milyen 
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rengeteg olyan felső légúti megbetegedés van, főleg a gyerekeknél, amelynek az elsődleges 
oka a rossz levegőminőség. Ez volt az, ami miatt bevezettük a parkolásnak a módosítását, és 
azt gondoljuk, hogy ugyan egy kerületi lakosnak az első autó után maximum 2.500 Ft havi 
költsége keletkezik a parkolásból, ez körülbelül 3 kiló kenyérnek az ára. Hogyha ez a 
legnagyobb kiadás egy autó fenntartásában, akkor természetesen én belátom, akkor viszont 
támogatást kell kérni az Önkormányzattól, hogyha ez nem kifizethető. Viszont cserébe 
biztosan kapnak minden egyes negyedben az év végéig a parkolóhelyeknek a 30%-át, este 6 
és reggel 7 óra között, csak Önök foglalhatják el. Az óvodák, iskolák előtt külön 
parkolóhelyeket létesítettünk, és hát elindultak az útfelújítások a Dologház utcában és a Víg 
utcában is, ezeket mind ebből a bevételből finanszírozzuk. Ennyit tudok mondani, a többit 
meg majd gondolom, hogy Alpolgármester úr kiegészíti.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, hogyha kérhetem, akkor tartsuk az időkeretet.

Pikó András
Hogyha az úr 2 külön kérdést tesz fel, 2 perc alatt akkor válaszoljunk, mert megérdemli, meg 
megtiszteljük.

Rádai Dániel
Köszönöm szépen. Annyit szerettem volna tisztázni, hogy a Nap utcai mikropark, ez annak az 
5 mikroparkot tartalmazó csomagnak a része, ami a tavalyi részvételi költségvetésből elnyert 
sikeres, a közösség által megszavazott projektnek a része. Ezt a Nap utcai mikroparkot a 
Józsefvárosi Múzeummal együttműködésben csináljuk, mivel a Józsefvárosi Múzeum most 
felújításon megy keresztül, ezért egy ideiglenes helyszínt kapott ez a mikropark. Ezt követően 
átköltözik a Múzeum elé, a Múzeum kollégái fogják fenntartani, programokat szervezni bele, 
úgyhogy szeretném jelezni, hogy ezt a mikroparkot a józsefvárosi lakók szerették volna, hogy 
létrejöjjön. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, és akkor a 2-es témakörre térünk át, ez a köztisztaság, közterületek 
fenntartása. Vörös Tamás frakcióvezető úr, melyik témakörhöz? Akkor kérünk szépen egy 
mikrofont.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen a szót. Striguláztam, hogy hány kérdésre sikerült érdemi választ adni, meg 
a megoldásnak az útját elövezetni. Hát egyet sem sikerült ebben a témában. Én abszurdnak 
érzem azt, amikor egy buszmegállóról politikai szándékokról beszélünk, tehát ezt, ha nem 
tudja egy városvezetés megoldani, akkor ott nagyon nagy a baj. A parkolásra visszatérve, nem 
mennék bele abba a vitába, mert azt lefolytattuk már, és ugye mi nem értünk egyet ezzel a 
fajta autósüldözéssel, de én ezt rendkívül ízléstelennek tartottam, hogy nemhogy napos 
moratórium, szerintem ezekre a változtatásokra akár több éves moratóriumot is el kellett 
volna rendelni, tekintettel arra, hogy nagyon sokan berendezik az életüket, vásárolnak egy 
autót, az nagyon drága dolog, sokan egy életet dolgoznak azért, hogy tudjanak egy ilyen 
jármüvet vásárolni, fenntartani, majd egyszer csak azt mondja neki a politikus, hogy add el, 
csinálj vele, amit akarsz, mert nem parkolhatsz a saját házad előtt. A levegő minősége nem 
javult Budapesten, szeretném jelezni, hogy egyre csak romlik, Karácsony Gergely kiváló 
biciklisávjai óta, tehát hogyha ez volt a cél, akkor ez kudarcba fulladt. A Józsefvárosi 
Múzeum, felhívnám a figyelmet, az az Önkormányzat saját intézménye, nem működik, a 
beszántott Józsefvárosi Galéria, amit a baloldali többség megszüntetett, helyette létrehozott, 
ami nem üzemel. A mikroparkok 2,5-3 millió forintos költséggel jöttek létre, darabja, így 
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nevezik, hogy mikropark, nem ismertem, hogy lett volna ilyen fogalom, vagy az én 
szótáramban nem volt, 3 millió forintért mondjuk elhiszem, hogy valaki szívesen tel építgeti 
ezeket. Egyébként pedig a Józsefvárosi lakók akaratához annyit, hogy az Önkormányzat saját 
bevallása szerint egy-egy ilyen ötlethez pár tucat szavazat érkezett, és amikor megkérdeztük, 
hogy van-e arra garancia, hogy ezek józsefvárosi lakók, még azt se tudta garantálni az 
Önkormányzat, hogy ezek valódi emberek, tehát hogy egy ember nem több szavazatot ad le, 
olyan szinten nem működik ez a fajta rendszer, tehát e mögé bújni, szerintem, komikus. Én 
azt gondolom, hogy érdemi válaszokat kellene adni azoknak, akik megtiszteltek a 
jelenlétükkel, ez nem sikerült egyik esetben sem, egyik esetben sem kapott senki érdemi 
választ.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, és akkor a köztisztaság, közterületek fenntartása, azt szeretném kérni, 
hogy egy kicsit, hogyha tudják, magasra tartsák a lapokat, hogy a kollégák tudják vinni a 
mikrofont. 92, 95, 84, 93, 100, 85. Ezek a kérdések ebben a témakörben. Pikó András jelezte, 
hogy még hozzá szeretne szólni.

Pikó András
Csak egyetlen egy dologhoz. Hadd kérdezzem meg közös képviselő asszonyt, hogy mióta 
helyezték oda ideiglenesen a 99-est Önök elé, hány éve? Mióta van a 99-es ott?

Holdi Ágnes
A 99-es busz 3,5-4 éve van.

Pikó András
Az nem a mi időnkben volt.

Holdi Ágnes
Ez engem nem hat meg.

Pikó András
Csak szerettem volna...

Holdi Ágnes
A baj az, hogy ideiglenes volt, ideiglenes táblákat tettek ki a felújításig, és annak a 
felújításnak már több mint 2 éve vége van, és az ideiglenes táblából állandó lett. Ez a baj, 
hogy tudomásul vette ott a környék, hogy föl kell újítani azt a kis csőszakaszt, ahol a villamos 
és az épület között másfél sáv van, vagy 2 éppen hogy csak, de a felújítást követően 
otthagyták és állandósították ezt a 12. és 14. közötti szakaszon lévő buszparkolót, ahol 
mondom még egyszer, nem egy busz, nem 2, néha 3-4 áll.

Békési Zsuzsanna
Elnézést kérek, hogy félbeszakítom, de ezt a témakört már lezártuk, úgyhogy egy 2 perces 
választ, és utána több kérdés érkezett.

Rádai Dániel
Ez most kinyílt, Polgármester úr nyitotta ki, úgyhogy adjuk meg a lehetőséget, hogy akkor 
ezen most végigmenjünk. Részvétem a moderátor kollégáknak, elnézést. A 99-es busznak 
évtizedek óta ott van a végállomása ezen a helyszínen, hogy éppen ilyen depó jelleggel, éppen 
hol vannak tárolva a buszok, ez egy más kérdés. Ez konkrét kérdés, itt van most velünk a 
BKK kollégája, ö nyilván most regisztrálta ezt a felvetést, és ezt elviszi magával haza. Jövő 
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héten pedig fogunk erről egyeztetni, hogy itt olyan helyzet van, ami az elmúlt években adott 
esetben megváltozott, és senkinek nem tűnt fel, vagy nem tűnt föl a visszaállítása. 
Megjegyzem, elő szokott fordulni, hogy ilyen visszaállítások nem történnek meg. Ilyen volt a 
Lujza utcában egyszer egy 99-es buszelköltözés is, most idén leszedtük a parkoló autókat a 
járdáról, jegyzem meg parkolóhely megszüntetés nélkül. Bármennyire szeretné bárki azt a 
hazugságfelhöt az Önkormányzat felé tenni, hogy bárminemű autósüldözés vagy hasonló 
történne, ezek politikai lózungok. Folyamatosan azon dolgozunk, hogy az autósközlekedés is 
jobb legyen, erről szólt a parkolási reform. Bármennyire is, bárki az ellenkezőjét próbálja 
tenni. Több szabad parkolóhely, könnyebb parkolás, kevesebb keringés, kisebb 
légszennyezés, kisebb kocsiban töltött idő és még sorolhatnám. De jövő héten a BKK-s 
kollégákkal rövidre záijuk ezt a hol tároljuk a buszkérdést. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. És akkor mennénk a kérdésekkel, a 92-es felszólaló kártyát kéijük szépen, 
és oda egyik mikrofont.

Melinda Burkhard
Jó napot kívánok. A nevem Melinda Burkhard, a Leonardo da Vinci köz 1-ben most vettem 
lakást, évek óta keresek lakást, most költöztem vissza Amerikából, és egy olyan helyen 
szerettem volna lakni, ami szép. A Corvin Sétány, Corvin köz környékét mindig gyönyörűnek 
találtam, biztonságosnak, ott volt az a gyönyörű vízesés, amit nagyon sok ember szeretett, ami 
most megszűnt az idén, nem tudom miért, de nem működik. A másik pedig, a Corvin 
metrónak a lejárata, ahogy az kinéz, az egyszerűen hihetetlen, a tető az aluljáróban már 
majdnem leesik, mindig mikor lemegyek, föl kell néznem, hogy mikor fog a mennyezet rám 
szakadni. Szóval, amikor a metrót csinálták, nem tudom, hogy azt miért nem csinálták meg 
ugyanakkor. A másik pedig az, hogy tele van hontalanokkal, részegekkel, hányásokkal, 
mindenféle undorító dolgokkal. A rengeteg turista ugye jön a Corvin negyed, Corvin 
Sétánynál, ott vannak a gyönyörű drága lakásaik, undorodva lehet most már a Corvin 
Sétányon hazamenni, végigmenni, már nem is biztonságos nekem se. Hontalanokkal van tele, 
ennivalók ott vannak köpdösve mindenhol, undorító az egész, ahogy kinéz. A másik pedig, a 
kiskutyákkal kapcsolatban szeretnék, én kutyás vagyok, mondjuk én egy nagyon tisztességes 
kutyatartó vagyok. A kutya táblák mindenhol ki vannak téve, hogy szedjük össze az állatok 
után, amit sokan megteszünk, csak ugye nincs egy szemetesláda, nincsenek szemetes zacskók, 
de hogyha az emberi ürülék ott van az utcán, senki nem szól.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, a következő kérdés a 95-ös felszólalókártya.

Bali-Hajagos Zsuzsanna
Bali-Hajagos Zsuzsanna, József körút 66., ott vagyok számvizsgáló. Jövőre lesz 30 éve, hogy 
itt lakunk a kerületben, tehát mint kerületi lakos, minden változást a rendszerváltás óta jól 
ismerünk, és úgy, mint felelős állampolgár, úgy teszem fel a kérdéseket, hogy nap mint nap 
találkozom a parkolással és a köztisztasággal is. Köztisztaság, körút, tele teraszokkal, 
éttermekkel, ez nagyon klassz, péntek, szombat, vasárnap senki nem jár a közterülettől, és 
semmilyen hivatalos szervektől. Ami ott hétfőn reggelre összegyűlt az összes utcai kukákban, 
a szemetek és mindenfélék az egész Blahától a Corvin Sétányig, a körút mind a két oldalán. 
Persze tudom, hogy az a fővárosé, tehát ezt a választ nagyon jól tudom úgy is, hogy ott lakom, 
meg úgy is, hogy számvizsgáló vagyok. De hogyha a teraszokra kérni kell az 
Önkormányzattól engedélyt, és fizetni kell a terasz-használatért, akkor miért nem ellenőrzik 
azt, hogy takarítják-e egyáltalán? Egy-két kerületben láttam már a 6.-ban is évek óta, meg 
talán a 7.-ben, hogy mennek a kis vízsugárral azok a kis jármüvek, és szépen a faltól fél 
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méterről vagy egy méterről letakarítják heti rendszerességgel. Ez a körúton, tudom, hogy a 
fővároshoz tartozik, de a tulajdonosok ugyan ott laknak, tehát ez lenne a kérdésem a 
köztisztasággal kapcsolatban a körútra vonatkozólag. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. És akkor a 3. kérdésünk a 84-es felszólalókártya.

dr. Kecskeméti László
Bocsánat, én közben rájöttem, hogy szerintem a környezetvédelem, zöldügyek lesz.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor 93-as felszólaló kártya.

Czinger Attila
Jó napot kívánok. Czinger Attila vagyok, a Kőbányai út 22-ből, a híres görög házban lakom 
sajnos. Én már nagyon régen felajánlottam a Polgármester úrnak, meg Ildikónak is, hogy a 
környéken a szemetet összeszedem, most meg is vettem a szerszámokat a különböző 
mezőgazdasági boltokban, ugyanis akkora szemétdomb van a ház előtt, a villamossíneken és 
mellette, ugye szemben van velünk a kínai piac, és a hátunk mögött sajnos egy 
hajléktalanszálló, hogy azt egyszerűen nem lehet elviseli. Már sok helyen voltam, voltam a 
színes háznál, voltam a Józsefváros újságnál, televíziónál, sok helyen, de azt hiszem, hogy 
most már nem megyek sehova, hanem lépni fogok. 3 köteg zsákot vettem, csomó szerszámot, 
és össze fogom szedni a szemetet, mindig olyankor, mikor nem látja senki, vagy akkor, mikor 
nagyon látják. A másik pedig, nagyon sajnálom, hogy most nem voltam itthon, egy csodálatos 
jótékonysági rendezvényen voltunk, evvel a csodálatos hölggyel, aki mellettem van, most volt 
a görög háznak a koszorúzása, sajnos nem voltam itthon, és a ház mellett nem tudtam rendbe 
tenni a járdát és a parkolót, elég nagy szemétdomb közepette csinálták ezt a csodálatos 
koszorúzást. Hogyha tud lépni a Polgármester úr ebben, meg Ildikó, nagyon megköszönöm, 
hogy valakit illetékest oda kiállítanak néha, hogy ellenőrizzék ezt a területet, az egész kínai 
piaccal együtt, mert ez valami borzasztó. És én komolyan, mától hozzáfogok, és szedem össze 
a szemetet, de ha kell, akkor küldök is egy csomó fotót róla. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor most megkérjük a válaszadást. Volt egy Corvin szökőkút és a 
Corvin Sétány takarítására is a JGK-tól kérünk választ. És a BKV aluljáró állapotára a BKV 
Zrt. képviselőjétől kérnénk választ.

Sztanek Endre
Köszönöm szépen. Sztanek Endre vagyok a városüzemeltetési igazgató. A Corvin szökökúttal 
kapcsolatosan szeretnék válaszolni. A Corvin szökőkút üzemeltetését eddig a Cordia tartotta 
fenn, ő volt a felelős a szökőkút üzemeltetéséért. Az idei évben, július-augusztus környéken 
azt mondta, hogy a továbbiakban nem tudják üzemeltetni és szeretnék visszaadni az 
Önkormányzatnak, hogy mi üzemeltessük a továbbiakban. Az átadás-átvétel megtörtént, 
sajnos olyan problémák vannak a szökökútnál, olyan technikai problémák, ami miatt most 
nem tud elindulni a szökőkút, megkeressük a megoldást arra, hogy jövő április környékén újra 
el tudjuk indítani a szökőkutat. Takarítás szempontjából pedig azt tudom válaszolni a Corvin 
Sétányról, hogy napi takarítás van, napi kétszeri takarítást hajtunk végre, a Városüzemeltetési 
Igazgatóság munkatársai, ami azt jelenti, hogy hétfőtől vasárnapig vannak kint a kollégáink. 
Hétfőtől péntekig napi kétszer takarítanak, szombat, vasárnap pedig egyszer folyamatosan 
végigmennek. Ennél többet sajnos nem biztos, hogy lehet tenni. Köszönöm szépen.
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Békési Zsuzsanna
Volt még egy kérdés a szemetesek hiányára, vagy hogy nem elég.

Sztanek Endre
Igen, a szemetesek vonatkozásában, most cseréltük ki a szemeteseket. Az eddigi 50 literes 
kukákat kicseréltük 150 literes kukákra, amik most már sokkal nagyobb befogadóképességgel 
bírnak, remélhetőleg ezek most már el fogják látni rendesen a szemét tárolásokat.

Békési Zsuzsanna
Ha jól emlékszem, volt még kutyaürülék zacskó felvetés is, ha jól tudom, akkor minden 
józsefvárosi lakos 100 darab zacskót kaphat ingyen.

Sztanek Endre
így van, 2 helyen tudják átvenni a lakosok, az egyiket a Kálvária téren az infó pontban lehet 
átvenni, a másik helyen pedig a Pápa téri játszótéren a kollégáink biztosítják minden lakos 
számára, 100 darabot havonta.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor BKV aluljáró.

Jangel Mátyás
Szeretném első körben azt mondani, hogy a BKV nem üzemelteti az aluljárókat, amennyiben 
a kérdés a metró rekonstrukcióra vonatkozik, majd kérem, hogy küldjék át írásban, és arra 
vonatkozóan írásban meg tudjuk adni a választ. A BKV-nak az üzemeltetési határa az aluljáró 
tekintetében a metróállomás bejárata.

Békési Zsuzsanna
A Fővárosi Közterület Fenntartótól van-e kolléga?

Balog Róbert
Jó napot kívánok, Balog Róbert vagyok, az FKF-től, így a köztisztasági kérdések is hozzánk 
tartoznak. Én azt gondolom, hogy az aluljáró építészeti kialakítása biztosan nem köztisztasági 
kérdés. Nem tudom, hogy melyik aluljáró, milyen födémszerkezet, Corvin negyed, nincs 
előttem, ne haragudjon, nem köztisztasági kérdés, ez egészen biztos, de ha kapunk a kerülettől 
valamilyen jelzést, csak kinyomozzuk, hogy kinek kéne azt a födémszerkezetet rendbe rakni, 
és megoldjuk ezt a dolgot, hiszen ez nem egy köztisztasági feladat, de hát megoldjuk. Ennyi 
az egész. Köszönöm.

Rádai Dániel
Bocsánat, de volt az is. Két kérdés volt, az egyik kérdés a 3-as metró felújítása kapcsán, ami 
az előző, mind kerületi, mind fővárosi városvezetés regnálása alatt jött létre, mint projekt, 
tehát a 3-as metró felújítása kapcsán, hogy egyébként a főváros miért nem akar semmit tenni 
az ellen, hogy ilyen állapotban van a metróaluljáró, ez az egyik kérdés. A másik az volt, hogy 
a metró feljáró környezete kritikán aluli köztisztasági szempontból, az lenne a kérdés, hogy az 
FKF mit tud tenni annak érdekében, hogy akár hétvégén, akár hétköznap a metró feljárók 
környezete egy tisztább helyzetet kapjon?

Balog Róbert
Az FKF ezeket a területeket takarítani tudja, ezekben a metró feljárókban napi takarítás van. 
Gyakorlatilag az, hogy mennyi idő alatt szennyeződik el egy ilyen közterület, az szerintem 
egy közterület-használati problémával áll összefüggésben. Azt a szemetet, azt a hulladékot, 
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amit itt most emlegettünk, azt nem a takarítás hiánya okozza. Naponta ki vannak takarítva az 
aluljárók és a közterületek is, ez vonatkozik a körúti kérdésre is, a köztisztasági szolgáltatás a 
hét hét napjában, 24 órában működik, gyakorlatilag az egy tényleges probléma, hogy sok 
esetben a közterületekre háztartási vagy vendéglátó-ipari egységekből származó, vagy esetleg 
gyorséttermektől származó hulladék kerül ki, azt szétszórják az emberek, ennek a takarítását 
naponta elvégezzük. Ha 10-szer ennyit takarítanánk, 10-szer ennyit szemetelnének, ezt tudom 
mondani, tehát ez egy nem köztisztasági eszközökkel megoldható kérdés, ez rendészeti 
eszközökkel megoldható kérdés. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor a 95-ös, a körút takarítására elhangzott a válasz. A Kőbányai út 22., 
a villamos sín takarítás, úgyhogy ez szintén, ha jól tudom FKF, BKV. Utána a görög házzal 
még Szarvas Koppány Bendegúz és Pikó András polgármester. Elnézést, akkor 
visszamegyünk a Corvin Sétányra, Hermann György képviselő.

Hermann György
Köszönöm szépen. Hermann György vagyok, a Corvin negyed képviselője. Én csak 
kiegészíteni szeretném Igazgató urat. Elhangzott a napi kétszeri takarítás, de emellett most 
végzünk ütemezett, koncentrált takarítást is havi rendszerességgel a teljes sétányon, illetve 
külön emellett még elvégezzük a burkolatnak a meleg vizes, nagynyomású takarítását is, ami 
kifejezetten a régi makacs szennyeződések takarítására szolgál, például a rekortán felületet, 
ahol a hátsó, 3. ütemen, ennek a takarítását nemrégen végeztük el, és előttem megvan a 
konkrét ütemezése a sétány takarításának. Illetve a szemetesekre vonatkozóan, hangsúlyozni 
szeretném, hogy nem csupán cserélve lett néhány szemetes, hanem számtalan új szemetes is 
ki lett rakva a sétányra, nagyjából megduplázódott a Corvin Sétányon található 
szemeteseknek a kapacitása az elmúlt egy évben.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. És akkor most, hogyha lehet, akkor a Kőbányai út 22. Itt 2 felvetés volt, az 
egyik a villamossíneknek a tisztasága, a másik kérdés, ha jól értettem a járda, parkoló a 
Kőbányai út 22-nél. Pikó András, Szarvas Koppány Bendegúz és Szili-Darók Ildikó.

Pikó András
Csak az úrnak mondanám, hogy együttérzésem, ott én is sokat járok, arra fele lakom, és volt 
már olyan, hogy lefotóztam azt, amivel Ön szembenéz, és kértem, hogy valaki takarítson már. 
Aztán a végén megkértem a JGK-s kollégákat, hogyha megoldható, akkor egy takarítást 
csináljanak oda. Nem a mi feladatunk, ez egy folyamatosan előkerülő probléma, hogy mi 
fővárosi fenntartású, és mi nem. Azok a villamossínek és azok a megállók fővárosi 
fenntartásúak, de természetesen azt nem váijuk el, és nem is várhatjuk el, és nem is 
szeretném, hogyha Ön takarítana ott. Kérem a jelzést, hogyha viselhetetlenek az állapotok, és 
ígérem, hogy el fogunk járni annak érdekében, hogy minél hamarabb megszűnjenek. Ugyanez 
a válasz arra is, hogy az ottani járdák és parkolók az ottani BMSZK-é, tehát a fővárosi 
fenntartású intézetnek a hatásköre. Mi oda nem tudunk bemenni takarítani. Ha jelzést ad, 
akkor el tudunk járni annak érdekében, hogy valahogy helyreállítsuk a rendet.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük. És akkor Szarvas Koppány Bendegúz képviselő.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen. Mivel az a környék, a Kőbányai út a határterület a két választókerület 
között, északon az én választókerületem, délen dr. Ferencz Orsolyának volt a 
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választókerülete, úgyhogy mint vagy szomszédos, vagy ottani képviselő, az úrnak azt tudom 
felajánlani, hogy a Közmeghallgatás után kérem, hogy cseréljünk elérhetőséget, és hogyha 
nem várná meg, amíg elintéződik hivatali úton a jelzés, és mégis elmenne összeszedni a 
szemetet, akkor jelentkezem én is neki segíteni, gondolom két pár kéz több mint egy, úgyhogy 
majd kérem, hogy a közmeghallgatás végén cseréljünk elérhetőséget és beszéljük meg, hogy 
mikor megyünk, hogyha egy bizonyos idő alatt nem takarítja ki az FKF, akinek ez a 
hatásköre. De őket is szívesen látjuk velünk együtt, hogyha együtt mennénk.

Békési Zsuzsanna
Szili-Darók Ildikó alpolgármester asszony.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen a szót. Én csak köszönettel tartozom, a tavalyi évben már megjegyeztük 
azt, hogy igen, itt a görög koszorúzásnál nagyon nagy a szemét, idén tehát kicsit nagyobb 
volt, mint a tavalyi évben, de egyrészt, most egy építkezés folyik ott, ha jól láttam, merthogy 
az egész görög tábla nem a helyén van, hanem valahova máshová került, és való igaz, hogy 
nagyon gusztustalan állapotokat találtunk. Annyit hadd mondjak talán, nem védekezésként, 
tényként, hogy ezt az ünnepséget nem a kerületi Önkormányzatok szervezték, hanem a 
Fővárosi Görög Önkormányzat. Tudjuk, hogy minden évben koszorúznak ott, megajánljuk 
nekik, hogy mielőtt koszorúzás van, akkor szóljanak, és oda fogunk jobban figyelni, persze 
nem csak akkor kell valamit tisztán tartani, amikor koszorúzunk, de ez az idei év különösen 
kellemetlen volt ilyen téren. Azt gondolom, ahogy ezt mondta képviselőtársam, átfogóbban 
kell ezzel foglalkozni, ott a szeméttároló, a BMSZKI szeméttárolója és a lakossági szemét az 
összefüggő masszát alkot ott az emléktábla környékén. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Még az kérdeznénk, hogy a BKM-nek van-e ehhez esetleg 
hozzáfűznivalója, Kőbányai út 22., villamossínek takarítás.

Balog Róbert
Szeretném ebben az ügyben a felelősséget mindenképpen olyan módon vállalni, hogy a 
fővárosi területek takarítását a fővárosi köztisztaság divíziója végzi, egy előzetes, ütemezett 
terv szerint. Ennek megfelelően ezeken a területeken folyamatosan van takarítás, nem 
feltétlenül minden nap, mint az aluljárókban, és amennyiben a kerülettől jelzés érkezik ennek 
a területnek a megtisztítására, akkor azt természetesen el fogjuk végezni. Egyébként akkor 
megyünk oda, amikor a takarítási menetrend szerint oda kell menni. De ezek fővárosi 
területek, a Fővárosi Önkormányzat megbízásából az FKF divíziója végzi a BKM-nek. 
Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Szoktuk jelezni, de megígérjük, hogy fogjuk is. Azt szeretném kérdezni, 
hogy 2 kérdésünk van, még van-e esetleg valakinek kérdése még ehhez a témakörhöz? Mert 
akkor lezárjuk ezek után a kérdések után. 90-es, 105-ös, 102-es. Jó, most előbb a 100-as 
felszólaló kártya következik.

Holdi Ágnes
Még egyszer, Holdi Ágnes vagyok. Most a Kiss József utca, Népszínház utca sarkán lévő 
állapotokra szeretném felhívni a figyelmet. Ugye itt nagyon támogatott módon kialakításra 
került két zöld sziget, evvel leszűkítve a kihajtást a Népszínház utcára a Kiss József utca felől, 
ide fák kerültek, szintén nagyon örültünk neki, ugyanakkor ki lett alakítva egy olyan felület, 
viszonylag nagy járdasziget, ahol a most odaköltöző kultúrintézmény kitelepül, és az ö 
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közönségük egyszerűen elviselhetetlenné tette ezt az egész környezetet. Mi próbáltunk, mint 
közös képviselet eljárni az Önkormányzatnál, utánanézni annak, hogy hogy kaptak erre 
engedélyt, hogy kapnak kitelepülési engedélyt, hogy kapnak a mostani rendezvénysorozatokra 
eddig nem látott módon, a lakások ablakai elé egész napos, egész hétvégés engedélyeket, és 
ehhez kapcsolódóan ez a mindennapi tisztaság egyszerűen a társasházak takarítói nem 
vállalják föl. Tudom, hogy a társasházak kötelezettsége az utcák tisztán tartása, de ekkora 
terhet nem lehet ráróni egy társasházra, mert nem tudják kifizetni, nem találnak embert, aki 
ezt megcsinálja. Úgyhogy itt az Önkormányzatnak azt gondolom, hogy az engedélyek 
kiadásával, a kitelepülések korlátozásával, vagy az ö tisztasági feladataik ellátásával kéne 
hatékonyan foglalkozni, és nem a lakosságra átterhelni ezt az egészet.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 85-ös felszólaló kártya.

Kozma Lajos
Köszönöm szépen. Megint, mint 16 társasház közös képviselője a kerületben, nagyon más 
fogalmaink vannak a tisztaságról, inkább közkoszosság van, mint köztisztaság. Ez ugye 
magában foglalja a Corvin közt, ami vállalhatatlan állapotban van, már egy kicsit hozzá 
edződik az ember, amikor keresztül jön az aluljárón, de hogy a Corvin közben semmi 
takarítás nincs, most lett ki szedve onnan gaz, valamennyire kampányszerűen időnként 
előkerülnek takarítók, de nem rendszeresen. És ugyanez a kérdés a Harminckettesek terével, 
ami most ilyen hajléktalan napozó lett és nem értik a környékbeli lakók, hogy ez miért, miért 
nincs takarítva, miért nincs rendbe tartva. Ha már ilyen koncepciót találtak ki oda, akkor azért 
a kezdeti festegetésen kívül is kellene azért valamit tenni. Tényleg nem értik, tehát itt azért 
800 albetétet képviselek, nem politikai hozzáállás, hanem tényleg tulajdonosi, illetve nagyon 
sok befektető nem érti, hogy miért történik ez a kerületbe. Amikor itt felfutóban volt a kerület, 
nagyon-nagyon sokmilliós négyzetméter árakon vették a lakást, és nem értik, hogy most miért 
van ez a mélyrepülés. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. 90-es felszólaló kártya.

Tamaskó László Ferenc
Tamaskó László Ferenc. Egy konkrét kérdésem van, most hogy felépült a közvécé a Teleki 
téren, kérdésem az, hogy mikor szállítják el a mobil WC-t a szobrok mellől.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. 105-ös.

Szabó Frigyes
Szabó Frigyes vagyok a Német utca 23-ban lakom, 74 óta. Én nem jöttem kérdéssel, hanem a 
most elhangzottakra reagálnék. A Német utca elég közel van, a Futó utcán elsétálok és ott 
vagyok a Corvin negyedbe, és ott én nagyon szép tisztaságot láttam, a metróaluljáró nem 
igazán, de hát én azt mondanám, hogy ahol van kosz, oda dobják a csikket, tehát, hogyha azt 
egyszer rendesen megtakarítják, akkor az emberek nem merik megtenni, egy tiszta helyre nem 
dobják oda a szemetet. Hogyha egyszer neki állnak és rendesen megcsinálják azt az aluljárót, a 
műszaki dolgok, hogy hullik a vakolat, biztos, hogy pénzbe kerül, és a fővárosnak sincs annyi, 
de lehetne. Volt még egy, a Harminckettesek terén gyönyörű padok, asztalok vannak, ahova le 
lehet ülni. Miért sajnáljuk a hajléktalanokat, hogy ott leülnek? Ok is emberek. Én is odaültem, 
70 éves nyugdíjas vagyok. Nem ülnél oda? Nem, akkor úgy kell neked.
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Békési Zsuzsanna
Elnézést kérek, egyrészt senki más nem hallja azt, amit Ön mond, ha nem a mikrofonba 
beszél, másrészt legyen tekintettel, és hallgassuk meg.

Melinda Burkhard
Nem arról van szó, hogy ki kicsoda, hogy ki milyen ember, hanem arról, hogy amit maguk 
után hagynak azoknak, akik tisztességesen járnak arra gyerekekkel, babakocsikkal, és 
mindennel együtt...

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Elnézést kérek, Önnek is letelt a 2 perce. Köszönjük szépen, kéijük szépen 
a 102-es felszólaló kártyának.

Kővári Éva
Köszönöm szépen, én Kővári Éva vagyok a MÁV telepről, és kétféle témát szeretnék 
megemlíteni ebben a napirendi pontban. Az egyik a Szemafor utca végébe van egy 
légópincénk, aminek a teteje tele van korhadt fával, magasra nőtt, benőtte a fönti 
légvezetékeket, az elmúlt időszakban a nagy vihar ki is döntötte az egyik fát, rádöntötte a 
Szemafor utca 7. földszint 2-es lakásnak az udvarára, a mai napig ott áll a fa. Magával rántotta 
a vezetéket, úgyhogy több napig nem volt a környéken se internet, se tévéadás, aztán egy idő 
után megoldódott, mert a tulajdonosok ott bejelentették a Telekomnak. De ennek a 
légópincének a területét nagyon ritkán tisztítják, fünyírják, favágásokkal, egyéb dolgokkal a 
területi képviselőnket rendszeresen piszkáljuk, de nem sok mindent tudott elérni. Le is 
fotóztuk, utoljára az előző vezetés szedte le csonkig a fákat, de azóta úgy megnőttek, hogy 
megint a vezetékekkel egy szintbe vannak, veszélyeztetik megint az, hogy magukkal rántják 
az egész hóbelevancot. Ennek szeretnénk a karbantartását vagy valamilyen megoldást, hogy 
ne kelljen állandóan rettegni attól, hogy kidől egy fa. A másik, a 37-es villamos, a 
Salgótarjáni út töltés oldala. Tudjuk, hogy a BKK területe, vagyis hát neki kellene tisztán 
tartania. Mi még az előző vezetéshez beadtunk egy nagyon jó kis projektet, kértük, hogy a 
hídtól a 37-es megállójáig legyen egy zajvédő fal építve, ezért cserébe az egész töltést a telep 
lakói füvesítik, tisztán tartják, karban tartják, a mai napig nem történt semmi, szeretnénk 
tudni, hogy miért. Továbbá ezen a kis telepen nagyon ritkán jönnek utcát takarítani, és amikor 
a BKK nagy nehezen kijön és letakarítja a töltést, rendszeresen ledobálja a falevelet, a 
faágakat, mindent a salgótaijáni útra, eldugaszolja a csatornavezetéket, ami ugye megint 
problémát jelent, mert dugulás lesz.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, és akkor most jönnek a válaszok. A 100-as felszólaló kártya, Kiss József, 
Népszínház utcasarok, a Józsefvárosi Közterület-felügyelet vezetője, Bajusz Ferenc fog 
válaszolni.

Bajusz Ferenc
Köszönöm szépen a szót, mindenkit üdvözlök. Bajusz Ferenc vagyok, a Közterület-felügyelet 
vezetője. A konkrét üggyel kapcsolatban azt tudom elmondani, hogy beérkezett hozzánk 
lakossági panasz ennek a szórakozó helynek a működésével kapcsolatosan. Mi rendszeresen 
ellenőrzünk ott, pont a héten egyébként átküldtük a Hatósági Ügyosztálynak a jelzést, meg 
fogjuk vizsgálni közösen, hogy mit lehet a továbbiakban tenni. A társasháznak a takarítási 
kötelezettsége a szórakozóhely nyitvatartási ideje alatt nem áll fent, akkor a szórakozóhelynek 
kell takarítani. Vettem a kritikát minden egyes ügyben, ami ezzel kapcsolatosan elhangzott, 
oda fogunk erre figyelni. Célirányosan akkor a szórakozóhelyet ilyen szempontból is 
ellenőrizzük. Amikor kimegyünk, és látjuk, hogy kint vannak az állampolgárok, kint 

18



dohányoznak a közterületen, látjuk, hogy csoportosulnak, mindig jelezzük nekik, hogy ne 
zavaiják a lakóközösséget. Az emberi zaj nem valósítja meg a csendháborítás szabálysértését, 
tehát ez ügyben nem tudunk fellépni, ha valaki közterületen szeszesitalt fogyaszt, azzal 
szemben fellépünk, azzal szemben intézkedni szoktunk. Köszönöm szépen a jelzést, 
igyekszünk mindent megtenni. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, most végigmegyünk a kérdéseken. A 85-ösnél a Corvin köz takarítására 
szerintem az előző felszólalónak megadta a választ a JGK. A Harminckettesek terére is, 
Sztanek Endre igazgató úr válaszolni akar, de én fejből tudom, hogy a Harminckettesek 
terének a takarítása van egyszer reggel 9-kor, aztán délután 5-kor, és utána pedig délután 7- 
kor teljes takarítás, mosógéppel. Ha elfogadja, akkor ezt tudjuk mondani. A 90-es felszólaló, a 
Teleki téri közvécé felépült, a mobil WC-t mikor szállítják el. Ez a kérdés, erre megint 
Sztanek Endre fog válaszolni.

Sztanek Endre
Köszönöm szépen. A Teleki téri wc most még nem került átvételre tőlünk legalábbis. 
Mihelyst átvételre kerül, utána elviszik a mobil WC-t egy másik helyre. Egyelőre ezt tudom 
mondani.

Békési Zsuzsanna
Ezt még kiegészíti Rádai Dániel alpolgármester.

Rádai Dániel
Két szó igazgató úrnak, hogy mindenki értse mit jelent, hogy nem vettük át, nem vette át a 
JGK üzemeltetésbe, ez a wc létrejött, és most tesztüzemben van, és a tesztüzemet kővetően 
lezajlanak az adminisztratív folyamatok, és másfél hét maximum, annyi sincs, tehát napok 
kérdése, és akkor egyébként elvesszük a mobil wc-t is. A tesztüzem azt jelenti, hogy 
tapasztalunk anomáliákat, amiket nagyon akut és azonnal rendeznie kell a kivitelezőnek, 
addig pedig tulajdonképpen kérdéses elvenni a mobil wc-t, mert történhetnek olyan hirtelen 
esetek, ún. havária helyzetek, amit nem biztos, hogy tudunk rendezni, de ez napok kérdése.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor a Corvin közhöz még Sátly Balázs frakcióvezető úr.

Sátly Balázs
Köszönöm szépen. Több kérdés is felmerült Corvin negyed aluljáró, Corvin köz, Corvin 
Sétány, Harminckettesek tere köztisztaságával kapcsolatban. A Corvin aluljáróval kapcsolatos 
megállapításokkal én tökéletesen egyetértek, amit Önök mondtak, szerintem tűrhetetlen 
állapotok vannak ott, beázik, hiányzik a burkolat, köztisztasági és rendészeti problémák is 
vannak, most lehet azt mondani, hogy most éppen senkinek nem a felelőssége, aki itt van, de 
szerintem meg mindannyiunké. Egyébként meg berántanám a buliba a FÖRI-t is, akik 
egyébként hogyha szólunk nekik, akkor az ottani közösség ellenes magatartásokkal szemben 
fellépnek. A baj az, hogy ezt nagyjából naponta meg kell tenni, tehát a Corvin aluljáróval 
Bkapcsolatban van tennivaló, és hogyha ezt igénylik az illetékes kollégák, akkor én nagyon 
szívesen, napi rendszerességgel keresem őket. A Corvin köz és a Harminckettesek terével 
kapcsolatban általánosságban azt válaszolnám, hogy jelen pillanatban 2019-hez képest ez az 
Önkormányzat kétszer annyit költ köztisztaságra, 3-szor annyi emberrel, és sokkal több 
műszaki eszközzel, takarítógéppel, mint amikor ezt ciklust átvettük. Tehát értjük a kritikát, 
hogy még nem patika minőségű minden utca, viszont kérnénk annyi megértést, hogy nem 
közkoszosságban utazunk, hanem éppen abban, hogy a köztisztasági területet megerősítsük, 
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és ebben értünk el eredményeket, konkrét válaszokat megadták, Harminckettesek terét 
naponta háromszor takarítják, illetve a Corvin közben is, hogyha arra jár reggelente, akkor 
biztosan belefut a takarító autókba. Az, hogy egyébként ebben az országban egy társadalmi 
válság van, az óriási infláció miatt, illetve a gazdasági állapota miatt, annak sajnos vannak 
olyan következményei, hogy több a szegény ember az utcán, hogyha ezzel szembesüljünk, 
akkor én is szomorú vagyok, viszont ezt nem a köztisztasági iroda fogja megoldani. 
Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 102-es felszólaló, MÁV telep, itt több kérdés volt, a zöld állapotok, 
légópince vezetékek, a 37-es töltés, zajvédő fal, utcai takarítás, úgyhogy először a JGK-tól 
szeretnénk a városüzemeltetést, és utána a BKV.

Sztanek Endre
Köszönöm szépen. A kérdéses fát a héten már elvittük, úgyhogy ezzel kapcsolatosan nem 
tudok mit mondani, mert már elvittük azt a kidőlt fát, az már nincs ott. A takarítás 
vonatkozásában, ezen a területen hetente egyszer járunk takarítani, a folyókát, amiről szó volt, 
azt folyamatosan megpróbáljuk takarítani, félévente biztos, hogy arra megyünk kitakarítani a 
lefolyót, ez már idén egyszer megtörtént, kint voltunk gépekkel, emberekkel, teljes mértékben 
rendbe tettük, ha van olyan jelzés, hogy megint eldugult, akkor természetesen ismételten 
megyünk. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
És akkor a 37-es töltésről, Szarvas Koppány Bendegúz, zajvédő falról Dr. Eröss Gábor.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen. Én csak azt szeretném hozzátenni, hogy ismert a töltés kérdése, ott nem is 
szerintem kétszintű, hanem 3 szereplős a sztori, mert van a sín, meg annak a területe, van a 
töltés és van az út, amire elmondta az igazgató, hogy azzal foglalkoznak, csak nincsen 
általában szinkronban. Van olyan lakó, aki arra gyanakszik, hogy összebeszéltek, hogy 
mindig előbb az utat takarítjuk le, és utána vágják le a töltést, hogy aztán megint legyen mit 
eltakarítani, a többin kívül azt tudom extrában ehhez hozzátenni, hogy egyszer már 
megkértem az illetékest, azt hiszem BKV-s vezetőt, akivel kontaktban voltam, hogy jöjjön 
már ki, és nézzük meg személyesen, hogy mi a bánat van ott pontosan, hogy mindenki értse, 
hogy mi a helyzet. Nagyon nem akarta az irodáját elhagyni, de akkor most megkérem még 
egyszer, még szebben.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük, zajvédő fal.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen. A kérdésben ugye elhangzott, hogy még az előző vezetésnek nyújtották be 
ezt a javaslatot, ez hozzám nem jutott el, de mivel a környezetvédelemben talán a 
légszennyezés mellett épp a zaj szennyezés a legfontosabb, úgyhogy én nagyon szépen 
megkérem, és nagyon örülnék, hogyha megkaphatnám ezt, és akkor nyilván megvizsgáljuk. 
Volt már rá precedens, hogy a főváros helyett vagy mellett is vállaltunk feladatokat. Nyilván 
ezt nem tudom megígérni, hiszen nem láttam, hogy ez milyen volumenű, de az biztos, hogy a 
környezetvédelmen belül a zaj szennyezés elleni küzdelem is fontos nekünk, tehát ezt meg 
fogjuk vizsgálni akkor. Köszönöm szépen.
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Békési Zsuzsanna
Köszönöm szépen. Szilágyi Demeter képviselő.

dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm szépen a szót. Csak röviden azért summáznám azt az egyértelmű helyzetet, amit 
Önök is látnak, hogy nincs rend Józsefvárosban. És a szavak szintjén ugye megjelennek ezek 
az intézkedések, de azért a mindennapokban ezek nem látszanak. Hovatovább, azok az 
intézkedések, amit az Önkormányzat hozott az elmúlt években, gondoljunk csak itt akár a 
kihelyezett kék mobil vécékre, vagy gondoljunk akár arra, hogy Márta Imre és a BKF 
vezetése 2 floridai nyaralás közepette 300 kukát szereltetett le Józsefvárosban, és egy hang 
nem hallatszott az Önkormányzat vezetése részéről, hogy ez probléma lenne, és számtalan 
olyan intézkedése volt a kerület vezetésének, ami a köztisztasági állapotok folyamatos 
romlását idézte elő. Ezt ellensúlyozandó egyébként a mi frakciónk többször tett arra 
javaslatot, hogy 100 milliós nagyságrendben emeljük meg az erre fordítandó forrásokat, 
hiszen az Önkormányzat költségvetése most már 45.000.000.000 Ft, és csak az idei évben 
12.000.000.000 Ft pénzmaradvány van, lenne erre forrás, ezeket a javaslatainkat rendre 
lesöpörték, holott azt gondolom, hogy mindannyian egyetértünk abban, hogy Józsefvárosban 
rendbe lenne szükség.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Tovább megyünk a 3. témakörre, lezártuk a köztisztaságot, muszáj 
haladnunk, fél 7 van, 8-ig tart. A 3. a közterületek rendje. 104-es, 101-es, 84-es. Valaki még 
kérdés a 3. témakörünkhöz? A 104-eshez kérünk szépen egy mikrofont.

Bétánné Szabó Anikó
Jó estét. Bétánné Szabó Anikó vagyok, a Dankó utcában lakom. A közterületek rendjével 
kapcsolatban az a kérdésem, ugye a közbiztonságról beszélünk ennél a témánál, a VIII. 
kerületi rendőrkapitány itt van-e? Szeretnék hozzá kérdést feltenni, csatlakozik a Facebookon, 
láttam most több esetben is, hogy baj van az utcáinknak a közrendjével, Pikó úr posztolta, sőt 
ma egy videót is felrakott, hogy nagy baj van. Szeretném megkérdezni a VIII. kerületi 
rendőrkapitányt, hogy mi a probléma, mi van itt a közbiztonsággal, mint lakos szeretném 
tudni, hogy tényleg nagy baj van, vagy mi a helyzet? Minden évben beszámolót tart a VIII. 
kerületi rendőrkapitány a Testület felé, most idén május 31-én is elfogadta a Testület a 
rendőrségét, kicsit belepillantottam ebbe a jegyzőkönyvbe, én nem láttam olyan jelzést egyik 
részről se, ami olyan nagy tragédiát mutatna, ezért kérdezem a rendőrkapitányt, illetve 
kérdezem Pikó urat, vagy bárki, bármit tud erről, hogy mi történt most ebben az időszakban. 
Azt tudom, hogy a kampány elindult, de azon kívül mi történt közbiztonság szempontjából a 
kerületünkben? Ez nagyon érdekelne engem, a fideszes képviselőimet is kérdezem, és a 
mostani képviselőimet is kérdezem. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
A 101-es felszólaló kártya.

Hozzászóló (101-es felszólaló kártya)
Köszönöm szépen a szót. Egyik ismerősömnek lenne egy kérdése, aki a Mátyás téren él. Miért 
nem lehet oda behajtási engedélyt kérvényezni, ugyanis például lakásfelújítás esetén az ott 
lakók akkor sem kapnak engedélyt. Elnézést, tudom, hogy ez még az első témához 
kapcsolódik, csak akkor még nem írt rám, hogy kérdezzem meg, holott ugye a polgármester 
úr behajtott elég szépen a Kesztyűgyár Közösségi Ház elé a múltkori roma stratégiai 
egyeztető fórum után. Ezt, ha megválaszolnák a kedves ismerősömnek, akkor nagyon 
megköszöni, és ezúton kívánok neki jobbulást. Úgyhogy röviden, tömören ennyit szeretne 
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megtudni az ismerősöm. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. 84-es felszólaló kártyához.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Köszönöm a szót. Átolvasva a választ egyik szemem sír, a másik nevet. A választ megelőző 
események miatt sír. Az a helyzet polgármester úr, hogy nem először látom már ezt, hogy Önt 
megkeresi egy lakos bármilyen problémával, és gyönyörű szépen egy expozéba értékeli a 
helyzetet, majd valamilyen vélt vagy valós tényállás elemzést követően feltesz egy kérdést a 
lakosnak, tehát visszakérdez a kérdésre, ami már alapvetően udvariatlan, ahelyett hogy 
válaszokat mondana, visszakérdez, és amikor a visszakérdésre a lakostól kap egy választ, 
akkor felteszi a kezét. Általában ez a válasz az szokott lenni a lakostól, ugye hogyha az előző 
városvezetésben történt valami, akkor Önnek már ezt a problémát nem kell megoldania. Az a 
helyzet, hogy szerintem meg kell oldania, mert Ön a városvezető. Ezért a Shell kúttal 
kapcsolatban egy határozott vagy igen vagy nemet várnék Öntől. A Shell kutat én jómagam 
propagálnám, mert nagyon sok lakossági megkeresést kaptam azzal kapcsolatban, hogy a 
Shell kút gyakorlatilag egy éjszakai, deviáns személyek számára előszeretettel találkozás 
helyének használt közbiztonsági gócpont, és Önöknek lehetősége lenne ezt a Shell kutat 
megszüntetni, hiszen a közterület-használattal kapcsolatban Önöknek van jogosultsága 
dönteni. Azt írják a válaszban, felolvasom, hogy a kérdésre tájékoztatom, hogy az 
üzemanyagtöltő-állomás működéséhez szükséges közterület-használati hozzájárulás 2024. 
január 31. napjáig van kiadva, ezen időpontot követően pedig legfeljebb, és itt a lényeg, 
addig, amíg azt a jogi, műszaki engedélyezési feltételek megengedik. Ez mit jelent? Egy 
határozott vagy igent vagy nemet. Nyilván, én látom, hogy az Önök testtartása minden 
kérdésben egy hárítás, egymásra mutogatás, de egy határozott vagy igent vagy nemet. 
Nyilván, hogyha az lesz, hogy Önök szeretnék ezt a Shell kutat tovább üzemeltetni, akkor 
valamilyen úton-módon igyekszünk majd petícionális jelleggel érvényt szerezni a lakosság 
akaratának. De itt egy határozott vagy igent vagy nemet várnék. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor visszamegyünk az első kanyarhoz, 104-es. Mi van a 
közbiztonsággal? A rendőrkapitány úrtól kérdezte.

Seres Ernő
Jó estét kívánok, tisztelt Közmeghallgatás. Seres Ernő ezredes vagyok, a kerületi 
rendőrkapitány. Első legfontosabb azt gondolom, hogy a közbiztonsággal kapcsolatos 
kérdésköröket, ha megengedik, akkor tiszteletben tartok minden bejegyzést, megjegyzést, 
véleményt stb., de a közbiztonsággal kapcsolatos problémákat jellemzően polgármester úrral 
egyeztetni szoktuk. Amennyiben engedik, akkor Facebook bejegyzés, illetőleg a Facebookon 
megjelenő, akár erre történő kommentekre engedjék meg, hogy semmilyen nyilatkozattal ne 
éljek. Ha összességében a közbiztonságot akaijuk értékelni, arra 1 perc 8 másodperc nem 
elegendő. Tehát az, hogy a közbiztonsággal ki, hogyan és miként van megelégedve, komolyan 
mondom, hogy arra egy percben nem lehet választ adni, mert egy borzasztóan összetett dolog, 
és mivel egy összetett dologról beszélünk, hevenyészett válasszal azt gondolom, hogy 
tiszteletlenség lenne a lakosság elé állni. Van nagyon sok kérdés és nagyon sok probléma, 
amivel foglalkozni kell. Természetes ezeket jelzik felém akár a kerületben lakók, jelzik az 
önkormányzati képviselők, jelzi polgármester úr, különféle hivatalok, ezekre nyilván a 
rendőrség reagál. Az, hogy most ez összességében kinek elegendő, kinek megfelelő, ki 
gondolja úgy, hogy egyébként közbiztonságosak Józsefváros utcái, közterei, bármi, és ki az, 
aki nem, ez megint egy szubjektív dolog. Jelen pillanatban ki kell jelenteni azt, hogy annál 
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nincsen rosszabb helyzet, mint ami volt adott esetben a májusi beszámoló alkalmával. De még 
egyszer mondom, ahhoz, hogy egy teljes, komplex értékelést tudjon adni az ember, ahhoz 
nagyon-nagyon sok mindent együttesen kell értékelni. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük. Kérdezem, hogy szeretne-e valaki még hozzászólni ehhez?

Pikó András
Meg lettem szólítva, ezért válaszolok. Az én szubjektív közbiztonság érzetem romlott. 
Elsősorban azért, mert nagyon sok közbiztonsággal kapcsolatos problémáról kapok napi 
szintű bejelentést, és ahogy Rendőrkapitány úr is mondta, ezeket folyamatosan továbbítjuk. A 
mai napon írtam neki is és Terdik főkapitány úrnak is egy levelet, amiben azt kértem, hogy 
üljünk le közösen és egyeztessünk ezekről. Hogy ha jól tudom, ugyanilyen egyeztetés volt 
Karácsony Gergely főpolgármester és Terdik főkapitány úr között is a napokban, úgyhogy ez 
a megbeszélés folytatódik. És hogyha megengedik, akkor élnék ugyanazzal a lehetőséggel, 
vagy ugyanazzal az opcióval, mint amit Kapitány úr is mondott, olyan jellegű kérdésekről van 
szó, amelyet mindenféleképpen először vele kell megbeszélni és nem itt nagy nyilvánosság 
előtt. Nyilván Önök is érzik, hogy vannak olyan problémák, amelyekkel kapcsolatban 
azonnali fellépést kell valamilyen szinten elérnünk, de ez nem a polgármesternek a feladata, 
hanem a rendőrségé, és a polgármester ebben az ügyben egy valamit tud tenni, hogy a 
lakosságot, a közösséget képviseli, és elmegy a rendőrséghez és elmondja, hogy mi a gondja 
az ö meglátása szerint, és megoldást kér rá. Én nagyon bízom abban, hogy a rendőrség képes 
lesz ezt a megoldást megadni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A következő a 101-es felszólaló kártya, a Mátyás téri behajtási engedély. 
A Budapest Közúttól van-e itt valaki, aki tudna a kérdésre válaszolni? Hogyha nincs, Borbás 
Gabi ügyosztályvezető fog válaszolni.

Borbás Gabriella
Köszönöm szépen. Borbás Gabriella vagyok, Polgármesteri Hivatal, kerületgazdálkodási 
ügyosztályvezető. A behajtást a Budapest Közút honlapján keresztül kell kérelmezni, 
tobi.budapestkozut.hu. Ez teherforgalmi online behajtási információs rendszer, az ügyintézés 
nagyon gyors, és ezen keresztül kell a behajtási engedélyt megszerezni.

Békési Zsuzsanna
Következő kérdés, a Shell kút. 3 válaszadónk is van, Rádai Dániel alpolgármester, Veres 
Gábor és Camara-Bereczki Ferenc is fognak válaszolni rá.

Rádai Dániel
Elég egyértelmű az álláspontunk e tekintetben, mert Camara-Bereczki képviselő úr 
kezdeményezésére itt egy köztér rekultivációs, rehabilitációs folyamatot szeretnénk végezni, 
majd képviselő úr egészítsen ki, rövid leszek. Pár hete elkezdtük az egyeztetést a Shell kút 
szereplőivel, abban állapodtunk meg, hogy a pontos helyreállítási folyamatról megegyezünk 
és azon végigmegyünk. Mondjuk Kecskeméti úr, aki egyébként a józsefvárosi élet aktív 
alakítója volt néhány évvel ezelőtt, kellene tudnia vagyongazdálkodási igazgatóként, hogy 
egyébként nem 2 másodperc egy benzinkútnak a helyreállítása, közteresítése. Ez egy olyan 
folyamat, amin jó esetben Önkormányzat és benzinkút vagy éppen tetszőleges üzemeltető 
közösen végigmegy, ezen az úton indultunk el, történetesen jövö héten folytatjuk képviselő 
úrral az egyeztetéseket itt a szereplőkkel együtt, hogy mi az a folyamat, ahol egyszer a 
benzinkút működése, a helyreállítási lépések, elég komplex műszaki intézkedések, ez nem 1 
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hét, nem is 1 hónap, ez több hónapot is igénybe vehet. Hogyha egy jó együttműködéses 
viszonyban, partnerségben vagyunk, akkor néhány hónap alatt végbemehet, egyébként 
nyilván elhúzódhat sokkal tovább is. Persze nekik sem érdekük, hiszen közterület-használati 
díjat kell fizetniük ez idő alatt. Ez a folyamat elkezdődött, és folyamatos egyeztetésben 
vagyunk most is. Nem akarom megelőzni képviselő úr kenyerét sem, de heteken belül elég 
konkrét és elég egzakt folyamat és ütemtervünk lesz. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Kiegészítés?

Veres Gábor
Köszönöm szépen. Veres Gábor vagyok, a Tulajdonosi Bizottság elnöke, képviselő. Amit 
alpolgármester úr elmondott, azt annyiban egészíteném csak ki, hogy a Tulajdonosi Bizottság, 
aki a közterületek hasznosításával is foglalkozik, azt hiszem 2 héttel ezelőtti ülésén tárgyalta 
ennek a Shell kútnak a konkrét helyzetét vagy esetét, de ezt nem ma kezdtük, hanem már 2 
évvel ezelőtt is felvetődött az a helyzet, hogy valahogy el kellene onnan tüntetni ezt a 
benzinkutat, mert nem igazán illik bele a városképbe sem, és egyébként sem teljesen jó, hogy 
a lakóövezet kellős közepén benzingőzt szívnak az ott lakó emberek. Ami miatt egy kicsit 
mindig bajba voltunk az az, hogy ennek a rekultivációs folyamata iszonyat sok időt vesz 
igénybe, a talajban nagyon mélyen befolytak ezek a mérgező olajok, és egyéb ilyen termékek, 
amiket azért elég sokáig kell előkészíteni ahhoz, hogy ezt meg tudják csinálni. A bizottságunk 
mind a 2 oldala, beleértve a Fidesz frakciót is, teljesen egyöntetűen amellett állt ki, és döntött, 
hogy január 31-ig adunk ki közterület-használati engedélyt erre a benzinkútra, és ez lesz az 
utolsó ilyen közterület-használati engedély, ami a mi bizottságunkon keresztülmegy. Úgy 
ítéltük meg, hogy ennek a 4 hónapnak elegendőnek kell lenni arra, hogy a benzinkút 
üzemeltetője felkészüljön arra, hogy elvigyék onnan a szolgáltatást és neki lássanak annak a 
rekultivációs folyamatnak, ami ilyenkor szükséges. Tehát egyetértünk abban, hogy az nem 
való oda, és a szükséges lépéseket pedig szerintem megtettük ahhoz, hogy most már belátható 
időn belül befejeződjön ez a folyamat. Köszönöm szépen.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Köszönöm szépen. Camara-Bereczki Ferenc vagyok, a Magdolna és Orczy negyed 
képviselője, köszönöm a téma felvetést Kecskeméti Lászlónak. Kicsit megmosolyogtató a 
dolog, amikor olyan dolgokat kémek rajtunk számon, amelyeket korábban nem oldottak meg, 
de nem baj, mi meg fogjuk oldani, csak úgy, mint az Orczy úti zebrát. A Kálvária térről a 
benzinkút hamarosan el fog tűnni, és ahogy az előttem szólók is elmondták, ennek sok 
műszaki és jogi kérdése van, de a Shell, akikkel elkezdtük a tárgyalást, nyitott arra, hogy 
ütemezetten távozzanak majd a Kálvária térről, és átadják a helyüket a Baross utcai fasor 
folytatásának, illetve a lakossági parkolóhelyeknek. Tehát azt tudom mondani, hogy ezt a 
problémát meg fogjuk oldani belátható időn belül, ebben érdekelt minden fél. Köszönöm 
szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 3-as témakörhöz az utolsó kérdéseket tehetik most fel. 96-os, 85-ös, 82- 
es. Vörös Tamás frakcióvezető úr is jelentkezett, akkor ő is.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen a szót. Szeretném jelezni, hogy a Kálvária téri Shell kúthoz tartozó 
közterület bérbeadásáról az MSZP-SZDSZ többségű Önkormányzat döntött 2006 előtt, és a 
15 éves szerződés most járt le 19-ben, csak így a képviselőtársam megjegyzésére reagálva. A 
közbiztonság kérdésében pedig szeretném aláhúzni, hogy szerintünk is romlott a 
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közbiztonság, és egyébként a rendőrségi beszámolóból is abszolút kiviláglott, hogy tipikusan 
azok a bűncselekmények, sőt nem is bűncselekmények, inkább szabálysértések és ezzel 
kapcsolatos ügyek szaporodtak meg, amelyeknek a kezelése elsődlegesen nem a rendőrség 
feladatkörébe tartozik. Ugyanis a közrendnek a fenntartása a közterületeken, tehát a 
szabálysértési eljárásokig bezárólag a Közterület-felügyelet hatáskörébe tartozik. Mi évek óta 
próbáljuk elérni, hogy a Közterület-felügyelet forrásait, a létszámát, az ott dolgozók fizetését 
igazítsa hozzá az Önkormányzat ahhoz az igényhez, amit ez jelent, ez az egyik probléma. A 
másik, hogy a közbiztonság, az nem egy faktoros történet, az nem csak a rendőrség és nem is 
csak a Közterület-felügyelet felelőssége, hanem ez egy nagyon bonyolult kérdés, aminek 
nagyon sok szereplője van, és én azt gondolom, hogy azt mondani, hogy az Önkormányzat 
ennek ne lenne egy fontos aktora és felelőse, hogy milyen a közbiztonság a kerületben, ez egy 
abszurd állítás a polgármester részéről. Én azt gondolom, hogy az Önkormányzatnak nagyon 
sok lehetősége lett volna tenni az ellen, hogy például az önkormányzati bérlakásokban rendet 
tartson, például akkor, amikor a közterületen azt nem megfelelően használó személyek ellen 
eljáijon, amikor megnézze és feltálja azokat az intézményeket, amelyek miatt kialakulnak 
ezek a helyzetek, akkor a Józsefvárosi Önkormányzat baloldali vezetése sorra azoknak a 
szervezeteknek kedvezett, akik ennek az állapotnak a fenntartásában érdekeltek,

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, lejárt a két perc, és vannak lakossági kérdések.

Vörös Tamás
...és hiába kérték a lakók, hogy változtassanak rajta, kioktatást kaptak, mint most is, és 
elmagyarázták, hogy mit miért nem lehet megcsinálni. Én azt gondolom, hogy ez nem helyes, 
köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Pikó András polgármester jelentkezett, és akkor utána mennénk tovább a kérdésekkel, 
köszönjük szépen.

Pikó András
Szépen végigmennék azon, amit mondtak. Én kérek Önöktől elnézést, ez a dolog alapvetően 
Önökről kellene, hogy szóljon, nagyon sajnálom, hogy nem Önökről szól, hanem itt olyan 
politikai vitát kell folytatni a Fidesz jóvoltából, amelyet egyébként a Képviselő-testületen 
szoktunk folytatni. A közbiztonság a kormány alapvető feladata, a kormány feladata a 
rendőrségnek a fenntartása, a kormány tagja, a belügyminiszter irányítja a rendőrséget, a 
kormány határozza meg a parlamenti többség által a rendőrségnek a költségvetését. Az, hogy 
nincs elég rendőr, az, hogy alulfizetettek, az egyetlen egy polgármesternek sem a feladata. A 
mi feladatunk a törvény szerint, közreműködni a közrend fenntartásában, ezt megtesszük, 
évente 300 millió Ft-nál is többel támogatjuk, és nagyon jól tesszük, hogy támogatjuk, és 
fogjuk is támogatni a kerületi rendőrségnek a munkáját, mert az adott körülmények között én 
azt gondolom, hogy amit lehet, azt megteszik. Az a kérdés, hogy amit lehet, az Önöknek elég- 
e? Én azt gondolom, hogy ezen kell majd beszélgetnünk kapitány urakkal, hogy vajon ezen 
hogyan lehet javítani. És akkor nézzük meg, hogy mit tehet a Közterület-felügyelet. 2016 
vagy 17-ben egy törvénymódosítás értelmében a Közterület-felügyelet semmi mást nem tud 
csinálni akkor, amikor szabálysértésen kap valakit, akkor tesz a rendőrség felé egy 
feljelentést, a rendőrség felé évente 2-3-4000 feljelentést teszünk. Gondolják végig, hogy 
annak mi a következménye, és hogy milyen visszatartó ereje van. Vörös Tamás mondta, hogy 
intézményekkel nem foglalkozunk. Látjuk, hogy mely intézményeknél van gond, például az 
Illés utca 20. előtt, ahol egy Nemzeti dohánybolt dolgozik, a Nemzeti dohánybolt ügyében 
kértük azt a kormánytól, hogy legyenek szívesek, biztosítsák az Önkormányzat számára azt, 
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hogy a Nemzeti dohányboltok ne legyenek törvényen kívüli árusítóhelyek, hanem érvényes 
legyen rájuk a kerületi rendelet, magyarán, hogyha ott baj van, akkor be tudjuk zárni, akár 10 
órakor is. Egyébként ugyanez a gond van, ha jól tudom másutt is, például a Corvin Sétányon 
is van, visszautasítottak bennünket. Nincsen jó hírem, tehát nem állunk jól, de nem azért, ami 
itt elhangzott, hanem azért, mert ebben az ügyben, azt gondolom, hogy másokkal együtt 
szeretnénk tenni, de nincsenek meg hozzá az eszközeink, és ez nem mentegetőzés. Éppen 
azért akarok a kapitány urakkal leülni beszélni, mert valamilyen megoldást kell találnunk, és 
most nem fogom előhozni azokat az ügyeket, amelyeket Önök ugyanolyan jól ismernek, mint 
én, erre megoldást fogunk találni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor a 96-oshoz kérünk egy mikrofont.

Füzesiné Albrecht Katalin
Füzesiné Albrecht Katalin vagyok a Tisztviselőtelepről. Drága polgármester úr, adjon már 
valamilyen választ a polgárőrséggel kapcsolatban. Hol akadt el? Mi akadt el? 4 éve kérdezzük 
a fogadóórákon, meg a közösségi órákon is, mindig csak mondja, hogy tárgyaltam az OPSZ, a 
BTSZ, az NKA-val,... valami jó hírt, köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor a 85-öshöz kérünk szépen. Köszönöm.

Kozma Lajos
Jó napot, Kozma Lajos, ismét társasházkezelés. Segítek rendőrkapitány úrnak, siralmas a 
közbiztonság, viszont a kollégáiról csak pozitívat tudok mondani, sajnos nagyon sokszor 
találkozom velük és maximálisan helytállnak, illetve nagyon jó a felderítési arány, tehát 
nagyon sokat javult a rendőrség munkája, nem tudom, hogy miért, a társasházainkat 
kénytelenek voltunk bekamerázni, mert annyi probléma van, és nagyon gyorsan kézre is 
kerítik ezeket az embereket, úgyhogy köszönöm szépen a munkájukat, illetve a 
Katasztrófavédelemnek és a Közterület-felügyeletnek is köszönjük szépen a munkáját, 
nagyon sokat segítenek a társasházainkban. Tényleg azt szeretnénk kérni, hogy segítsenek 
nekik együttműködni. Én is ismerem azt a 2018-as kormányrendeletet, ami alapján a 
Közterület-felügyelet nem vegzálhatja a hajléktalanokat, illetve sajnos most a drogosokat 
sem, és ez nagyon sok problémát jelent, higgyék el, van olyan társasházam, ahol idén 27-szer 
kellett zárat cserélnem, mert annyiszor mentek be. Közel van egy drogelosztó, folyamatosan 
cserélnünk kell a zárat, kódot, és ennek ellenére rendszeresen feltörik, volt olyan éjszaka, 
hogy 16 tárolónkat törték föl. Tehát azt szeretném kérni, hogy tényleg segítsenek, tudom, 
hogy nagyon sok törvény, jogszabályi anomália van, de segítsenek ezeknek a szerveknek 
együttműködni, mert ez nagyban megkönnyítené a mi életünket. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 82-es felszólaló kártya következik.

Kovács Dorottya
Jó napot kívánok. Kovács Dorottya vagyok, Kis Stáció utca 9-böl. Nem biztos, hogy pont a 
közterületek rendjéhez tartozik a Turbina Kulturális Központ működése. Ok ugye az előző 
Önkormányzat rendelete alapján könnyített éjszakai működési engedélyt kaptak, ami azt 
jelenti, hogy a lakóknak, nekünk nem kellett aláírni, hogy ők éjfél és reggel 6 óra között 
bármilyen hangos tevékenységet üzemeltessenek. Ami ránk vonatkozik, ami nem feltétlen 
közterület, a lakásunknak szomszédos a fala, mi csütörtök, péntek, szombaton nem tudunk 
aludni. Ezen kívül folyamatosan szólnak a szellőzök, és ami viszont közterület, hogy a tetőn 
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van egy vész-szellöztetö, ami idöröl-idöre megszólal. Elvileg ez csak akkor szólhatna, hogyha 
nagy baj van, hetente-kéthetente megszólal, és nem történik semmi, tehát nem tudom, hogy 
nagy baj van-e. Azt szeretném kérdezni bárkitől, a Hatósági Osztályhoz fordultunk, elvileg 
van bent olyan jegyzőkönyvük, hogy nálunk nem zavaró a zaj, mégis zavaró, mit lehet tenni. 
Azt a választ kaptuk, hogy 200.000 Ft, hogyha nem jókor jönnek ki hatósági mérésre és éppen 
nem mérhető, csütörtök, péntek, szombat éjféltől reggel 6-ig biztosan. Az üzemeltetők 
mondták azt, hogy na hát, olyan a lakásunk, mint Mória bányája. Ez nem tudom, - így a 
Gyűrűk urából - mit mond, úgy nem lehet aludni, és azt szeretném kérni, hogy milyen 
segítséget tudunk kapni még az Önkormányzattól, hogy megoldódjon a problémánk?

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor a 96-os felszólaló, polgárőrség, Pikó András polgármester.

Pikó András
A polgárőrség ügyében ezt már sokszor elmondtam, volt polgárőrség, amikor 2019-ben 
átvettük az Önkormányzatot, akkor az autók egy része nem volt meg, más része valahol 
Kecskemét határában összetörve volt, elképesztő állapotokban kaptuk vissza őket. Volt egy 
szomszédsági európai uniós program, ami több millió forintos volt, ott az derült ki, hogy fél 
év alatt kétszer üzemeltették azt a rendszert, akkor amikor kipróbálták, egyébként semmikor, 
és megpróbálták elszámolni. Szóval megszüntettük ezzel a polgárőrséggel a szerződést. 
Valóban megpróbáltunk nagyon sok ágon polgárőrséget támogatni vagy szervezni. Nagyon 
őszintén mondom, akik polgárőrséget akartak csinálni, azok valamit akarnak. Volt, aki 
politikai befolyást, volt, aki gazdasági befolyást, ezekkel nem foglalkoztunk. Amiben nagyon 
hiszek és bíztam, az a Nemzeti Közszolgálati Egyetemnek a polgárőr oktatása és ennek 
kapcsán az ebben részt vevő diákoknak a gyakorlata, hogy ezt meg tudjuk szervezni, hogy 
Józsefvárosban végezzék el, én még erről tényleg nem tettem le. Ezen kívül pedig a Budapesti 
Polgárőr Szövetséggel van egy szerződésünk, tehát a Budapesti Polgárőr Szövetség polgárőrei 
egyébként járöröznek Józsefvárosban is, de ők valóban nem a mi polgárőreink, hanem 
máshonnan jöttek. Azt hiszem, hogy a következő napokban fogunk velük leülni, mert ha jól 
tudom, akkor van egy kezdeményezés ezzel kapcsolatban, tehát ennyit tudok mondani, nem a 
polgármester hozza létre, szerintem elég nagy baj az, amikor a polgármester hozza létre a 
polgárőrséget, láttunk már ilyet. És van még egy gond, hogy most, hogy a kormány a 
polgárőröket levezényli a határra, azt hiszem, hogy talán kevesebben fognak polgár őrködni, 
vagy kevesebb lesz az igény erre. Azért ez most már egy eléggé húzós folyamatnak tűnik.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A Turbina.

Pikó András
Volt egy egyeztetés a Turbinával. Nagyon sokáig kétséges volt, mi a hatóságok 
hozzájárulásához kötöttük azt, hogy hogy adjuk meg a Turbinának a nyitvatartási idejét, és 
talán tudja, hogy ez ügyben volt is vita a Turbinával. Mi azt gondoltuk, hogy ennek 12 óráig 
kell, hogy megengedett legyen. A Turbina a Kormányhivatalhoz fordult, és a Főispán úr 
megnézve az egyébként korábban valóban ö általuk előállított rendeleti szabályt, engedélyezte 
vagy jóváhagyta azt, hogy 6 óráig lehet nyitva a Turbina. Ezzel mi nem tudunk mit csinálni. 
Tehát ez egy felsőbb szintű döntés. Amivel tudunk mit csinálni az az, hogy a Turbina hogyan 
viselkedik az Önök környezetében. Az egyik, és ebben kaptunk ígéreteket, meglátjuk, hogy 
majd ebből mennyi fog megvalósulni. Leginkább a Turbina előtti sorban állás, a bicikliknek a 
tárolása és általában az ottani problémák, dohányzás stb. az, amire azonnali megoldást 
kértünk. Az egyáltalán nem jó, hogy ott egészen hajnalig az utcán..., tudjuk, hogy az emberi 
zaj nem szabálysértés, de biztos, hogy zavarja Önöket. Zajszint, hogyha jól tudom, egy olyan 
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lakásról van szó, Kis Stáció utca, nem tudom, hogy pont az Öné-e, de onnan kaptunk olyan 
jelzést, hogy az ottani lakások egy jelentős részének vagy néhánynál a zene okozta rezgés 
biztos, hogy ellehetetleníti az életet. Én nem tudom, hogy ez hogyan történik. A Turbina 
biztos, hogy csinált ilyen mérést. Azok, hogyha bekerültek hozzánk a Hatósági Osztályhoz, 
akkor gondolom, hogy ez alapján elbírálták. Amennyiben Ön nem gondolja fairnek azt, ami 
ott volt, hanem kell egy olyan mérés, ami a valós élethelyzethez kapcsolódik, én nem látom az 
akadályát annak, hogy ezt akár ilyen igazságügyi méréssel, - nem tudom a jogi kereteket -, de 
ennek utána fogunk nézni, és megnézzük, hogy valóban, azokban az időpontokban, amikor 
emberek aludnának, Önök tudnak-e elaludni. Magyarán, hogy van-e olyan környezeti ártalom, 
ami lehetetlenné teszi az életüket, és amennyiben igen, akkor nyilván a jogszabályoknak 
megfelelően fog eljárni az Önkormányzat. De én polgármester vagyok, irányítom ezt az 
Önkormányzatot, a Hatósági Osztály saját maga, tehát ebben az ügyben csak közvetíteni 
tudom, itt vannak ők is, meg fogjuk beszélni ezt a kérdést.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Vörös Tamás frakcióvezető, 2 perc.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen. Tudom, hogy a Polgármester urat zavaija, hogy ha a saját hangján kívül 
más is beszél, de az előbb a hölgy kérte meg, hogy reagáljunk a közbiztonság állapotára, 
bátorkodtam kérésének eleget tenni, és sajnálom, hogy ha polgármester urat ez felzaklatta. A 
turbinához szeretnék hozzászólni és a hölgyet megnyugtatni abban a tekintetben, hogy a mi 
álláspontunk szerint, hogyha egy ilyen intézmény holnap elhagyja a kerületet, akkor mi 
alánjuk, tehát mi úgy gondoljuk, hogy azoknak az intézményeknek, amelyek a lakókat 
zavaiják, annak nincs helye ebben a kerületben. És szerintem valaki félre tájékoztatta Önt 
azzal kapcsolatban, hogy milyen szabályozás volt életben a korábbiakban, mert mi csak 
szigorítottunk ezeken, és ott például pont a nyitvatartási időre vonatkozó szabályozást mi 
szigorítottuk meg, és a lakók hozzájárulásához kötöttük, hogy valaki egyáltalán éjfélig nyitva 
tarthasson. És az pedig, hogy egy jogi eljárásban milyen határozat születik, én nem tudom, 
mert nem ismerhetem, meg nem ismerem nyilvánvalóan a konkrét ügyet, de én először 
megnézném a beadványnak a tartalmát, meg a Kormányhivatalnak a döntését, mert ezek jó 
esetben szakmai és jogi viták, és ott azért lehet olyan határozat is, amikor mondjuk formai 
vagy rossz hivatkozás, vagy rossz eljárás, nem megfelelő eljárásra hivatkozva utasítanak el 
valakit. En buzdítanám a Hatósági Ügyosztályt, mert van ilyen az Önkormányzatnak, hogy 
járjon el ebben az ügyben, büntesse meg azokat a lehető legnagyobb szigorral, akik zavarják a 
lakókat, és utána majd meglátjuk, hogy mi történik. Én azt gondolom, hogy volt már erre 
precedens a korábbi időszakokban is, az Auróra Közösségi Házat mondhatnánk erre, csak 
akkor még ott nem volt szempont a lakóknak a védelme, akkor még másért küzdöttek a másik 
oldalon, de szerintem van eszköze az Önkormányzatnak, hogy eljárjanak. Én arra buzdítanám 
a tisztelt Polgármesteri Hivatalt...

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen.

Rádai Dániel
Bocsánat, turbina pár szó. A Turbinától megkaptuk a visszajelzést a megkereséseinkre, ezt 
innen fogjuk folytatni, nagyon szeretném kérni a kérelmezőt is, minden ilyen esetben 
borzasztóan kevés információ áll rendelkezésre az Önkormányzatnak, minden ilyen esetben 
tetszőlegesen, a Józsefváros applikáción, akár a zöldszámon, ha úgy adódik, a polgármester 
email címén, bárhogy, a jegyzo@jozsefvaros.hu-n, a hivatal@jozsefvaros.hu-n, bármilyen 
platformon a létező legkisebb energia befektetéssel, hogyha meg tudják tenni ezeket a 
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panaszokat, akkor ezek konkrétan rendelkezésre állnak. Ha konkrétan akkor, amikor 
valamilyen problémát tapasztalnak, akkor az utána vissza is kereshető, hogy akkor mi történt. 
Ez azért nagyon fontos, mert egy párhuzamos univerzumban élünk, mindenkinek van valami 
véleménye, szolgáltatók váltig állítják, hogy ők mindent megtettek, így semmi probléma. 
Lakók állítják, hogy márpedig itt van probléma, azért látunk képeket, látunk videókat, pont 
ezért vagyunk most aktív kapcsolatban, azt szeretném kérni, bármilyen helyzet felmerül, azt 
legyenek kedvesek egyből az Önkormányzat tudtára juttatni, azt mi összegyűjtjük egybe és 
utána ekként lépünk. Egyébként pedig folytatjuk az egyeztetést, mint polgármester úr 
említette, önmagában egyelőre nem mi vagyunk az 1. számú szabályozók, de megteszünk 
minden tőlünk telhetőt, hogy ez a helyzet most már napokon, heteken belül rendeződjön, és 
utána senkinek ne legyen oka bármilyen panaszt tenni. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Tovább megyünk, akkor a 4. témakörünkre, ez a lakhatás, 
vagyongazdálkodás. Azt szeretném kérni, hogy aki ebben a témában kérdezni szeretne, az 
emelje fel a felszólaló kártyát. 99, 104, 97, 87. Ez a 4 kérdés.

Szabó Olivér
Jó napot kívánok. Én Szabó Olivér vagyok, és elsősorban Vörös Tamás képviselő úrhoz lenne 
a kérdésem, ugyanis az elmúlt napokban Ön a Hír Tv-nek nyilatkozott, és Ön azt állította, 
hogy itt valami hajléktalan lobbi érdekeket szolgálna ki az Önkormányzat. Na, most, 
tudtommal a bérlakásoknak a helyzetére mindenkinek ugyanazok a feltételek vonatkoznak, 
úgyhogy nem tudom, hogy miféle hajléktalan lobbiról beszél. Én azt gondolom, hogy az 
Önök propaganda lapjai előszeretettel posztóinak képeket arról, hogy itt mennyi hajléktalan 
van a tereken, majd utána pedig Önök fölszólalnak az ellen, hogy ha ezek a hajléktalanok az 
önkormányzati lakásokba lakást kapnak. Akkor itt hol van a logika? És még valami, szerintem 
az elég egyértelmű, hogy nem egy személyben Pikó András és a Józsefvárosi Önkormányzat 
okozza a hajléktalanságot, hanem az Önök kormánya és Orbán Viktor, ugyanis ők azok, akik 
nem képesek aktívan részt venni a lakáspolitika kérdéseiben, és ahelyett szerintem, hogy 
Önök hárítanák a felelősséget az Önkormányzatra és Soros Gyuri bácsira, meg a migránsokra 
meg nem tudom én kikre, ahelyett inkább legyenek szívesek, és menjenek el Orbán Viktorhoz 
és tőle kérdezzék meg ezeket a kérdéseket. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor a 104-eshez kérünk szépen egy mikrofont.

Bétánné Szabó Anikó
Én a lakhatással kapcsolatban szeretnék szót kérni. Elnézést, csak pont az Iványiék 
tüntetéséről jöttem, és eszembe jutott ez a hajléktalan történet is, amiről a fiatalember beszél. 
Én több oldalról közelíteném meg a helyzetet. Azt értem, hogy a jelenlegi kormány, igen, 
kiteszi az embereket, meg olyan élethelyzetbe kerülnek emberek, hogy egy állásvesztés után 
pár hónap múlva lehet, hogy az utcán találják magukat, ezt értem. Viszont azt nem értem, ezt 
többször szoktam kommentelni, hogy kellene építeni szociális bérlakásokat. Ezt a XIII. 
kerületben szerintem prímán csinálják, még ilyen zöld házaknak is hívják, tehát olyan, hogy 
az energiafelhasználás minimális, mindenkinek felhívom a figyelmét arra, hogy menjen bele 
az angyalföldi oldalba, nézzék meg, hogy micsoda önkormányzati bérlakásokat építenek. En 
buzdítanám erre az aktuális vezetést, illetve esetleg hogyha csere lenne, akkor a következőket 
is, látom, hogy mosolyog nagyon a Vörös úr, hogy kezdjenek el építeni. A Dankó utcába is a 
2 bérházat Széchenyi-tervböl építették, közel 20 évvel ezelőtt, 100% önkormányzat tulajdonú 
ház, újépítésüek voltak, tehát akkor is meg tudták ezt 20 éve valósítani önkormányzati 
pénzből. Most is adnak el házakat, adnak el ingatlanokat, értem, fel is kell újítani, 
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természetes, de kezdjenek el építeni úgy, mint Angyalföldön, battyogjanak el hozzájuk, 
kérdezzék meg, hogy ott hogy csinálják, honnan vannak a forrásaik, mert csinálják, ezt nem 
lehet letagadni, itt nem lehetnek politikai elvek, hogy annak azért sikerült, mert pont nem az, 
pont nem fideszes a polgármester.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Értjük. A kővetkező a 97-es.

Hozzászóló (97-es felszólaló kártya)
Jó napot kívánok. A Dankó utca 34-ből. Én nem politizálni szeretnék. Szeretném megkérdezni 
egyrészt ami a házra vonatkozik. Mi 2 éve harcolunk azért, hogy a 18 éve épült házban legyen 
a központi fűtésnél végre karbantartás, ami nem volt. Kaptunk egy levelet, ami arról szólt, 
hogy tavaly karácsony előtt, majd úgy, hogy fűtés van, valamit csinálnak, vagy csináltak, 
vagy nem, fogalmunk nincs. Kértük ugyanakkor azt, hogy mivel eredetileg úgy épült a ház, 
hogy az egyes lakásokhoz van egyedi mérő, hogy ki-ki szeretné a saját egyedi mérője alapján 
fizetni a fűtésdíjat, mert így nem látjuk át, hogy mire fizetünk. Ugyanakkor kértük azt is, hogy 
ahogy a társasházakban, az Önkormányzati házakban is legyenek kedvesek kitenni azt az 
elszámolást, amiből kiderül, hogy mennyi a gázfogyasztása az egész háznak, mennyi jön 
abból egy-egy lakásra, mert ez ugyanolyan társasházi formula, mint a társasház, csak nem 
közös tulajdon, hanem más tulajdon. Kettő, Camara-Bereczki Ferenctöl kérdezem, aki azt 
mondta nekem idestova egy évvel ezelőtt, hogy már van költségvetés a mi fűtésünkre, hogy 
ez hova lett? Más, voltam a Mátyás téri beszélgetésen, ahol az új lakáspályázatokról volt szó. 
És most válaszolnék a fiatalemberek, hogy mi a különbség a hajléktalan és a nem hajléktalan 
lakáshoz jutás között. Az, hogy aki hajléktalanszállóra van bejelentve, annak elég 90 nap 
bejelentettség, és már pályázhat, aki budapesti, itt nőtt föl, itt élt, annak minimum 1-2-3 vagy 
több év kell, ez nagyon nagy különbség. De, amit nem értek, mi az a 45 nap, mennyire 
életszerű az, hogy valaki 45 napra elköltözik a kerületből, és a 46. napon visszaköltözik, és 
akkor ő jogosult a pályázatra.
En megkérdeztem Kerékgyártó Annát, azt válaszolta először, hogy nem tudja, hát így van jól, 
majd azt mondta, hogy a hasunkra ütöttünk. Remélem nem így van.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Szerintem biztos nem. Vörös Tamás frakcióvezetőhöz szólt a kérdés, 
hajléktalan lobbi.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen. Két kérdést is kaptam ezzel kapcsolatban. Azt gondolom, hogy az vitán 
felül áll, hogy a hajléktalan embereken segíteni kell. Azt viszont már vitatom, hogy 
Magyarország, illetve Budapest hajléktalankérdése, Józsefvárosba zsúfolása, ennek a 
fenntartási rendszernek a konzerválása, és ennek a támogatása, az az itt élők érdekeit 
szolgálja. Szeretném felhívni az Ön figyelmét arra, hogy ezek a hajléktalan emberek, akik ma 
Józsefváros területén, hát, szerintem nem részesülnek ellátásban, de papíron részesülnek, ezek 
az emberek javarészt nem józsefvárosi lakók, ezek nem itt váltak hajléktalanná. Hogyha 
visszaemlékszik, vagy utána olvas, az előző városvezetés alatt elindult a LÉLEK-program, - 
még a skandináv országokból is érkezett dicséret azzal kapcsolatban, mennyire unikális és 
komplex projekt volt -, ami pont azt célozta, hogy azok az emberek, akik Józsefvárosban 
hajléktalanná válnak, azoknak egy egészen különleges rehabilitációval egybekötött, életutat 
próbál kínálni, és szociális segítséget kínál az Önkormányzat, aminek az a vége, hogy valaki 
dolgozzon és képes legyen egy önkormányzati bérlakásban élni. Sajnálatos módon, azt azért 
látnunk kell, hogy az ország hajléktalan problémáit nem fogjuk tudni megoldani, és azt is 
vitatom, hogy Józsefvárosban egész egyszerűen konzerválódott hajléktalan ellátórendszer, az 
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szakmailag sikeres lenne, azért gondolom azt, hogy nem sikeres, mert az elmúlt 30 évben 
kormányoktól függetlenül...Köszönöm szépen. Eleve 2 kérdést kaptam, 87-szer többet beszél 
a polgármester, mint bárki más, és szeretném jelezni, hogy úgy gondolom, hogy van 
lehetősége az itt lévő képviselőknek is hozzászólni, ha megengedik.

Békési Zsuzsanna
Persze, hogy van lehetősége, van egy időkorlát.

Vörös Tamás
Köszönöm szépen. Én azt hiszem, hogy a nem kerületiek ellátása, és az a fajta hihetetlen 
szakmai kudarc, ami jellemzi ezeket az egyébként aktívan politizáló szervezeteket, akik 
nyilvánvalóan politikai szövetséget kötöttek a most regnáló politikai többséggel, és nem 
szakmai, hanem politikai szövetség köti őket össze, ezért én azt gondolom, hogy szegény 
polgármester úrnak a mozgástere nagyon kicsi, és nem tud igazából fellépni az ellen a lobbi 
tevékenység ellen, amit ezek a szereplők folytatnak. Hát nézze meg, nagyon kedves, hogy 
követi a média szerepléseimet, de ez nyomába nem ér mondjuk Iványi Gábor 
médiaszerepléseinek, aki alapvetően politikai kérdésekben, nem szakmai, hanem politikai 
kérdésekben szokott megnyilvánulni. És azt is szeretném jelezni, még egyszer mondom, nem 
most 10 éve alakult ki ez a helyzet, hanem 30 éve konzerválódott, és a mélyszegénység 
aránya pedig az Európai Unióban egyébként Magyarországon csökkent a legjobban az 
eurostat adatai szerint. Ez egy ténykérdés, tehát hogyha azt látjuk, hogy az Európai Unió 
statisztikai hivatala szerint javult a helyzet, és mégsem javult a helyzet Józsefváros utcáin, 
arra én csak azt tudom mondani, hogy akkor van egy szakmai hiba, egy szakmai probléma a 
hajléktalan ellátóknak az oldalán. Ön még fiatal, de nem emlékszik arra, hogy volt olyan 
időszak, mikor nem Orbán Viktor volt a miniszterelnök, és akkor is ekkora probléma volt a 
józsefvárosi hajléktalan ellátás területén. De most, 2019 óta ez a probléma nőtt, mert az 
Önkormányzat nem lép fel...

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Ehhez a kérdéshez még Dr. Erőss Gábor alpolgármester hozzászólna.

Dr. Erőss Gábor
Köszönöm szépen, igyekszem 1 percben összefoglalni. Két fontos dolog, az egyik, hogy a 
lakhatási témában ugye több száz önkormányzati bérlakást, amelyek üresen álltak hosszú 
ideig az előző ciklusokban, azokat felújítottuk, és akkor így is enyhíteni próbálunk a lakhatási 
válságon, ez az egyik, a másik pedig, hogy aki itt él ebben az országban, az tudja, hogy 
valóban a kérdezőnek igaza van, szociális és lakhatási válság van, és épp ezért, csütörtökön a 
Képviselő-testület tárgyalja, és minden reményünk szerint elfogadja azt a jelentős szociális 
reformcsomagot, amelynek az alappillére egy olyan lakhatási támogatás bevezetése, amely a 
hajléktalanná válás megelőzését szolgálja Józsefvárosban. Nem tudjuk átvenni a kormány 
feladatát, sajnáljuk mi is, hogy a kormány nem teszi a dolgát, viszont amit mi itt helyben meg 
tudunk tenni, azt megtesszük, és éves szinten egy több száz millió forintos szociális csomagot 
nyújtunk be a Testület elé, amely a lakhatási támogatásokon nyugszik, és még egyéb 
támogatásokat is növel, átláthatóvá, kiszámíthatóvá tesz, és így is igyekszünk megelőzni a 
hajléktalanná válást. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A kővetkező téma, miért nem építünk szociális bérlakásokat.

Pikó András
Anikónak válaszolok, de előtte hadd mondjak valami olyasmit, ami szerintem mindannyiukat 
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érinti. Józsefvárosban annyi hajléktalanellátó van, mint fél Dunántúlon. Ez baromi 
igazságtalan, ez megterheli a kerületet, nem 2019 után lett ennyi, előtte is ennyi volt, nem lett 
több hajléktalan szálló, több hajléktalan lett, meg több szegény ember. Az egy nagy kérdés, 
hogy mit csináljunk, lehet kritizálni ezt a hajléktalan ellátást, én szoktam is, azért küzdünk, 
hogy a fővárosban dekoncentráltabb legyen, tehát ne csak Józsefváros, Kőbánya, XIII. kerület 
és a IX. kerület viselje a fővárosi hajléktalan ellátásnak a dandárját, de az a helyzet, hogy az 
biztosan nem megoldás, hogy politikai alapon bedöntjük a legnagyobb hajléktalan szállót. 
Mindaz, amit az Önkormányzat most tesz, konkrétan, hogy Iványi Gáboréknak segítséget 
nyújt, az egyvalamit szolgál, azt, hogy azok a hajléktalan emberek, akik ott vannak, azok az 
intézményen belül maradjanak, ez a legfontosabb, ez Józsefvárosnak az érdeke. És ezért, 
szerintem függetlenül attól, hogy ki mit gondol egyébként arról az ellátásról, arról majd lehet 
vitatkozni, a legfontosabb az az, hogy ezek az emberek, akik kórházban is vannak, ne 
kerüljenek ki az intézményből. Anikó, azért nem építünk lakásokat, mert még nem tartunk ott. 
A XIII. kerület is úgy kezdte, hogy először a saját, meglévő lakásállományában a 
felújíthatókat felújította, majd utána kezdett hozzá. Bocsánat, így van, azóta nem tudom, hogy 
észrevette-e, de megszűntek azok a források, nincsen állami forrás, sem Európai Uniós 
önkormányzati bérlakás építésre, ami volt a kerületnek, azt 2020-ban elvették, az 620 millió 
Ft volt. Arról van szó, hogy addig, amíg van felújítható lakásunk, addig azokat fogjuk 
felújítani, és nem építünk újat, azért nem építünk újat, legalábbis addig, amíg én vagyok a 
polgármester, mert fele annyiba kerül egy meglévő önkormányzati felújítható lakásnak a 
felújítása, mint egy újnak az építése. Hogyha elvégeztük azt a munkát, hogy a meglévő 
lakásállományunkat felújítottuk, akkor utána nekiállunk majd, hogyha abban a helyzetben 
leszünk. Tóth úrral beszéltünk, és azt javasolta, hogy ebben a sorrendben csináljuk, ö is ebben 
a sorrendben csinálta.

Rádai Dániel
Még annyit hozzá akartam tenni, hogy Angyalföldön van egy Váci úti irodafolyosó, ami egy 
kicsit más önkormányzati bevételt termel. Nem véletlen, hogy egyetlen más kerület sem épít 
bérházat saját forrásból. Az említett bérházak uniós és állami támogatásból, elsősorban uniós 
támogatásból épültek. Ezek az uniós támogatások ma többek közt a kormány politikájának 
köszönhetően nem léteznek. Dolgoznak ma az Önkormányzatban olyanok, itt vannak most a 
teremben is, akik dolgoztak ezeken a projekteken és ezeken a házakon anno, nem mondta 
nekik senki, hogy most ne dolgozzanak ilyen projekteken. Nem erre akartam reagálni, csak ez 
még kinyílt. Azt mondta Vörös képviselő úr, hogy a magyar hajléktalanság nem megoldható, 
ezt az arcátlan, cinikus, kifejezetten társadalom-ellenes magatartást, most már lassan 
egyébként józsefvárosi állampolgárként kérem ki magamnak, hogy azt mondják, 13 év ország 
vezetés után, hogy a hajléktalanság nem megoldható. Ebben a teremben az elmúlt másfél 
órában úgy beszélünk a hajléktalanokról, minthogyha ez valamilyen magasztos probléma 
lenne, nem, ez a társadalom legalapabb problémája a lakhatási kérdés, és nem csak hajléktalan 
emberekről van szó, hanem elszegényedő emberekről van szó, lakhatásukban bizonytalanná 
váló emberekről van szó. A mindennapi megélhetésükben, az étkezésükben bizonytalanná 
váló emberekről van szó. Azt gondolom, hogy egészen arcátlan tényleg, hogy amikor MVM 
Dómok, meg atlétikai stadionok és egyéb csodák épülnek, egyetlen bérlakást nem épített ez az 
állam az elmúlt 13 évben, egyetlen bérlakást. Ha arra hivatkoznak, hogy az építőipart akarják 
pörgetni, akkor építsenek bérlakásokat. Az atlétikai stadion helyén diákvárosról volt szó, 
legalább a diákok lakhatása szempontjából, de persze ezek lehetnek bérlakások is. A 
Józsefvárosi pályaudvar területe állami terület. Hány bérlakás épült a józsefvárosi 
pályaudvaron, például a józsefvárosi lakhatási problémák enyhítése érdekében? Egy sem 
épült, köszönöm szépen.
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Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, a kővetkező a Dankó utca, nem tudom pontosan, hogy hány szám, de a 
kollégák ismerik a problémát, a Kerületgazdálkodási Ügyosztály fog rá válaszolni.

Borbás Gabriella
Köszönöm szépen. A Dankó 34. 100%-ban önkormányzati tulajdonú bérház, házközponti 
fűtéssel rendelkezik, és 16 millió Ft van a Képviselő-testület által elfogadott idei 
költségvetésben a hőmennyiségmérők beszerelésére, itt majd kérem szépen a JGK-s 
kollégákat, hogy egészítsenek ki, hogy ennek a műszaki előkészítése hol tart. Tehát, a József 
47-hez és a Dankó 16-hoz hasonlóan az Önkormányzat itt is tervezi az egyedi 
hőmennyiségmérők beszerelését és erre a költségvetésben van is forrás. Válaszolhatok a 
lakáspályázatokkal kapcsolatban is a hölgy kérdésére. Lakáspályázaton indulhat az, aki 
legalább egy éve lakcímmel rendelkezik Józsefvárosban, indulhat az, aki legalább egy éve az 
Önkormányzat valamely intézményében dolgozik és rászoruló, tehát a rászorultsági 
szempontokban nincsen különbség, és indulhat az, aki legalább 90 napja hajléktalan ellátó 
intézményben él. Az volt a kérdése, hogy a hajléktalan ellátó intézménynél miért 90 nap a 
határ és miért nem egy év? Ezt a feltételrendszert a Szociális, Lakásügyi Bizottság fogadta el 
így, most már évek óta így megy, azt tudom ezzel kapcsolatba elmondani, hogy sajnos elég 
kevés hajléktalan ember jut ezen keresztül, tehát a lakáspályázaton keresztül bérlakáshoz 
Józsefvárosban, azért, mert a lakáspályázatok pontozási rendszere előnyben részesíti a több 
főből álló háztartásokat, tehát a családokat, és a hajléktalanok nagyon gyakran egyedülállók. 
A hajléktalanok lakhatáshoz elsősorban a LÉLEK Programon keresztül jutnak a LÉLEK 
házban, Családok Átmeneti Otthonában, majd LÉLEK kiléptető lakásokban.

Békési Zsuzsanna
Jó, a JGK kiegészíti a kerületgazdálkodási ügyosztályt, utána fogunk majd még egy kör 
kérdést hirdetni a témában, és aztán megyünk tovább, 8 témakörünk van, a 4.-nél tartunk, 
úgyhogy ez után a kör után az 5.-re áttérünk.

Szeip István
Üdvözlök mindenkit, Szeip István vagyok a JGK divízióvezetője. A kiegészítés annyi, hogy 
megkaptuk a forrást a hőmegosztó beszerzésére, a beszerzési eljárást elindítottuk, körülbelül 
november közepére ez le fog járni, és hogyha ez megtörténik, és eredményes lesz, akkor 
értesíteni fogjuk a műszaki tartalmáról és a menetéről az épületet.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Az a kérdésem, hogy van-e még ebben a témakörben kérdés? 84-es, 87 föl 
van írva. A 87-eshez kérünk szépen egy mikrofont.

Budaházy Gusztáv
Jó estét. Budaházy Gusztáv vagyok, a 8. kerületi lakásbérlők közössége nevében szeretnék 
néhány szót szólni. Mindenekelőtt Erőss Gáborra reflektálni, bár nem ez lesz a hozzászólásom 
fő témája. Azt kell, mondjam, kedves Gábor, hogy nagyjából ugyanannyi, számszerűen nem 
tudom, jogellenesen is üresen álló lakás van, mint az előző és általam sosem nagyon dicsért 
rezsim esetében. A lakásfelújításokhoz most idő hiányában nem tudok fölszólalni. Nagyon 
fontos kérdés ez, mert soha nem lett vizsgálva tényszerűen, sem a bérlakások felmérésénél, 
sem egyéb projektek során, ezt rózsaszín köd fedi. Ami pedig az új lakások építését illeti, 
ebbe viszont tényleg nagyon megfontolandó, hogy semmiféle uniós pénzt nem kaptunk, ahhoz 
képest, hogy az előző kormányzat egy nagyon nagyvonalú projekt támogatást kapott hozzá, 
ahhoz képest csak 2 lakás épült. Viszont, azzal bíztak meg, hogy a Magdolna programhoz 
hasonló, itt a Rév8 és társai értenek hozzá, sőt a képviselők között is van, aki ebben részt vett, 
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tehát azzal bíztak meg, hogy ebben tárgyalást kezdeményezzünk, legalább meghallgatás 
erejéig, megint csak az előző fideszes vezetéshez folyamodok, akik elfogadták a munkahelyi 
lakhatás programunkat, és a megvalósulás akadályaként 2 és fél év után azt hozták föl, ezt 
kommentálni akarom, hogy a JGK sajnos nem vállalja ezt az ügyet, egyébként polgármesteri 
megnyilvánulások és levelek tanúsítják, hogy ők hajlandók lettek volna. Ebben kérnénk 
szépen egy meghallgatást, akár a kerületi ügyosztályvezetőtől, vagy a Polgármester úrtól, aki 
már megígérte ezt, nagyjából feleleveníteni azt a programot, ami meggyőződésem szerint 
előmozdítaná a városrehabilitációs és az építési programokat egyaránt.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, hadd menjünk tovább, lejárt a 2 perce. Kérünk szépen egy mikrofont a 84- 
eshez. Köszönjük.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Köszönöm a szót. Sajnos egy közérdekű témával érkeztem, de a polgármester úr minősítése 
szerint ez egy magánügy. Ugye a válaszból azt megtudtam, hogy én egy kerületi 
vagyongazdálkodási igazgató voltam, köszönöm, ezt tudom jól, jó páran tudják itt egyébként 
a helyiségben is. Azt is megtudtam, hogy 10 év után 3 hónappal végkielégítéssel elmentem az 
Önkormányzattól, mivel a választások másnapján szólt a helyettesem, hogy már megvan az új 
személy, igen, ezt is tudtam, köszönöm. Azt is megtudtam, hogy 23 személyt állítólagosán 
kilakoltattam, mondjuk azt nem írták meg, hogy mennyinek nyújtottam bérleti szerződést, 
több száz személynek, de nem számít. Polgármester úr egyébként az előző fórumon még 29 
személyről beszélt, nem tudom, a következő alkalommal majd csak 20 lesz, utána 16, ne 
haragudjanak, én egy közérdekű témával jöttem, azzal a témával jöttem, és hiába mosolyog 
polgármester úr, mert ez egy komoly téma, azzal a témával jöttem, hogy Önök, 8 beadványt 
adtam, és egyetlen egyre nem válaszoltak. Se Szili-Darók Ildikó alpolgármester asszony, se 
Ön, se Hermann György, aki most éppen a telefonját nézi, 8 beadványra egy kerületi lakosnak 
semmilyen választ nem adtak, majd ezek után, értem én, hogy bírósági per van folyamatban, 
bármilyen lakás jogviszonnyal kapcsolatban, de ezek után a hallgatás intézménye mögé 
burkolóztak, és rengeteg kerületi lakossal találkozom, mert a helyi közügyekre érzékeny 
vagyok, akik azt mondják, hogy velük is ez történik. Tehát Önök úgy gondolják, hogy egy 
probléma nem létezik, hogy ha nem válaszolnak. Márpedig igenis van, létezik a probléma, 
tudja. Polgármester úr, ha Ön nem fog ennek a problémának az élére állni, és nem fog érdemi 
egyeztetéseket folytatni, a jogcím nélküli lakáshasználók ügyeinek, és ne velem foglalkozzon, 
engem kilakoltathat, nem érdekel, de amennyi jogcím nélküli lakos itt van, több százan 
vannak, akiknek az ügyei évek óta húzódnak, évtizedek óta, és nem tesznek rá pontot, és ne 
mutogasson vissza az előző városvezetésre, mert Ön van hatalmon. Legyen kedves megoldani 
ezeknek a jogcím nélküli használóknak a problémáját, és legyen kedves referálni azzal 
kapcsolatban, hogy hányán vannak, kik azok, akiknek ugyanúgy nem válaszolnak, és a 
hallgatás intézménye mögé, struccpolitikával intézik el az ügyeket, ahelyett, hogy 
próbálnának...

Békési Zsuzsanna
A 87-es, az üres lakás, munkáért lakhatás, Magdolna negyed program. Polgármester úr 
válaszol.

Pikó András
Budaházy úrral van egy megállapodásunk, hogy az általa képviselt közösséggel novemberben 
szervezünk egy megbeszélést. Hadd kéijem azt, hogy ezzel a programmal kapcsolatban, ami 
előttem annyira nem ismert, kapjak valamilyen tájékoztatást, és szerintem ezen a 
megbeszélésen vegyük napirendre. Megvan a jó szándék, találkozni fogunk. Havonta 2 
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fogadónapot tartok, ezen a 2 fogadónapon, tehát nem fogadóórákat tartok, hanem 2 
fogadónapot, ezeken valóban nagyon sok jogcím nélküli lakónak a panaszával kell 
foglalkozni. Ezek úgy történnek, hogy behívjuk a megfelelő, az ügyet ismerő előadót, a 
Szociális Osztályt, hogy ha kell, és megpróbálunk segíteni. Az Önkormányzat új szociális 
rendeletében egyébként a hátralékkezelés és a jogcím nélkülieknek a rendezése az egy nagyon 
fontos szempont lesz, csütörtökön erről fog tárgyalni majd a Képviselő-testület. A mi célunk 
az, hogy lehetőleg benntartsuk a lakásban az embereket, nem az a célunk, hogy kilakoltassuk, 
a 23 nagyon sok, a 29 is, elnézést, biztos elnéztem a számot, de én szégyellném magamat, 
hogyha 23 embert kilakoltatnék, egyszerűen azért, mert segíteni kell nekik. 23 embert 
biztosan ez alatt a 4 év alatt nem lakoltattunk ki, csak olyanokat, akik egyébként a 
közösségellenes magatartás miatt kellett. A másik, amit akarok mondani, hogy mivel 
közöttünk per van, Ön egy szolgálati lakásban él, az egyértelműen kimondja, akinek 
megszűnik a szolgálati viszonya, egy évig lehet hosszabbítani, azzal Önök éltek, úgyhogy 
innentől kezdve sajnos nincsen más lehetőség, nincs is rá politikai szándék. Azzal viszont ne 
vádoljon, én Önnek azért nem válaszolok, mert perben állunk. Nem fogok egyezkedni, erről 
született egy bizottsági döntés, a bizottsági döntés engem is köt, nincsen olyan polgármesteri 
hatalom és szándék sem, hogy ezt a bírósági pert ne vigyük végig, akárhány ilyen beadvány 
van. Szerintem ez egy egyértelmű dolog. A szabály, amelyet Ön betartatott szigorúan, hiszen 
23 embert kilakoltatott, ez a szabály Önre is vonatkozik, mindenkire vonatkozik, nincsen 
kivétel, ennyi.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor továbbmegyünk az 5. témakörhöz. 2 felszólaló.

dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm szépen a szót. Tényleg csak egy percben, igyekszem, nem szeretném rabolni az 
időt, de azt gondolom, hogy amikor itt a fiatalember felhozta a hajléktalan ellátás kérdését, 
szerintem ott fontos, hogy higgadtak maradjunk, és annak a tükrében nézzük ezt a problémát, 
hogy azok az állami tízmilliárdok, amik ezekbe a hajléktan ellátókba ömlöttek az elmúlt 
években, azok milyen módon, milyen hatékonysággal kerültek felhasználásra. És amikor 
higgadtan elvégezzük ezeket a vizsgálatokat, utána érdemes kinyitni azt, hogy akkor hogyan 
is kell ehhez a rendszerhez hozzányúlni, mert hogy hozzá kell nyúlni, az egészen biztos, 
hiszen látszik, hogy ezek a hajléktalan ellátók nem töltötték be azt a szerepet, amit az elmúlt 
évtizedekben be kellett volna tölteniük, és az a probléma, ami az elmúlt pár évben 
eszkalálódott, pont egyébként amiatt, hogy az Önkormányzatnak nem volt ebben akarata, 
hogy ez ne csak szociális, hanem akár rendészeti eszközökkel is kezelje ezt a problémát, ezért 
igenis, ezeket a gondolkodásokat higgadt fejjel el kell végezni, és azután kell értékítéleteket 
alkotni. És azt gondolom, hogy egyik vagy másik kiragadott példán keresztül nagyon fals 
képeket tudunk egymásnak mutatni. A másik, amit szeretnék mondani, hogy egyetértek azzal, 
hogy a szociális bérlakások építésében haladnia kellene az Önkormányzatnak. Nem tisztem, 
hogy a polgármester programját napirendre tegyem, de azért mégis csak el kell mondani, hogy 
ö volt az, aki megígérte, hogy ebben a ciklusban majd a telek eladások után szociális 
bérlakásokat fognak építeni. Telek eladások megtörténtek, sok milliárd Ft értékben adott el az 
Önkormányzat telkeket az elmúlt egy-két évben, még sincs napirenden a bérlakásépítés, a 
következő önkormányzati vezetés meg fogja ezt tenni.

Vörös Tamás
Köszönöm a szót. Annyit tennék hozzá, hogy azért azzal legyünk tisztában, hogy ezt a 
Testületet a józsefvárosi emberek választották meg, hogy az ö érdekükben politizáljon és 
hozza meg a döntéseket, és nekünk az itt élők érdekeit kell szem előtt tartanunk, és a 
józsefvárosi emberek érdekében kell a döntéseket meghoznunk. Nem tudom, hogy min 
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háborodott fel alpolgármester úr, de megismétlem, hátha azért mégis a székében tud maradni, 
hogy Józsefváros Önkormányzata nem fogja megoldani a magyarországi hajléktalan 
problémát, kérdést, mert arra teljes mértékben alkalmatlan az ellátórendszer, anyagi 
kapacitása stb., és egy javuló gazdasági környezetben a 2019-es, 20-as, 21-es, 22-es éveket 
megnézzük, hogy milyen a közterületeink állapota, az egyértelműen mutatja, hogy miközben 
az adatok javulnak, közben pedig egyre rosszabb a hajléktalanhelyzet, tehát valami nem 
stimmel. És azok, a közrendet fellazító döntések, amit a többség meghozott az ide vezetett. A 
másik konkrét ügyben pedig én szeretném felhívni a polgármester úr figyelmét arra, hogy 
azért az nagyon izgalmas volt, amikor elmondta arra a kritikára, hogy Ön nem válaszol, hogy 
Ön nem is fog válaszolni, mert perben van. Peres felek között is ez a civilizált magatartás, 
hogy egymással kommunikálnak. Arról nem is beszélve, hogy Ön vádol valakit valamivel 
minden konkrétum nélkül, miközben az Önök vezette Önkormányzat ugyanúgy lakoltat ki 
lakókat minden évben, sőt szigorúbban alkalmazza ezeket a szabályokat, mint a többi 
Önkormányzat. Nem az a gond, és egyébként mi köze a tárgyhoz? Arról van szó, hogy Önök 
politikai alapon osztanak lakást, és politikai alapon tesznek ki embereket a lakásukból. Ez a 
baj, polgármester úr.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Camara-Bereczki Ferenc hozzászólna még a témához, és utána átmegyünk 
az 5-ös témánkra.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Köszönöm szépen. Megszólíttattam, a Dankó utca 34. lakója, kapott választ a lakó. Annyit 
ígértem egy évvel ezelőtt, hogy benne lesz az ez évi költségvetésben, benne is van, köszönöm. 
Szeretném megkérni a tisztelt Képviselőtársaimat, hogy türtőztessék magukat, csütörtökön 
lesz lehetőség arra, hogy kifejtsék a véleményüket sok témáról. Azért jöttünk most ide 
mindannyian, hogy meghallgassuk a lakosokat. Egymással tudunk vitatkozni máskor is 
testületi ülésen is, ha szeretné képviselő úr, akkor elmegyek vele sörözni, szívesen 
végighallgatom a mondókáját, most szeretném hallgatni a lakosokat. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A lakosoknak 15 perce maradt, úgyhogy menjünk át az 5-ös témakörre, 
ami szociális ellátás és támogatások, idősgondozás, egészségügy, bölcsődék, óvodák, 
közösségi házak. 103-as, 84-es, 95-ös.

Bódis Lajos
Bódis Lajosnak hívnak, üdvözlök mindenkit. Én is fedél nélkül élő embereknek nyújtott 
szolgáltatásokról fogok beszélni. Kiválasztottam idén egy olyan témát, amihez egy 
állampolgár tud információhoz jutni, akár saját erőből, és nincs ez az információ az asztalon. 
Ez volt először a főváros hajléktalansági stratégiájáról mit gondolnak az egyes kerületek, ez 
rendelkezésre áll most minden kerületről, és nagyon érdekes szerintem. Aztán a következő, a 
kerületi önkormányzatoknak kötelező szociális szolgáltatás, az ún. nappali ellátás volt, ez a 
nappali melegedő, és én most ezt arra szeretném kihegyezni, hogy Budapest területén hol 
vannak olyan helyek, ahol azt a jogszabályi kötelezettséget, hogy a nappali melegedőben 
mosakodni és mosni lehet, ténylegesen teljesítik a helyek. Amit most mondok, az nagyon 
részleges lesz, és le fog egyszerűsíteni, ezt tudom, de azért ez konkrét. A II. és XII. kerület a 
Széli Kálmán téren rendeli meg ezt a szolgáltatást. Ott évtizedek óta nem lehet mosakodni és 
mosni, ez nem felel meg a jogszabálynak, szerintem nem vehetné igénybe a Máltai 
Szeretetszolgálat az állami normatívát, emelt egyházi normatívát ezután az intézmény után és 
a 2 Önkormányzat nem teljesíthetné a kötelességét azzal, hogy ezzel az intézménnyel köt 
szerződést. Én ennek megpróbáltam utánajárni és megpróbáltam a kérdésben érintett pártok, 
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ök vezetik a fővárosi kerületeket és Budapestet is, józsefvárosi képviselőit is megszólítani 
azért ugyanis, mert hogyha ez nem rendszerben működik ez az ellátás, akkor ahonnan nem 
kapnak szolgáltatást, onnan átmennek máshova, és az bizony ott problémát okoz. Nem 
kaptam választ sem a párbeszédtől, sem Jámbor Andrástól.

Békési Zsuzsanna
Azt szeretném kérdezni, hogy mi a kérdés és 2 mondat, jó?

Bódis Lajos
Azt szeretném kérni, hogy követeljék meg a fővárost és a kerületet viselő párttársaiktól, hogy 
legyenek szolidárisak a fedél nélkül élő emberekkel, a más kerületek lakosaival és Önökkel, 
abban, hogy a kötelességüket teljesítik. Ebben egyaránt érintett a Fidesz, az MSZP, a 
Párbeszéd és a Momentum.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor a 95-öshöz kérünk szépen egy mikrofont.

Bali-Hajagos Zsuzsanna
A körúti Galéria körülbelül 10-12 éve esett át teljes felújításon, merthogy ott lakok a körúton. 
Amikor kívül-belül, nyílászáróktól kezdve fűtéskorszerűsítés, minden, és nekünk az volt a 
legközelebb. Ott állandó rendezvények voltak, kiállítások, könyvtár, joga tanfolyam, 
gyerekeknek sport, tánctanfolyam, rendezvények, megnyitók, ez egy nagyon kulturális hely 
volt, és nagyon könnyen megközelíthető, ott volt a főútvonalon. Amikor jött a covid ugye, 
akkor nyilvánvaló, mindenhol minden bezárt, azután az úgy volt, akkor ki volt ilyen plakát 
rakva, hogy majd itt lesz egy ilyen „régiség” Múzeum, mindenki adja be a kacatokat, most 
pedig azt látom, hogy totálra szét van bombázva és elkezdték felújítani, mi lesz belőle, mikor 
lesz ott megint kulturális élet.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Azt kérdezném, hogy ehhez a témához van-e még kérdés? 90, 84, 85, 93, 
96, 97. Jó, akkor ennyi ez a téma. Amit szeretnék mondani, hogy azokat szólítjuk fel, akik 
még nem kérdeztek, úgyhogy akik háromszor-négyszer kérdeztek, azokat akkor fogjuk 
szólítani, hogy ha marad idő este 8-ig, ahogy ezt az elején elmondtam. Úgyhogy olyan 
kérdező jön most, aki még nem volt. 90-eshez kérünk, és utána a 96-oshoz, és 97-eshez.

Tamaskó László Ferenc
Rövid leszek. A Teleki téren volt egy nagyon szép, nagyon jól működő színpad, ezt a 
színpadot állítólagos életveszélyesség miatt elbontották, nem kijavították, elbontották. 
Kaptunk helyette egy maradék, bontott anyagból készült dobogót. Kérdésem az, van remény 
arra, hogy visszakapjuk a színpadunkat?

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor 96-oshoz kérünk egy mikrofont.

Füzesiné Albrecht Katalin
Füzesiné Albrecht Katalin. A közösségi házakkal kapcsolatban csak egy kérdésem lenne. 
Hogyha van közösségi ház, akkor azt ki fogja üzemeltetni? Mert én elvárnám, hogy egy 
közösségi ház legyen minden negyedben. Hiszen 70.000 ember van ebben a kerületben, és 
nincs egy művelődési, egy kulturális centruma az adott negyednek. Például nálunk a 
Tisztviselőtelepen van a Bláthy Ottó 15-ben egy közösségi ház, az üzemeltetője az egyesület, 
de már 30 éve szorgalmazom, hogy legyen egy ügyintézője, legalább egy fizetett ügyintézője.
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Nem lehet elvárni a választmánytól, hogy a választmány napi 2-3 órában ott üljön, kiszolgálja 
a választópolgárokat, holott a tisztviselötelepi negyednek legalább 5000 választópolgára van, 
18 és a halál között, ha számolom. Tehát az 5000 embernek legalább napi kapcsolatban 
kellene lenni, ne állandóan bejönni ide, például egy számítógépet be lehetne egy közösségi 
házba rendezni, egy fizetett klub munkatársat, például az én szakmám, klub munkatárs, erről 
van valamilyen szám is valahol a statisztikai hivatalban, de én ilyen foglalkozást nem látok, 
hogy közösségi házakban legyen klub munkatárs, tehát fizetett. Van egy Közösségi Részvételi 
Iroda, például az ök irányításával nyugodtan egy önkéntest ki lehetne oda helyezni, nem 
tudom, kinek teszem föl ezt a kérdést, polgármester úr nem tud erre válaszolni, inkább a 
Tesszának kéne válaszolni, mert neki van egy közéleti iskolája. Ahogy engem is úgy 
tanítottak, hogy minden embernek szüksége van arra, hogy vegyen részt a társadalom 
működtetésében a végzettsége és a képességei szerint. Én szeretnék részt venni, én szeretnék 
polgárörködni, én bármit szeretnék csinálni, de mind civil, mert én nem vagyok sem 
jobboldali, sem baloldali.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, 97-es, kéijük, vigyük oda mikrofont.

Hozzászóló a Dankó u. 34-ből (97-es felszólaló kártya)
Köszönöm szépen. Akkor befejezném, amit az előbb nem tudtam. Ugye az a 
lakáspályázatoknál a feltétel, azért kell itt lakónak lenni, hogy mennyire kötődik a kerülethez.

Békési Zsuzsanna
Ezt a témakört lezártuk.

Hozzászóló a Dankó u. 34-ből (97-es felszólaló kártya)
Nem, ez a szociális ellátáshoz tartozik. Azzal folytatnám ugyanis, hogy abban az esetben, ha a 
Dankó utca 9. vagy a Menhely Alapítvány igazolni tudná azt, hogy az illető hajléktalan ember 
itt vált hajléktalanná, és nem 2 hete szállt le a Keleti pályaudvarban és jött pontos címre, mert 
megkérdezik tőle, hogy hol van a Dankó 9., akkor elfogadom, mert akkor azt mondom, hogy 
kötődik a kerülethez, mert itt vált hajléktalanná, de az a rendelet, amire mindig hivatkoznak, 
András te is, az arról szól, annak a 2. része az, hogy milyen ellátási kötelezettség van. Az első 
része az, hogy ott, ahol hajléktalanná vált, azon a településen, nem máshol. Ennyit erről. A 
másik, amit szerettem volna az most nem fog eszembe jutni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Következnek most a válaszok. Volt a 103-as, Bódis Lajos pártpolitikai 
kérdést tett fel, Szili-Darók Ildikó válaszol.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. Én a VIII. kerületre vonatkozó részt tudom Önnek válaszolni, a 93. évi 3- 
as törvény írja elő az alapszolgáltatásokat, így a kerületünkre is kötelező a nappali melegedő. 
A Menhely Alapítványon keresztül valósítjuk ezt meg, amely a Práter utcában van, ahol van 
mosási és mosakodási, fürdési lehetőség is, tehát a mi kerületünk szerencsére ennek a 
jogszabálynak megfelel. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A következő kérdés az a Józsefvárosi Galéria sorsa volt, Erőss Gábor 
alpolgármester válaszol.
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Dr. Erőss Gábor
Igen, köszönöm szépen. Valóban volt egy, a maga nemében népszerű intézmény a József 
körúton, Józsefvárosi Galéria címen. Alapvetően, igen, ahogy a kérdésben is elhangzott, 
különböző rendezvényeket tartottak ott, kiállításokat is. Ennek a helyén, most néhány év 
várakozás után, de ez is benne volt a kérdésben, részben a covid, részben pedig az átépítés, 
újjáépítés, ami most zajlik, néhány év várakozás után a Józsefvárosi Múzeum fog megnyílni, 
ami egy közösségi múzeum lesz. Ugyanúgy egy közösségi hely, de nem pusztán egy 
kiállítóhely, mert abból azóta sok létesült a kerületben, tehát most már nem csak és kizárólag 
ott lehetnek kiállítások, hiszen azóta például kedvezményes civil pályázaton helyiséghez 
jutottak olyan közösségek, csak egy példát mondok, a Dobozi 21., ahol szintén vannak 
kiállítások, a Kesztyűgyárban is működik egy galéria, tehát számos kiállítóhely van. Ez 
viszont egy olyan helytörténeti, közösségi múzeum lesz, amilyen eddig nem volt 
Józsefvárosban, ahol nem kacatok, hanem kimondottan a józsefvárosiak személyes emlékein 
alapuló, egy igazi gyűjtemény, amin már dolgoznak, tehát jelenleg is működik. Ennek a 
gyűjteménynek egy apró kis felvillantása már megtörtént, amikor a kirakatban már kirakat 
kiállítást rendeztek a múzeum munkatársai, sétákat rendeznek, tehát ez a múzeum kezdi 
belakni az egész kerületet, a közterületeket. Nyilván ez egy kényszerhelyzet, mert még nem 
készült el az épület, de az a jó hírem, hogy körülbelül fél év múlva, 8 hónap múlva legkésőbb 
minden bizonnyal át tudjuk adni azt a közösségi kulturális központot, múzeumot, amely ott 
fog működni. A közösségi házak tekintetében pedig most készül Józsefváros közművelődési 
stratégiája, és pont abba az irányba megyünk, amit a hölgy is mondott, és szerepel is benne, a 
lakossági véleményezés már épp lezárult, de attól függetlenül is az Ön ötlete anélkül, hogy 
megfogalmazta volna, már benne van a javaslatban. Pont azt szeretnénk, hogy minden 
közösségnek, minden városnegyedben legyen egy-egy olyan közösségi, kulturális, 
közművelődési helyszín, ahol a lakók találkozni tudnak egymással, és különböző, tág 
értelemben vett kulturális, közművelődési programokon tudnak részt venni. Úgyhogy ezen 
dolgozunk, ez novemberben kerül a Testület elé, és aztán nyilván szép fokozatosan valósítjuk 
meg. Nem ígérem, hogy már rögtön novemberben megnyílik a Tisztviselőtelepen egy új hely, 
vagy ez megoldódik, de ez a mi koncepciónk is, és köszönöm a kérdést.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Válaszolunk még a Teleki téri színpadra, a JGK munkatársait kérném, 
hogy válaszoljanak, mert ők végezték a felújítást, átalakítást.

Sztanek Endre
Köszönöm szépen. Az a dobogó, ami ott volt, az nem színpad, csak egy dobogó volt 
korábban, az sajnos tényleg balesetveszélyes volt, kaptunk róla egy szakvéleményt is a 
tűzoltóság munkatársaitól, úgyhogy azt kénytelenek voltunk teljes mértékben elbontani, nem 
volt gazdaságos felújítani, ezért vásároltunk egy rendes színpadot, ami ténylegesen színpad.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, Szilágyi Demeter.

dr. Szilágyi Demeter
Köszönöm. Nekem ügyrendi lenne a javaslatom, hogy hosszabbítsuk meg a közmeghallgatás 
időkeretét legalább egy órával. Köszönöm. Kérem, hogy erről szavazzon a Testület, ha 
szükséges.

Békési Zsuzsanna
Jó, én azt szeretném kérni, hogy ha meghosszabbítjuk, akkor azért előtte egy ilyen 5-6 perces 
szünetet biztosítsunk azoknak, akik ezt végig nyomjuk, de egyébként én ebben nem 
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dönthetek.

Pikó Andras
Vita nélkül szavazunk róla, tehát, hogy hosszabb legyen-e egy órával? Kérem a képviselőket, 
szavazzanak. Köszönöm. Egyhangú, akkor 9 óráig tart a közmeghallgatás, és most egy 5 
perces szünetet rendelek el.
16 igen.

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 
278/2023. (X. 17.) számú határozata

(16 igen, 0 nem, 0 tartózkodás)

Budapest Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Képviselö-testülete úgy dönt, 
hogy a Közmeghallgatás időtartamát 1 órával - 21 óráig - meghosszabbítja.

SZÜNET

Békési Zsuzsanna
Akkor folytatjuk a közmeghallgatást, ne pazaroljuk egymás idejét, vágjunk bele. A következő 
válasz a 84-es és a 85-ös. A 84-eshez kérünk szépen mikrofont.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Köszönöm a szót. Igazából sportolóként én egy eléggé hirtelen haragú személy vagyok, de 
ennél sokkal összeszedettebben szoktam beszélni. Rádai alpolgármester úr már nincs itt, de én 
azt tartom igazán, kifejezetten pofátlannak, ízléstelennek és szó szerint undorítónak, hogy egy 
kerületi lakos, legyen az vagyongazdálkodási igazgató vagy akárki, a kerületi lakosnak a 
kilakoltatási ügyén a képviselők, akik ott például most éppen beszélgetnek egymással, 
viccelődnek. Ez egy olyan undorító, mocskos, tróger dolog, hogy egyszerűen az agyamat 
eldobom, és ezek után hogyan képviselhetik maguk a józsefvárosiakat, hogy egy lakosnak az 
ügyén, legyen az a kerületi vagyongazdálkodási igazgató vagy bárki is, Veres képviselő úr az, 
aki a mélyenszántó gondolatokat az én kilakoltatási ügyemmel kapcsolatban megtette, 
egyszerűen pofátlanság, amit csinálnak, hogy röhögéséinek egy kilakoltatási ügyön, ilyen 
egyszerűen nincsen. És komolyan mondom, hogy szálljanak le a magas lóról, mert a kerületi 
lakosság nagyon nem elégedett Önökkel. És ez a dolog, hogy röhögnek a kerületi lakosságon, 
hogy nem válaszolnak nekik ügyekben, ez egyszerűen pofátlan. És hozzáfogok még szólni 
egyébként ehhez a témához, mert nem ez a témám, de egyszerűen az, hogy a kilakoltatási 
ügyön viccelődnek a képviselők, ez elképzelhetetlen volt bármilyen városvezetésnél, de úgy 
látszik, hogy Önöknek ezt sikerült megugrani.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 85-öshöz kérünk egy mikrofont.

Kozma Lajos
Köszönöm szépen a szót még egyszer. Mielőtt eljöttem, átolvastam megint Pikó úrnak a 
kampányígéreteit, átláthatóságot ígért és üvegzsebet, korrektséget. Egyelőre mi ezt nem 
tapasztaljuk közösségként. Ugyanúgy mutyikat látunk a háttérben, érthetetlen dolgokat. Csak 
hogy például egyet mondjak, én nem értem, hogy mondjuk a gyermekétkeztetés vezetőinek a 
továbbképzése, miért a horvát tengerparton, illetve egyéb más tengerparti utak alatt történik. 
Ezekre én nem tudok magyarázatot, nagyon sok ilyen dolog van. Nem másik kerület, nem 
látunk tisztán ezekben az ügyekben, szeretnénk egy kicsit több rálátást és korrektséget.
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Pikó András
Szeretnék egy kicsivel több konkrétumot, parancsoljon. Ki ment el Horvátországba 
önkormányzati pénzen?

Kozma Lajos
Erre nagyon szívesen majd válaszolok.

Pikó András
Parancsoljon, de most, hogyha meggyanúsított bennünket, akkor legyen szíves, mondja el.

Kozma Lajos
Ezt írásban Önnek meg fogom válaszolni, nem akarok senkit kellemetlen helyzetbe hozni.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Veres Gábor fog válaszolni, és utána Szarvas Koppány Bendegúz, 
Könczöl Dávid, és utána át fogunk menni a 6-os témára.

Veres Gábor
Köszönöm szépen. Azt nem gondoltam, hogy személyeskedésig fajul ez a történet. Két dolgot 
szeretnék mondani. 1. Én senkinek a kilakoltatási ügyén nem röhögcséltem. 2. Azon kevesek 
közé tartozom, aki az Ön konkrét ügyében azon az oldalon állt, amelyikben Önt megpróbálta 
megmenteni attól, ami egyébként járna Önnek. Nem kellett volna, most már látom. A3., amit 
szeretnék még elmondani, kedves Kecskeméti úr, hogyha, és amennyiben bárki is azt igazolni 
tudja, hogy én az Ön konkrét kilakoltatási ügyén bármikor is nevettem volna, akkor 
természetesen bocsánatot fogok Öntől kérni. Miután ilyen nem történt, ezért ezt nem teszem. 
Rólam sok mindent el lehet mondani, de azt, hogy én ne éreznék együtt emberekkel, ne állnék 
ki emberekért, akik egyébként bajban vannak, különösen azokért, akiket mondjuk, a 
kilakoltatás veszélye fenyeget, az több mint undorító, nagyon durván visszautasítom, ha lehet 
mondani, akkor kikérem magamnak, és elnézést kérek Öntől, hogy ezt kell mondjam, de az az 
aljas, rágalmazó stílus, amiben felállt, és rám nézve elmondta azt, ami nem történt, azt meg 
egyenesen, nem is tudom, hogyha lehetne ezért jogi elégtételt venni, akkor megtenném, 
nyilván nincs erre időm, meg kedvem se, hogy olyan emberekkel pereskedjek, mint maga.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Könczöl Dávid képviselő.

Könczöl Dávid
Köszönöm szépen. Őszintén megmondom, nem akartam hozzászólni, de olyan 
bicskanyitogató volt ez a hozzászólás Kecskeméti úrtól, hogy muszáj vagyok. Ön gyanúsít 
minket azzal, hogy undorítóan viselkedünk, amikor Ön volt az, aki a gyerek bokszklubja 
mögé bújva, ingyen bérelte ki a Hl3 nagytermét, majd politikai estet tartott ott. Jó, akkor itt 
szerintem hagyjuk is abba ezt, és akkor gondolkozzon el arról, hogy mire használja fel 
szegény gyerekeket, akik sportolni járnak Önhöz.

Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen, én pedig Kozma úrra szeretnék reagálni, ugyanis az a helyzet, hogy a 
hamis vád az egyébként egy perelhető kategória, de ennek szeretnék elébe menni a 
közszolgálat jegyében, úgyhogy inkább ezt a potenciális hamis vádat konvertáljuk egy 
jereváni rádió helyzetbe, ugyanis volt valami hasonló eset, csak nem a VIII. kerületben, 
hanem a XVI. kerületben, nem Horvát tengerparton, hanem Szicíliában, és nem a 
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közétkeztetés embereinek szólt, hanem az oktatásban dolgozóknak, de állítólag nem ök 
mentek, és beszámoló sem készült. A XVI. kerület egyébként annak a Kovács Péternek a 
vezetése alatt van, aki arról ismeretes, hogy a pártközpontból váija a válaszokat a kérdésekre, 
tehát az volt az a sztori, lehet, hogy csak összekeverte, és akkor legyünk jóhiszemüek. 
Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor várunk még kérdéseket ebben a témában. 84-es, 87-es, 103-as, 91- 
es.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Köszönöm, a szót. Könczöl képviselő úrnak hadd válaszoljak. Azért mert most Ön engem 
meggyanúsított, csak szeretném jelezni, hogy lesz még egy ilyen est, csak mondom, Erdei 
Zsoltot hívjuk meg, és ugyanúgy a kerületi gyerekek, és hátrányos helyzetű gyerekek 
tehetséggondozási programjával kapcsolatban beszélünk. És akkor beszéljünk a számokról, 21 
kerületi hátrányos helyzetű gyermeknek segítek. Minden nap tartok nekik edzést, 5-öt 
el vittem ingyenesen táboroztatni, 3-nak mentorprogramot, és minden egyes nap és héten 
azokat a lehetőségeket keresem, ahol tudok nekik segíteni. Maga nekem, az, hogy 3 cseijét 
elültetett a 4 évben, ne dumáljon, mert semmit nem tett a kerületi hátrányos helyzetű 
gyermekekért. Jó, ez a kiindulási pont. 21, 5 és 3. Magának mennyi? 0. De a lényeg, amit 
szerettem volna mondani a témával kapcsolatban, van az a helyi közügy, hogy a kerületi 
hátrányos helyzetű gyermekek a tehetségüket nem tudják megmutatni, és azért nem tudják 
megmutatni, mert egyszerűen nincs rá pénzük, nincs rá pénzük, hogy felszereléseket 
vegyenek, nincs rá pénzük, hogy az edzés díjat kifizessék, és egyszerűen a kedvük is elmegy 
attól, hogy egyáltalán megmutassák a tehetségüket. Úgy gondolom, hogy ez egy helyi 
közügy, hogy ezt támogassuk ezeknek a gyerekeknek a lehetőségeiknek a szélesítését, én 
ezzel a helyi kérdéssel, közüggyel kerestem meg az Önkormányzatot, és ebben kérek 
segítséget. Semmilyen politikai célra nem akarom ezt felhasználni. A politikai cél és a 
haszonszerzés az nem itt van, ez egy civil kezdeményezés. Ugyanúgy, ahogy maguknak is 
vannak civil kezdeményezései, úgy nekem és nekünk is lehetnek civil kezdeményezéseink. 
Szeretném javítani a közbiztonságot, szeretném javítani a kerületi hátrányos helyzetű 
gyermekek életét, minőségét, szeretném az idősek életét javítani, mindenkiét, akire csak 
lehetőségem, és a munkám lehetőséget ad.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 87-eshez kérünk szépen egy mikrofont.

Budaházy Gusztáv
Köszönöm szépen. A tegnapi bérlői közösség találkozóval kapcsolatban, amit idő miatt 
berekesztettek, a polgármester úr feltette a kérdést a kerületi ügyosztály vezető asszonynak, 
sajnos nem tudott már erre válaszolni, mert vége lett, hogy mi van a házfelelösökkel és 
hogyan áll a bérleményi jogviszonyrendezés ügye, amit sürgősséggel néhány éve föltettünk a 
mindenkori vezetésnek. Esetleg, ha erről tudna egy pár szót mondani. Nagyon fontos kérdés, 
nem tudta elmondani a lakhatási ügy alatt, és rengetegen kérdezik. 100 messengert tudok 
mutatni Önöknek, ami ezekről az ügyekről szól. Nagyon szépen köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 103-ashoz kérünk szépen egy mikrofont.

Bódis Lajos
Köszönöm, én reagálnék. Az egyik az, hogy politikai kérdést tettem föl, aztán közbeszóltam, 
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hogy szakmait, rájöttem, hogy ez szakmai és politikai kérdés egyszerre, és politizálni a 
lakosoknak, közügyekkel foglalkozni az állampolgároknak természetesen szabad a 
közmeghallgatáson is. Azt szeretném még mondani, hogy nyilván nem egy közmeghallgatás 
és nem egy 2 perc 20 másodperces hozzászólás, viszontválaszok lehetősége ezt a témát 
megbeszélni, kaptam egyébként azóta 2 nagyon fontos visszajelzést, és máris elértem a célom, 
tematizáltam, ez a célom, és mikor máskor csinálja az ember, hogyha nem választás előtt, 
illetve nem akkor, amikor már 3 évet foglalkozott a témával, és úgy érzi, hogy elég sokat tud 
róla. Összefoglalva, nagyon méltánytalannak tartom és a főváros működése szempontjából 
nagyon károsnak tartom, hogy egy kötelező szolgáltatást egy összefüggő rendszerben egyes 
szereplők nem tekintik magukra nézve kötelezőnek. Megállapodnak abban, mondjuk a Fidesz, 
az MSZP, a Momentumot, a Párbeszéd a helyi képviselői, hogy átküldenék más kerületekbe 
szolgáltatást igénylőket, utána pedig a Fidesz megpróbálja kitömi az ottani polgármesternek 
meg a többségi képviselőknek a nyakát. Ez nem oké. így nem tud működni a főváros, ne 
bohóckodjunk már, hanem tegyük ezt rendbe. Meg még egy, azt is mondták nekem, 
jóindulatúan korábban, hogy majd jöjjek vissza akkor, amikor az x meg y megszilárdította a 
hatalmát, mármint a választás után. Nem, ez nem így működik, most van ennek az ideje, hogy 
beszéljünk róla. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 91-eshez kérem, köszönöm.

Balogh Imre
Jó estét kívánok, Balogh Imre vagyok. A Zrínyi Akadémiába jár a fiam. Kecskeméti László az 
edzője. Egy nagyon jó ember, segíti - akár cigány, akár magyar, bármilyen származású. Egy 
éve jár oda a fiam hozzá, egy év alatt versenyeket nyert, ez mind köszönhető Kecskeméti 
Lászlónak. Képviselő úrnak válaszolok, ez a Hl 3, ez politikamentes, szülök és gyerekek 
voltak ott, nem politikai, és most ugyanúgy szombaton nem politikai, ugyanúgy a gyerekek és 
a szülők lesznek. És ezt mind Laci csinálja a gyerekekért, a hátrányos helyzetű gyerekekért. 
Ezt vegyük figyelembe, nem azt, hogy Laci milyen, vagy milyen volt, hanem, hogy most 
milyen, és hogy segíti a VIII. kerületi gyerekeket. Egy éve vagyok ott vele. Polgármester úr 
ismeri a fiamat is, ugyanúgy engem is ismer. Mi nem beszélünk, én nem beszélek, de aki 
becsületes, és ott van a hátrányos helyzetű gyerekek mellett, cigánygyerekek mellett, és építi, 
maga köré gyűjti, kiveszi abból a mocsokból, szemétből, kábítószerből, kiveszi őket, 
sportoltatja, az ilyen embereket becsülni kell, csak ennyit szerettem volna mondani. 
Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A választ a 84, és a hátrányos helyzetű gyerekek sportolásáról, Eröss 
Gábor alpolgármester válaszol.

Dr. Erőss Gábor
Én csak egy kicsit szeretném bővíteni a témát, én nagy tisztelettel vagyok a Kecskeméti úr 
edzései és Lovassy utcában folytatott tevékenysége iránt, csak szerettem volna jelezni, hogy 
nehogy az a benyomás alakuljon ki, hogy egyébként Ön az egyetlen, aki ezen a téren aktív, 
mert például az óvodákban, ahol korábban is volt egy ún. ovifoci program, ott az előző évben 
bevezettünk egy ún. vouchert, amivel pont a hátrányos helyzetű gyerekek számára 
biztosítottuk, hogy ők is ingyen járhassanak fociedzésre. Illetve az idei évben pedig a 
szolgáltatókkal tárgyaltunk, hogy óvodánként 4-6 fő hátrányos helyzetű gyerek szintén részt 
vehessen az edzéseken, anélkül, hogy fizetnie kelljen, ez csak egy példa. De a 
Kesztyűgyárban például a legendás Misi bácsi edzései, tehát vannak más ilyen alkalmak. Ez 
nem von le semmit az Ön érdemeiből, csak mondom, hogy ezen a téren aktív az
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Önkormányzat egyébként is. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. 87-es kérdező, házfelelősök és jogviszony rendezés. JGK-tól, Szirti 
Tibortól kérnénk szépen választ erre.

Szirti Tibor
Jó estét kívánok mindenkinek. Szirti Tibor vagyok, JGK Zrt. vagyongazdálkodási igazgató. 
Budaházy úr kérdés felvetésére válaszolva, a házfelelösök rendszerét jó félévvel kezdtük el a 
JGK-n belül kimunkálni, egyetértésben a Közösségi Részvétel Irodával és a 
Kerületgazdálkodási Ügyosztállyal. 4 fő házfelelös került kiválasztásra, akik menet közben 
sajnos azért változtak, és most is ott van egy kolléga, aki a felmondási idejét tölti, és egy új 
kollégát fogunk keresni a helyére. A házfelelösöknek alapvetően dióhéjban elmondva csak, a 
100-as önkormányzati házak műszaki állag felmérésével és a megvalósult épületfelújítások 
garanciális munkáinak a monitoringozásával, a közösségi együttélési problémák feltárásával 
és bizonyos fokig történő kezelésével, illetőleg akár a háztakarítási feladatellátás minőségének 
az ellenőrzésével kapcsolatosan lesznek feladatai. Röviden és tömören a 
jogviszonyrendezéssel kapcsolatos kérdésfelvetésre, én azt gondolom, hogy a Szociális, 
Egészségügyi és Oktatási Bizottság ülésére heti szinten visszük be folyamatosan, a mai napon 
is volt erre példa, azokat a kérelmeket, amelyek a jogviszony rendezésére vonatkoznak. 
Kapacitás függvényében igyekszünk majd ezen gyorsítani a jövőben.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Azt kérdezzük, hogy valaki akar-e válaszolni a nappali melegedő 
kiszervezése, főváros-kerületek felelősségi köre. Jó, és a következő pedig, hogy ha valaki akar 
reagálni a 91-es felszólalásra, a Boksz Klubra. Lakás pályázatokkal kapcsolatban, egy 
pillanat, akkor kérünk viszont egy mikrofont, azt váija meg, legyen kedves. Köszönjük.

Hozzászóló a Dankó u. 34-ből (97. felszólaló kártya)
Arról a bizonyos, amiről ö beszél. Itt van a telefonomban lefényképezve, miszerint bizonyos 
Szálkái Kálmán házfelelös járt nálunk, azt írta, hogy futés ügyben, ha problémánk van. Ez 
nyár óta kint van. Nem tudjuk ki ez a Szálkái úr, életünkben nem láttuk, lehet, hogy volt ott, 
de nem tudjuk, minket soha semmiről meg nem kérdezett, se be nem mutatkozott, se azt nem 
mondta, hogy hé, lakók, mától kezdve én vagyok az akárki. Tehát lehet, hogy ez van, de mi 
nem tudunk róla, mi ennyit tudunk, hogy fűtés ügyben, ha problémánk van, akkor ekkor és 
ekkor öt kereshetjük. Ennyit a házfelelősökről, vagy nem tudom mikről. Ugyanakkor a 
házirendhez annyit, és ezt a Camara-Bereczki úrnak mondom, hogy az viszont, hogyha olyan 
botrányos viselkedés van, hogy rendőrt hívunk, én először 7 év alatt, kihívtam a rendőrt, 
lementem, szóltam, és megmondtam, hogy rendőrt hívtam, majd erre még haza sem értem, 
amikor összetalálkoztam az illetővel, és a képviselő úr privátban már azt írta nekem, hogy 
rám panaszkodnak a lakók, ahelyett, hogy ö azt mondta volna annak a lakónak, hogy ’hé, 
öreg, nem viselkedtél helyesen, a házirendet megsértetted’, én lettem kiosztva, nem 
akármilyen stílusban. És ez az, amit én kikérek magamnak, az én képviselőm ne a 
renitenseket pátyolgassa, hanem engem, aki megpróbálok normálisan élni. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor a fütésügy, Szálkái házfelelösre akar-e reagálni a JGK? És akkor 
utána Camara-Bereczki Ferenc fog reagálni.

Szirti Tibor
Köszönöm a szót. Igazából dióhéjban annyit, hogy pont Szálkái úr, aki jelenleg a felmondását 
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tölti, tehát nyilván az ideális kollégák megtalálása időt fog venni igénybe, ezt tudtuk és most 
is szembesülünk vele. Én azt gondolom, hogy ebben az évben azért sikerül stabilizálni, és a 
házfelelősöknek a feladatait is teljesen körülhatároltan megállapítani.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Köszönöm a lehetőséget a hozzászólásra. Szóval, én azzal nem tudok mit kezdeni, és nem 
vagyok minden információ birtokában, hogyha emberek az utcán megállítva, chaten, és e- 
mailben is panaszkodnak az egyik szomszédjukra, én ennek a szomszédnak írok privátban, 
aztán ő pedig ezt sérelmezi. Én arról nem tudok, hogy a házban mikor hívnak rendőrt és 
mikor nem. Amit én tudok, az az, hogy már beszéltünk arról hivatali körben is, JSzSzGyK-val 
is, hogy a házban rendszeresek a problémák. A tavalyi közmeghallgatáson is volt téma arról, 
hogy van egy bizonyos fiú, aki az egyik bérlőnek a fia, mentális problémákkal küzd és 
probléma van vele. Van több lakó, aki nem tartja be a házirendet, hangoskodik és egyebek. 
Ezzel valamit kell kezdeni, de én azzal nem tudok mit kezdeni, hogy nem vagyok minden 
információ birtokában, és én szívélyesen szólok, az egyik lakóra, aki egyébként rendszeresen 
próbálja a többi lakót fegyelmezni, hol jól, hol kevésbé jól, ezt mindenkinek az egyéni 
megítélésére bízom, panaszkodnak rá. Erzsi, panaszkodtak rád, én szóltam neked, nem tudok 
ezzel mit kezdeni, te ezzel azt kezdesz, amit szeretnél, nekem nincs ezzel dolgom.

Békési Zsuzsanna
Elnézést kérek, feltett 2 kérdést, megkapta a választ, visszahívtuk mielőtt elment volna, 
legyen kedves, köszönjük szépen. Kérem szépen akkor a 6-os, fejlesztés, beruházás, azt 
szeretném kérdezni, hogy ebben a témakörben kinek van kérdése. 80-as, 102-es, 115-ös. Jó, 
meg van a 3 kérdésünk, akkor kérek szépen a 80-ashoz ide az úrnak előre egy mikrofon. 
Köszönöm.

Hrivnák Ferenc
Jó estét kívánok. Hrivnák Ferenc vagyok, a Visi Imre utca 14-ből. 2 kérdéssel jöttem, az egyik 
az Orczy tér rendbetétele, rendbehozatala, bitumeneztetni, lebetonozni vagy térkövezni a 
teret, életveszélyes kátyúk vannak a járófelületén, a kátyúk valamelyikébe, ha bárki belelép 
akár balesetet is szenvedhet, az egyik kátyúba még bitumen darabkák is vannak. A nagy 
hirdetőoszlop mellett levő városi kerékpártároló járófelületét szépen megcsinálták, kár hogy 
abbahagyták a munkát, mert a kerékpártárolótól egészen a remíz bejáratáig kellett volna 
megcsinálniuk azt a teret. Elhanyagolt és gazdátlan ez a tér, pedig sokan megfordulnak ezen a 
téren, akik a BKV járataihoz mennek vagy onnan jönnek. Köszönöm. A másik pedig az, hogy 
a Baross utca legvégén, az Orczy térnél levő zebra útfelújítására tennék javaslatot, a zebra a 
remízbe menő villamossíneken halad át, ezen sínek közé macskaköveket raktak le, ezeken a 
macskaköveken, hacsak 4 méter hosszan is, és a zebrának csak az egyharmadát teszi ki, 
nagyon nehéz és nagyon rossz átmenni, de ez mellett balesetveszélyesek és életveszélyesek. 
Ezek a macskakövek nem a zebrákba való kövek, hanem utakba, autóparkolókba való kövek. 
Javasolom, hogy ezeket a macskaköveket szedjék fel, ennek a zebrának a szélességébe és 
távolítsák el, helyébe a sínek közé ugyanolyan anyagot rakjanak, mint amellyel a kb. 30 
méterre levő 23-as, 24-es, 28-as, 62-es villamos sínjein áthaladó, zebra sínjei közé raktak, és 
ugyanúgy csinálják meg ezt is, mint azt, mert azon a zebrán tényleg nagyon jó, és nagyon 
biztonságos átjárni. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, 102-eshez kérünk szépen mikrofont.

Kővári Éva
Köszönöm szépen. Kővári Éva vagyok a MÁV-telepröl. Az elkészült játszótérrel 
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kapcsolatban lennének egy-két problémáink. Nagyon szépen köszönjük, de nagyon sok 
probléma van vele. Volt egy felmérés előtte, hogy mit szeretnénk a játszótérrel kapcsolatban. 
Ebből a felmérésből készítettünk egy nagyon szép projektet, amit be is adtunk, amiből 20%-a 
megvalósult, a többi nem. Azóta, február óta várunk arra, hogy a ping-pong asztal környékét 
lebetonozzák, ez kb. 40 négyzetméter, már Akácfa nő a ping-pong asztal alatt, meg már 
körülötte, ha nem járkálnánk néha játszani, akkor már befüvesedett volna, meg begazosodott 
volna a ping-pong asztal. Azért kértük, hogy bontsák el a homokozót, ami volt a játszótéren, 
mert odajártak az összes kóbor macskák a dolgukat elvégezni. Kaptunk egy mászófalat, ami 
alá hoztak egy ütésálló vagy nem tudom hogy nevezik, olyan homokot, ami az újonnan 
készült magasított kerítésnél kifújja az összesei, amikor fúj a szél, és nálunk nagyon-nagyon 
erősen fúj a szél, mert mi ilyen medencébe vagyunk benne, ezt próbáltuk mutatni a fotókkal a 
kerületi képviselő úrnak is, evvel sem történt semmi, utána kértük, hogy február óta várunk a 
ping-pong asztal lebetonozására, füvesítésre, hivatalos átadására a játszótérnek, mert még 
mindig nincs hivatalosan átadva. A ping-pong asztalon, ha játszanak vagy sportolni 
szeretnének, nincs egy pad, ahova le tudjunk ülni, nincs egy asztal ahova letegyük az ütőket, 
vagy megvárjuk, amíg az előttünk levő befejezi a játékot. Kértünk egy ajtót, hogy ne kelljen 
keresztülmenni mindenkin, gyerekeken keresztül, hogy csak úgy meg tudjuk közelíteni a 
ping-pong asztalt, február óta várunk erre és semmi nem történt.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Kérünk szépen a 115-öshöz egy mikrofont.

Hozzászóló (115-ös felszólaló kártya)
Csak egy kérdésem lenne. A Dankó utca mikor lesz felújítva? Lehet-e valami dátumot, évet 
vagy évszázadot mondani? Tudom, most 2 építkezés folyik, természetes, hogy nem újítják fel 
most. De könyörgöm, mikor leszünk zöldek és szépek, és látunk majd, mert remélem a 
közvilágítással is csinálnak majd valamit. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor az Orczy tér rendbetétele, Baross utca zebra, Rádai Dániel 
alpolgármester, és utána Camara-Bereczki Ferenc.

Rádai Dániel
Összefügg szerintem, amit képviselő úrral mondani akarunk. Pár hete, hónapja kerestük meg a 
Budapest Közutat egy elég jelentős, ugye egy fővárosi fenntartási területről van szó, egy elég 
jelentős korrekciós csomaggal, pont az összes ilyen problémát taglalva, azért szerintem ilyen 
évtizedes szegély hiányok meg egyéb problémák vannak. Ami nyilván az elmúlt éveknek a 
nem megoldása, ami miatt már ránk is lehet neheztelni, pont ezért is kerestük meg őket, hogy 
ezekben a különböző korrekciós intézkedésekben most már előre lépjünk. Úgy emlékszem, 
hogy egész pozitív választ adtak. Én pont a helyszínelésben nem vettem részt, képviselő úr 
részt vett, lehet, hogy neki még több mondanivalója is van erre, úgyhogy ezen rajta vagyunk 
abszolút és egyetértünk.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Köszönöm szépen. Nagyon egy húron pendülünk a kérdezővel, mert engem is nagyon 
zavarnak ezek az állapotok. Először tavaly kerestük meg a Budapest Közút Zrt.-t a tér 
állapotával kapcsolatban, gyalogátkelőhely szegélyek, Csobánc utcai trolibuszmegálló, és 
egyébként még a parkolóházba vezető út állapota, ezzel kapcsolatban, és a zöldfelülettel 
kapcsolatban pedig a Fökertet. Tavaly egy olyan választ kaptunk, hogy pénzhiányra 
hivatkoznak, nyilván annak függvényében, ahogy a lehetőségek adódnak, majd megcsinálják. 
Sajnos egy-két felfestésen, és poller kihelyezésen kívül más nem történt, ezért a tettek 
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mezejére léptünk, ahogy alpolgármester úr is mondta és felmértük mi a területet, azt, hogy mit 
kell pontosan megcsinálni az Orczy téren, és ezt küldtük el a Budapest Közútnak. Egy pozitív 
válasz érkezett a cégtől, úgyhogy most elkezdünk konkrét egyeztetéseket is ezzel 
kapcsolatban, nagyon szeretném, hogyha ez legkésőbb a tél végeztével megtörténne. Szegély 
korrekciókról beszélünk, a gyalogátkelőhely újrafestéséről, a bizonyos kockakövek 
felszedéséről, itt a BKV is érintett. Az Orczy tér egyéb részei, nekem is feltűnt az, amikor a 
BuBi Pont létesült, hogy azt a részt leaszfaltozták, a többit pedig nem. A tér állapota ramaty, 
és akkor finoman fogalmaztam. Sokan emlékeznek arra, hogy ott volt egy újságosbódé, ami 
mögött végezték az emberek a dolgukat, azt még a ciklus elején elszállíttattuk. És részvételi 
költségvetésben nyertes ötlet volt az, hogy egy nyilvános illemhely létesüljön az Orczy téren, 
úgyhogy a BKV épületének a szélébe, a negatív sarokba, ahol eddig autók parkoltak, ott fog 
létesülni hamarosan egy nyilvános illemhely, egy Teleki térihez hasonló. Most jelen 
pillanatban azt várjuk, hogy ennek az épületnek a tetőcseréjét a BKV befejezze, amit 
elkezdtek 3 hónapja és abba is hagyták, miután leszedték a régi cserepeket. Ebben majd még 
kérünk segítséget a BKV-tól, hogy mikorra várható. Szóval rajta vagyunk a dolgon, 
dolgozunk rajta, és egyet gondoltunk. Még egy kiegészítés a Dankó utcával kapcsolatban, a 
célunk középtávon az, hogy egy zöldfolyosó jöjjön létre a Kálvária tér és a Mátyás tér között, 
és valóban azt várjuk, hogy befejeződjenek az építkezések, de a pontos dátumot én nem 
fogom tudni megmondani, visszaadnám a szót alpolgármester úrnak.

Dr. Erőss Gábor
Csak ezt a zöldfolyosó témát egész röviden kiegészíteném, konkrétan már helyszínbejáráson 
túl vagyunk a Főkert munkatársaival. És a Baross utca végében és az Orczy téren is, meg 
kicsit arrébb a Fiúméin szeretnénk. Amíg méhlegelőnek hívták nem volt népszerű, most már 
vadvirágos rétnek hívjuk, és így már nagyon népszerű, tehát a zöldfelületeinket szeretnénk 
fejleszteni, a biodiverzitást is növelni, meg egyáltalán szebb látványt is nyújtsanak, meg 
legyen szép, szebb, zöldebb és színesebb Józsefváros. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük. Rádai Dániel hozzá akar szólni a Dankó utcához?

Rádai Dániel
Tervezési folyamat elindult. Mit kellett megígéijek, hogy az évszázadban, ugye? Minden 
együttható optimális és szép jó állása esetén, én el tudom képzelni, hogy 2024-ben elkezdjük, 
de nem szeretném, hogy, mondjuk, jövőre ugyanekkor az legyen a kérdés, lehet az a kérdés, 
hogy mi történik, de addig elég sokat fogunk még úgy is beszélni erről, hiszen a terveket majd 
véleményezés követi, további döntések, úgyhogy, lesz erről még bőven szó.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. MÁV-telepi játszótér, JGK-tól kérünk szépen választ ezekre a kérdésekre, 
és utána Szarvas Koppány Bendegúz is hozzászól.

Sztanek Endre
A játszótér már átadásra került, Önök meg is kapták a kulcsot, úgyhogy nyugodtan 
használhatják. Én úgy gondolom, hogy mi teljesítettük, amit ígértünk. A ping-pong asztalnak 
a betonozása az tényleg csúszásban van, tekintettel arra, hogy a kollégáim a balesetveszélyes 
kátyúkat előrébb sorolták sokkal, mint a ping-pong asztalt, mert a ping-pong asztalt betonozás 
nélkül is lehet nyugodtan használni, nem feltétlen ez a legfontosabb feladat. En úgy 
gondolom, hogy a balesetveszélyes kátyúknak a betömése sokkal-sokkal fontosabb, de még 
ebben az évben meg fog történni a ping-pong asztal körüli betonozás is. Köszönöm.
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Szarvas Koppány Bendegúz
Köszönöm szépen. Először is megdicsérem kollégáim ügyességét, mert okos politikus nem 
ígér határidővel. Azt szeretném hozzátenni, csak árnyalni szeretném a jegyzőkönyv kedvéért a 
lefestett nagyon borús képet, tehát a homok ellen a JGK kitett egy külön ponyvát, ami benn 
tartaná a homokot, de amikor a szél fúj, akkor az eső is esik ott, és az ott tartja a homokot. 
Olyan képet még nem küldtetek, ahol ki volt fújva a homok az útra, olyat nem, sok mindent 
küldtetek a salgótarjáni töltéstől kezdve a zajvédő fal ajtajáig. Mert egyébként kvázi 
kapcsolatban vagyunk minden 2. nap. A hivatalos átadás volt, csak nem volt szalagvágás, 
mert ez egy ilyen szervezeti kultúra, hogy nem a fényképezés kedvéért csinálunk meg 
dolgokat, hanem hogy meg legyenek csinálva, ha erre van igény, akkor próbálok lobbizni 
polgármester úrnál, hogy valami szalagátvágás helyetti rendezvényt tartsunk ott, de csak 
miután le lett betonozva a ping-pong asztal töve. És egyébként pedig valóban nagyon szép, 
alapos látványtervet adtak le a MÁV-telepi civilek a játszótérre. Azt, hogy mi volt a 
különbség, hol tért el és miért, azt meg meg akaijuk majd beszélni egy JGK, esetleg 
Részvételi Iroda, Máv-telepi civilek bevonással, amit majd összehozunk, és szintén okos 
politikus nem ígér határidővel, hogy mikor, de még ebben az évtizedben. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Átugrunk akkor a 7-es témakörünkre, ez környezetvédelem és zöldügyek. 
Ebben a témakörben van-e kérdés? 80-as, 84-es.

Hrivnák Ferenc
Jó estét kívánok, megint én vagyok, sokat gondolkodtam, hogy hol vessem fel ezeket a 
kérdéseket, végülis a zöld ügyeknél maradtam. Megint csak az Orczy térrel kapcsolatban. Az 
Orczy téren levő és a 9-es busz, Kőbánya fele menő megállójánál fekvő kis háromszög alakú 
park rendezésére tennék javaslatot. E háromszög alakú kicsi parkba lehetne egy szökőkutat 
építeni, avagy fel lehetne állítani a névadó, Orczy báró teljes alakos szobrát, körbe 
virágágyással, kialakítva egy zöld park szigetet, eső és nap ellen védett padokkal. Szemet 
gyönyörködtető látván lehetne. Javaslom a téren a buszmegálló mögött levő fák, nagy fák 
átültetését máshová, mert a tavaly szeptemberi nagy viharban előttem dőlt ki az első nagy fa, 
le is fotóztam. Valószínűleg előbb vagy utóbb a többi nagy fának is ez lesz a sorsa, és nagy 
baj lehetne belőle, ha buszmegállóra dőlne, és az ott tartózkodó utasok balesetet 
szenvednének. A fák helyébe díszfákat, platánt vagy tuját kellene ültetni. Köszönöm. Meg 
lenne még egy kérdésem. Az Orczy út szépítésére, zöldítésére tennék javaslatot. Az Orczy út 
mind a 2 oldalára az Orczy tértől a Nagyvárad térig, ahová csak lehet, mellig érő, nyírható, 
szemet gyönyörködtető zöld bokor vagy sövénysor ültetését javasolom. Köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, és akkor 84-es.

dr. Kecskeméti László Zsolt
Köszönöm a szót. Igazából 2 üggyel érkeztem ebben a témakörben, a Dugonics utca és a 
Szeszgyár utca ügye. Mind a 2 eset az komplex, mert egy magántulajdonú telken halmozódott 
föl olyan mennyiségű szemét, ami már közegészségügyi szempontból is veszélyes, illetve az 
egyik területen, a Dugonics utcába még ráadásul hajléktalan személyek is tábort vertek, 
sátrakat húztak és életvitelszerűen ott élnek. A válaszban láttam azt, hogy azt válaszolták a 
Dugonics utca ügyében, hogy ott már megszűnt ez a probléma, és most már lezárásra került a 
terület, de az a baj, hogy ez sajnos még mindig probléma, mert az összes szemét otthagyásra 
került. Most a magántulajdonú telken ott van az összes fekáliával teli, patkány rágta, vagy 
egyéb eső áztatta szemét, gyanítom, hogy a városvezetésnek kellene kötelezni a 
magántulajdonost arra, hogy a közegészségügyet veszélyeztető szempontokat szüntesse meg 
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és takarítsa ki az ingatlanát. Én erre szeretném kérni az Önkormányzatot, hogy ebben a 
válaszban már fél sikert elértünk, hiszen Önök kérték fel a magántulajdonost, hogy záija le ezt 
a helyiséget. Ezt ki is kell takarítani, mert most ugyanúgy jönnek még a sok szemétre a 
patkányok, és ez veszélyes. A Szeszgyár utca ügyében, ott szintén ugyanez a probléma, hogy 
a közbiztonsági kérdéseket látom, hogy megint egy laza csuklóval áttolták a 
belügyminisztériumra, továbbra is úgy gondolom, hogy egyébként ez egy komplex probléma, 
és együtt kell folyamatosan működni, és úgy megoldani ezeket a kérdésköröket, de akkor ezt 
nem említeném, mert látom a testtartásukkal. Viszont a magántulajdonos által, az adott 
területen felgyülemlett szemét lerakóhely megszüntetését viszont kérném, hogy az 
Önkormányzat lépjen fel, és kötelezze a magántulajdonost.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Mind a 2 kérdést Camara-Bereczki Ferenc fogja megválaszolni, és Dr. 
Eröss Gábor alpolgármester is.

Camara-Bereczki Ferenc Miklós
Kedves Ferenc, azt tudom mondani, hogy új fent egyetértek mindenben, és én is ezért 
dolgozom hétről-hétre, szeretném, hogyha a főváros rendezné az Orczy út zöldfelületeit. És 
ahogy alpolgármester úr is mondta, 2 héttel ezelőtt voltunk bent a Városházán, és elkezdtünk 
beszélni arról, hogy a Fiumei út, Orczy út és tér esetében miket tudunk megcsinálni a 
közeljövőben. Abban vagyunk érdekeltek, hogy akár pénzösszeg átadással is, nyilván nem túl 
nagy mértékben, de segítsük ezt a folyamatot, tekintettel arra, hogy a főváros nehéz anyagi 
helyzetben van, konkrétan az Orczy térre vonatkozóan. A buszmegálló melletti 2 kiemelt 
ágyásban szeretnénk cserjéket ültetni, az a háromszög, amiről Ön beszélt, ott a beteg fákat 
nyilván ápolni kell, kivágni, újakat ültetni. Kevesen tudják, hogy azon a területen van 
Budapest legidősebb japánakáca, érdekességként mondom, nyilván van még dolgunk ezzel, 
de mint mondtam is, elkezdtünk ezen intenzíven dolgozni, és legkésőbb a tavasszal már 
látható eredményei is lesznek ennek a dolognak. Szeszgyár utca, közbiztonság, köztisztaság. 
Azt tudom mondani, hogy ebben a ciklusban sokkal több dolog történt, mint a megelőzőben, 
és ez nem szemrehányás, pusztán tény. Lebontottuk a falat, átjárhatóvá tettük, ezáltal 
megszűnt az a felhalmozott szemét mennyiség és fekália, ami azon a részen halmozódott föl, 
ami régen az ipartelep része volt, de valójában közterület, ez az úgynevezett Szeszgyár köz, a 
Szeszgyár utca meghosszabbítása a Kőris utcáig. Térfigyelő kamerát telepítettünk a Visi Imre 
utca és a Szeszgyár utca sarkára. Ezzel csökkent az illegálisan lerakott hulladék mennyisége 
ezen a sarkon, mert korábban rendszeresen ide tették le bizonyos építési vállalkozók a 
hulladékot. Nyilván van még mit csinálni, pontosan ezért volt az, hogy kb. egy hónappal 
ezelőtt tartottunk egy helyszíni bejárást a magántulajdonossal együtt a Szeszgyár telken, ahol 
arról beszéltünk, hogy mit tudnánk tenni, miben tudnánk segíteni. Ebben polgármester úr is 
nagyon nagy szerepet vállalt, úgyhogy számos dolog fog történni itt. Engem is megkerestek, 
Bajusz Ferencet is a Dugonics utcai telekkel kapcsolatban, nyilvánvalóan elindult itt is az 
eljárás, felszólítottuk a tulajdonost, nyilván van még ezzel dolog, de a törvények köteleznek 
minket is, a rendőrség tud eljárni bűncselekmények és szabálysértések esetében.

Dr. Erőss Gábor
Csak kiegészíteném, képviselő úr már elmondta a lényeget, tehát kimondottan ott az a 
háromszög alakú rész, amiről beszélt, az az egyik célterülete ennek a zöldítésnek, illetve 
vadvirágos rét programnak, amit a Fökerttel közösen csinálunk. Ami a fákat illeti, ott a JGK 
munkatársai rendszeresen ellenőrzik őket, úgyhogy viszonylag nyugodtak lehetünk, hogy nem 
lesz gond. A szobor ügyben, van egy szobor rendeletünk most már, úgyhogy lehet 
kezdeményezni, egy bonyolult és hosszú folyamat, a Benyovszky szobor már ebben a 
ciklusban, bár azt nem az Önkormányzat állíttatta, került nem is olyan messze onnan a 
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közterületre, illetve hamarosan minden bizonnyal a csütörtöki döntéstől függően a Csapody 
Verának fogunk egy köztéri műalkotást állítani. De szobrot is mondott, tehát ez 
kezdeményezhető az alapján. És akkor még egy, a sövények kapcsán. Mi a biodiverzitás 
szempontjából, meg hogy a hösziget hatás ellen küzdjünk alapvetően a faültetést preferáljuk, 
ahol nem lehet, ott ez a vadvirágos rét típusú zöldfelület fejlesztés van a fókuszban, de 
egyébként a sövények, mondjuk úgy, hogy cserjék, tehát inkább különböző fajták, mert most 
már úgy csinálják, hogy nem egyfajta, mert akkor ellenállóbb is, és akkor hosszabb ideig lesz 
zöld az a rész, ahol a fejlesztést folytatjuk.

Békési Zsuzsanna
Rádai Dániel alpolgármester.

Rádai Dániel
Annyival egészíteném ki csak képviselő urat, mielőtt az a látszat keltödne, hogy egyébként 
évekig nem csináltunk semmit, aztán most hirtelen felébredtünk. Évekig küzdöttünk azzal, 
hogy ezek a problémák megoldódjanak, többször zördültünk a fővárossal arról, hogy 
szerintünk némileg napirenden kívül van kezelve az Orczy tér, Orczy út, Fiumei út és ez a 
környék. Az történt, hogy ezt megelégeltük, nincs különösebben kedvem a Fővárosi 
Önkormányzatot védeni most már, megelégeltük ezt a helyzetet, és konkrét intézkedéseket 
gyártottunk, és most ezek kapcsán igyekszünk előre lépni.

Békési Zsuzsanna
Akkor tovább mennénk a 8-as, az utolsó témakörünkre, ez az egyéb kategória. Ebben van-e 
kérdés? 80-as, 90-es, 115-ös, 93-as. Utolsó, nincs több kérdés, ezután ezek után a válaszok 
után zárunk. Még a 102-es. Akkor kérjük szépen először a 80-ast.

Hrivnák Ferenc
Jó estét kívánok még egyszer. Hrivnák Ferenc vagyok, Visi Imre utca 14-ből. És ha van 
lehetőségem, utolsóként 3 kérdést tennék fel. Már az egyiket a Camara-Bereczki úr elkezdte, 
de én gyorsan fölírtam, fölolvasom. Tehát a lebontott Szeszgyár helyére levő üres telek 
rendezése, egy gazdátlan, gazos, elhanyagolt telekről van szó, a Kőris utca és a Diószegi utca 
sarkán. A szakadt, sátorszerűségben hajléktalanok laknak, a kis területű parkoló felöl meg is 
bontották a kerítést, amit látom, azóta megcsináltak, valószínűnek itt bujkálnak be azért, hogy 
eljuthassanak az illegálisan összetákolt sátorféléjükhöz. Van-e lehetőség arra, hogy 
rendeződjön a focipálya nagyságú telek sorsa? Vannak-e tervek egy szép lakótömb 
létrehozására? Köszönöm. Akkor a Déri Miksa utcában vannak zöld ágyások, és nekem az a 
problémám, hogy a zöld ágyásokat hegyes botokkal, alacsony kerítéssel kerítették körbe, és a 
javaslatom, hogy ezeket el kellene távolítani. Ezt egy héttel ezelőtt írtam, közben a SZTK-nál 
és a játszótérnél ezek a kerítések leletek bontva, viszont a Fecske utcától a Rákóczi térig 
sajnos még mindig a kis ágyásokat körbeveszik ezek a balesetveszélyes kerítések. És akkor 
lenne még egy kérdésem, ez a 3., a józsefvárosi pályaudvar sokak kedvelt pályaudvara volt, 
nekünk is, amíg be nem zárták, hogy átalakítsák azzá a kihasználatlan épületmonstrummá, 
ami a mai napig látható, nem is szép, nem is tudjuk, hogy kinek minek épült, és azt sem 
tudjuk, hogy miért áll ott kb. 14 éve gazdátlanul, és azt sem tudjuk, hogy miért pont ide kell 
ezt a nyomasztó látványú valamit építeni. Végül, mit lehetne tenni ez ellen az állapot ellen, 
van-e kiút, látható az alagút vége? Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen, akkor a 90-eshez kérünk szépen egy mikrofont.
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Tamaskó László Ferenc
Élek a viszontválasz jogával, nem fogadom el a JGK válaszát a színpaddal kapcsolatban. Én 
azzal nem tudok mit kezdeni, hogy ha egy ember a színpadot dobogónak, illetve a dobogót 
színpadnak látja, ez az egyik megállapításom. És nagyon kérem, hogy ne becsülje le az úr a 
Teleki tér lakosait, mert ök is elégedetlenek ezzel a megoldással. Hivatkozik itt gazdasági 
számításokra, nagyon szeretném látni ezt a kalkulációt, amivel ö kihozta, továbbá azt is 
szeretném tudni, hogy valójában honnan vették azt a maradék bontott anyagot, amiből 
építették ezt a dobogót, és kinek értékesítették az elbontott színpad faanyagát. Ezt szeretném, 
írásban is elfogadom, köszönöm szépen.

Békési Zsuzsanna
93-ashoz kérünk szépen mikrofont.

Czinger Attila
Czinger Attila vagyok, a Kőbányai út 22-ből, a csodás görög házból. Most nem valami jó 
dolgot mondok, hanem egy nagyon szívszorító dolgot. Sajnos szemben van velem a 
józsefvárosi vagy kínai piac, ahol felháborító dolgok történnek, ugyanis itt nem egy maffia 
uralkodik, én nem nagyon ijedek meg tőlük, mert válogatott sportoló vagyok, és ez mellett 
még nagyon komoly küzdősportot is csinálok, de van egy rövidnadrágos, nyomorék ember, 
akinek keze-lába egyáltalán nem mozog, csak csúszkálni tud egy kis rövidnadrágban, 
börgatyában a piac előtt, és a maffia este elveszi a pénzt, amit összekoldult. Nagyon sajnálom, 
hogy elment a rendőrkapitány úr, biztosan nem tudnak róla, ha tudnak róla, akkor meg nem 
intézkednek. A másik pedig, van egy másik bácsi, aki kb. 13 szatyorral megy, szerintem 100 
kg az összes szatyor, egy szakállas bácsi, sehova nem fogadják be őt, se hajléktalanszállóba, 
sehova. Nem volt hajlandó elárulni a nevét. Mondtam neki, hogy annyit tudok neki segíteni, 
hogy van egy kétszemélyes sátram, és valahol fölállítom neki, hogy benne tudjon aludni. Ezt 
lefotóztam egypárszor, ha elküldöm egy fotó kiállításra, szerintem biztos nagydíjat kapok 
vele, az öreg megy a 13 szatyorral, nem tudja, hogy hova, jól meg van pakolva a szatyor, csak 
nem tudja ö sem, hogy mi van benne. Nem tudom, hogy ebben lehet-e valamit tenni. Én nem 
vagyok megváltó, de megpróbálok segíteni neki azt mondtam. És koldus maffia is van a 
Corvin negyedben, az aluljáróban, van egy kutyás bácsi, aki szintén koldul, és este mennek, és 
a pénzét elveszik, amit összekoldult. Nem igazából ijedek meg tőlük. Meg van egy öreg néni, 
aki koldul térden, és én azt hittem, hogy ö nagyon-nagyon beteg, a múltkor, mikor felállt, 
nagyon-nagyon meglepődtem, ugye én válogatott sportoló vagyok, elég kemény szinten még 
mindig, és nem biztos, hogy utána tudtam volna futni, annyira elfutott az öregasszony, tehát 
ez biztos, hogy a koldus maffiának a müve ez is. És ő elég gyakran jár mindenhova, nemcsak 
a VIII. kerületbe, a nyugati pályaudvarhoz, mindenhova. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 115-öshöz kérünk szépen egy mikrofont.

Hozzászóló (115-ös felszólaló kártya)
Azt szeretném megkérdezni, hogy amit mi itt csinálunk, jól értem-e, hogy a közélettel 
foglalkozunk lakosként, vagy képviselőként? Mi a közélettel való foglalkozás, vagy 
részvétel? Nem a politika? Jámbor úr, nem a politika? Szégyellem magam, hogy egy olyan 
kérdést elutasítottak, és a választ is, ami tulajdonképpen a hajléktalankérdés, és az, hogy 
évtizedek óta fennáll ez a helyzet, hogy 23 budapesti kerületben 6 kerület viszi a balhét, és 
elutasítják ezt, és egy olyan indokkal, hogy politika. Ezért vagyunk itt, hogy politizálunk mi 
is, az ABM, az élet iskolája is erre szervezett programokat, hogy magánszemélyek 
beleavatkozzanak az életükbe, a köz életébe, elmondják a javaslataikat, szégyelljék magukat, 
és mélységesen fel vagyok háborodva. Sajnálom a széket, mert a székkel van a baj, ahogy 
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beleülnek, lehet, hogy megváltoznak. Most kicsit ideges vagyok, de mélységesen fel vagyok 
háborodva, Tessza, hiába nézel te is értetlenül, mert nem erre tanítottad az embereket, hogy 
meijünk szólni. Egy kérdésre illik válaszolni, lehet, hogy nem tudom, nem akarok róla, közös 
bűnünk esetleg, mert mindenki benne van, hogy 23 kerületből 6 viszi a hajléktalan ellátást 
Budapesten, egy olyan paktumban, ami szégyen, és mi visszük, azt hiszem Pikó úr mondta, és 
mélységesen fel volt háborodva, hogy a javát mi visszük, ez a mi életünk, segíteni kell az 
embertársainkat. Iványi úrnál kezdtem, de nem mindenáron. Tehát a politikusaink, akiket mi 
bíztunk meg az életünknek valamilyen sodrásával, döntésével, üljenek le és korrekten a 23 
kerület vegye át a budapestieket, és tartsák be a törvényeket, ahol hajléktalanná vált, ott 
kezdjék el gondozni, ne legyenek VIP kerületek, nem akarunk, mert mi budaiak vagyunk, 
ilyen nincs, közteherviselést akarok. Értünk dolgozzanak.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. A 102-eshez kérünk szépen egy mikrofont.

Kővári Éva
Kővári Éva vagyok. A kóbor macskák ivartalanításával kapcsolatban szeretnék érdeklődni. 
Kicsit falakba ütköztem, mert azt mondták, hogy papíron, félre raktak 40 milliót erre a 
projektre, állítólag. Nem? 6,8? Teljesen mindegy. A lényeg, azt szerettem volna megkérdezni, 
hogy mikor lesz ebből valami? Mert a macskák ugye nem tudják, hogy éppen most félre van 
téve és csak szülik a kóbor macskákat. És azt szerettem volna kérni a kerületi képviselő úrtól, 
hogy ha azok a macskák, kóbor macskák, de mi tudjuk vállalni a műtét utáni lábadozást, mert 
ugye az volt a probléma, hogy nem tudják vállalni, nincs hova elrakni ezeket a macskákat, 
akiket megmütenének. Ugye ott van egy 2 hetes intervallum, ahol ugye nem lehet kimenniük. 
A mi telepünkön van 2 darab hölgy macska, aki most már a 3. vagy a 4. almot szüli, hogyha 
megmütik, akkor mi vállaljuk utána a lábadozását. De miért kell ehhez egy bizottságot 
felállítani? Miért nem lehet megbeszélni a Horváth Mihály téren az állatorvossal, hogy azok 
az emberek, akik meg tudják fogni, beviszik, megmütik, utána hazaviszik, és hagyják 
lábadozni. De nincs pénzünk arra, hogy ezeket a kóbor macskákat a saját költségünkön 
ivartalanítsuk. De ha már egyszer az Önkormányzat felvállalta, akkor miért kell erre várni? 
Miért nem lehet ezt pörgösebben megcsinálni?

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Akkor most következzenek a válaszok. A Szeszgyár, Déri ágyások és a 
Józsefvárosi Pályaudvar, Rádai Dániel és Eröss Gábor alpolgármesterek fognak válaszolni.

Rádai Dániel
Bocsánat, csak azért lepődtem meg, mert minthogyha képviselő úr megválaszolta volna már 
ezeket, már kiveséztük volna a Szeszgyár telket. Itt arról van szó, hogy a telken milyen 
állapotok uralkodnak?

Békési Zsuzsanna
Arról meg, hogy a Déribe a kis kerítések, amiről ugye közben kiderült, hogy már elbontották, 
és még a Józsefvárosi Pályaudvarra Eröss Gábor jelentkezett.

Rádai Dániel
Értem, Ön szerint életveszélyes, mások szerint pedig arra van szükség, hogy védjük a 
zöldfelületeket. Nem ugyanaz a helyzet a 2 esetben.

Pikó András
A Szeszgyár utcában a tulajdonossal beszéltünk, a tulajdonosnak kész tervei vannak egy nagy 
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társasházra, ahhoz a befektetőt vagy megkapja, vagy nem, amennyiben nem kapja meg, 
mindaz, amit képviselő úr is elmondott, akkor az Önkormányzat hajlandó és szívesen 
belemegy abba, hogy partner legyen annak a területnek a rendezésében.

Rádai Dániel
Egy mondattal kiegészítve, most jár le, gyakorlatilag leállt az az időtartam, amit 
megbeszéltünk a tulajdonossal, hogy finanszírozást biztosít, úgyhogy folytatjuk, és 
valamilyen együttműködés keretében meg fogjuk oldani ezt a problémát.

Dr. Erôss Gábor
Én azért kértem szót, mert hogyha jól értettem, a józsefvárosi pályaudvar egy elég nagy 
terület, tehát gondolhatott esetleg azokra a focipályákra, gondolom a Sorsok Házára, és azért 
szerettem volna szót kérni, hogy Józsefváros tele van nagy jelentőségű közművelődési 
intézményekkel, a Nemzeti Múzeumtól kezdve a Természettudományi Múzeumig, tehát 
tulajdonképp a Sorsok Háza, ami arról emlékezne meg, hogy innen a Józsefvárosi 
Pályaudvarról deportáltak több ezer zsidót a holokauszt idején, ez önmagában egy jó 
kezdeményezés is lehetne, sajnos kialakult egy olyan történész vita, ami miatt nem nyílt meg 
ez a múzeum, de ez egy jelentős józsefvárosi közgyűjtemény, és büszkeségünk lehetne akár, 
ha megnyílna. Hát nem nyílt meg, erre nekünk nincs ráhatásunk, bár én egyszer próbáltam 
meggyőzni Schmidt Máriát, hogy kicsit legyen rugalmasabb és nyíljon meg, de nem hallgatott 
rám, bevallom őszintén. Nagyon röviden, csak hogy a hölgy, akit felháborított, elvileg van 
most egy megállapodás, az EMMI egyik zsidó felekezet bevonásával újra tervezik a kiállítást, 
és elvileg meg fogják nyitni, de mivel ez egy belfideszes vita, vagy fideszen belüli 
szekértáborok vitáznak egymással, nekünk viszonylag kevés a ráhatásunk, de mi szeretnénk, 
hogyha megnyílna az a közgyűjtemény, és egyébként meg a környéken jó lenne, hogyha 
zöldíthetnénk, és nem csak focipályák lennének. Egész röviden, mert a hölgy haragszik ránk, 
hogy nem válaszoltunk a politikai felvetésre, én csak azért nem válaszoltam erre, mert Bódis 
Lajossal ismerjük egymást 31 éve, most ezt lelepleztem, és erről mi leveleztünk már, de akkor 
konkrétan mondom, és ezt tudja ö is, de Önök nem tudják, hogy a II. kerületi 
alpolgármesterrel, aki az én pártomból való, konkrétan ez ügyben felvettem a kapcsolatot és 
próbáltam jobb belátásra bírni, nem jártam túl sok sikerrel, de újra próbálom majd, ennyit 
tudok mondani. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Szili-Darók Ildikó alpolgármester szól még.

Szili-Darók Ildikó
Köszönöm szépen. Szintén a hölgynek mondanám, hogy nem azért lett ez a vitának vége, 
mert hogy nem szeretnénk a hajléktalankérdést politikai alapon vitázni, hanem azért, mert ez 
szakma politika. Tehát nagyon szívesen vitatkozunk és beszélgetünk hajléktalan kérdésről, és 
most nagyon bizakodó lettem Vörös Tamás hozzászólása után, merthogy azt mondta, hogy 
szeretnének ezzel érdemben foglalkozni. Szerintem nagyon sokan vagyunk szakemberek, akik 
érdemben szeretnénk ezzel foglalkozni, és örömmel várom ezt az alkalmat, amikor az ország 
politikusai és a szakemberek leülnek, és érdemben foglalkozunk ezzel a kérdéssel. Köszönöm.

Békési Zsuzsanna
Pikó András polgármester, hozzászól.

Pikó András
Egyáltalán nem vagyok bizakodó. Én osztom azt, amit Anikó gondolt. Gondolja végig azokat 
a beszélgetéseket, amikor elosztják egymás között a polgármesterek, hogy akkor 
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Józsefvárosból én akkor szeretnék egy hajléktalan szállót, én kettőt. Nem volt ilyen 
beszélgetés. És bocsánat, az tényleg úgy van, hogy rettenetesen igazságtalan, hogy itt van 12 
hajléktalanellátó, és másutt van olyan, ahol egy sem. A Fővárosi hajléktalan koncepció vagy 
hajléktalanstratégia előírja, hogy ezt a feladatot meg kell oldani a politikának. Egyetlenegy 
párthoz tartozó polgármester sem fog kapkodni ezért a feladatért, ami itt van. Ráadásul ezek 
nem önkormányzati fenntartásúak, ezek itt vannak helyben, el kell viselni, meg ott kell lenni, 
meg látni kell, de ezért senki nem fog kapkodni. Ez egy olyan típusú politikai felemelkedés 
lenne, és nem csak az mszp-sek, a párbeszédesek, a fídeszesek sem. Én látom azt, hogy mi 
van akkor, amikor mondjuk az egyik kerületben 2, egyébként nálunk dolgozó, mármint a 
főváros közmű cégénél dolgozó embernek szerettek volna lakhatást biztosítani, azonnal 
föllázították a környéket, itt is ugyanez van. Nézzék meg a helyi lapot, folyamatosan az megy, 
hogy hajléktalan embereket, vagy évekkel ezelőtt készült fotókat, hergelik az embereket. Ez a 
nyomor pornó egy politikai termék, amit ellenünk használnak, és ez megy, ez fertőz, ez 
folyamatosan ott van. Egyetlenegy polgármester sem fogja azt mondani, hogy a főváros 
érdekét nézem, és tényleg ki van szúrva Józsefvárossal. Ezek nem most lettek, 2010 előtt már 
itt volt ennyi hajléktalanszálló. Még valamit hadd mondjak erre. Az, amit Bódis Lajos 
mondott, nekem új információ volt. Azt terveztem, hogy majd utána oda megyek hozzá, és 
elkérem ezt, mert ez tényleg fölháborító. Hogyha mások úgy oldják meg, hogy elsumákolják 
ezt a feladatot, akkor valóban igaza van Anikó, akkor nálunk sokkal több embert kell ellátni, 
és ez így nem tartható. Legalább akkor azt csinálják meg, ami a törvényben előírt feladatuk. 
Igaza van, nem vitatkozom Önnel, de ezt nagyon nehéz politikailag megoldani, nyilván 
másképp nem fog menni, mert ez nem szakmai kérdés, az is, igaza van alpolgármester 
asszonynak, de először ahhoz politikai akarat kell, hogy a szakmai kérdést meg tudják oldani.

Békési Zsuzsanna
Kérdezzük a JGK-t, hogy kíván-e reagálni a Teleki téri színpadra? Jó, írásban fog választ 
kapni, akkor viszont majd az úrtól kérünk szépen nevet és címet, ahová küldhetjük. Szili- 
Darók Ildikó.

Szili-Darók Ildikó
Attilának válaszolnék. Köszönjük a jelzést. Leadom a jelzést, mind a szociális munkásoknak, 
mind a görgőkön közlekedő bácsi, mind az elmondott 2. kliens ügyében, az utcaisok meg 
fogják őket keresni. Köszönjük szépen.

Békési Zsuzsanna
Egyetlenegy válaszunk van hátra még, a kóbor macskák. Kerületgazdálkodási 
Ügyosztályvezető fog válaszolni.

Borbás Gabriella
Köszönöm szépen. A kóbor macska ivartalanítás az idei, tehát a 2023-as részvételi 
költségvetésnek egy nyertes ötlete. Sajnos nem 40 millió Ft, hanem 6,8 millió Ft. Erről a 
Képviselő-testület a nyár folyamán döntött, azóta mi, mint hivatali apparátus azt csináltuk, 
hogy fölvettük a kapcsolatot a Segítő Angyalok nevű szervezettel, akinek kóbor macska 
ivartalanításra van megállapodása Kőbányán, ez ott hogy működik, milyen szerződést kötött 
velük az Önkormányzat, mennyibe kerül ez, vihetik-e oda hozzájuk a lakosok a kóbor 
macskákat, ők vállalnak-e kóbor macska befogást? Ezeket most már tudjuk. És az a fontos, 
hogy Kőbányán úgy szervezték ezt meg, hogy egy önkormányzati, kvázi használaton kívüli 
épületet adtak nekik, amiben ez a tevékenység zajlik, tehát ott ivartalanítják a macskákat, ott 
lábadoznak a macskák, és utána örökbe adják a macskákat, már amelyiket lehet. És akkor 
most ott tartunk, hogy éppen csütörtökön délelőtt nézünk meg egy önkormányzati helyiséget, 
a kollégáim, a Segítő Angyalokkal, hogy az az üres önkormányzati helyiség Józsefvárosban 
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erre a tevékenységre alkalmas lehet-e, mert hogy több száz üres rossz állapotú helyisége van 
az Önkormányzatnak, szóval kicsempézni nem egy nagy költség, utána próbáljuk ezt a 
szolgáltatást megszervezni úgy, hogy ök is fogdossanak be kóbor macskákat, illetve a lakosok 
is vihessenek hozzájuk, és akkor az ivartalanítás ingyen megy, utána a lábadozás is, és utána 
örökbe lehet fogadni ezeket a macskákat, itt tartunk. Sajnos a 6,8 millió Ft nem lesz elég.

Békési Zsuzsanna
Köszönjük szépen. Lezárjuk a mai közmeghallgatást. Tájékoztatom a jelenlévőket, hogy a 
Hivatal illetékes munkatársai írásban fognak válaszolni az itt elhangzott és teljes körűen nem 
tisztázott kérdésekre. A kérdéseket és a válaszokat az Önkormányzat honlapján fogják 
megtalálni a közmeghallgatás menüpont alatt. Megköszönöm a megjelenteknek a kérdéseket 
és a javaslataikat és visszaadom a szót Pikó András polgármesternek.

\
Pikó András
Ilyenkor a Képviselő-testület ülését lezárjuk, megköszönöm a részvételt, az ülést 21 óra 17 
perckor bezárom. A kerülettel, Önkormányzattal, Hivatallal kapcsolatos legfontosabb 
információk a www.jozsefvaros.hu weboldalon találhatók. Köszönöm én is a részvételt, 
mindenkinek jó estét.
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Hivatal
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1. számú melléklet

FELJEGYZÉS

A Budapest Józsefvárosi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. október 17-i ülésének 
helyszínén, a Józsefvárosi Polgármesteri Hivatal III. emelet 300-as termében az MVoks 
rendszer nem állt rendelkezésre, ezért MVoksból kinyert szavazási listát nem tudunk csatolni.
A képviselők kézfeltartással szavaztak.

Budapest, 2023. november 2.
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